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��	����	����������	�	���	��	��	�����������	��	�		�������	���������	���
	��	�

�����	����	�
�	�	������	��������	�	���

#����		������	����	��"�������	����	����������	�������������	F����
		�����	��

�	��������&�	�������	6��	��	������� ��	����������������� ��	����������������

	�� �	� �����	�	������ �	� �	�����	������ �� 	���	�� ���� ��	�� ����
����� <�	���
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��	����������	������������������	��	��	�	����		�����������������
	��������������

����� ���� �		�� ��	����	����������	�����������	�	��� �	�	� ����������	��
�	�	��

����	�� �	���
��		����,	�����������������
	�	� ��� �������� �	�	� ���������	��

��	�	���������	�����	����		��������	�
	����4�

�	��������	
��	�����	��������	����������
�	�	������	���	��	���������	�����	��

�����	������	������������	����	�������	�� ���	��	������		���	
		��	����	� �	�

�	���
	����	���
	��	������	����	������	������
�	�	������	����	��	�	�����	�

�	
		��	��		�����������	�����	������

�	����	���	�����	�����	���		��
�	�����	���	����	���
��	��	���	�������	������

�	��	����	� ����
�	�� 	�� ������	������ �	� �	
		��	������	���������	� �	
		��	�


�	���		��
		���	�	���������	��
	�����	�	��	�	���(	���	��������	���	����

�����	�������	�	������	������������
		��������
����	��	����������	��	
		��	�		��

����	��������		���	�	�������	����	�	�������	��������	�	���	�	����������	�������

�	�� ������ �����	������ �	�		����	� ���	
	�	� �		��	��	�	� �����$����� ������	���

�����������	����	��		��	�����������	��������	���������	�	������$���		����	��

����	�	����	���	�����	�����	�	4�

Kwijtscheldingsbeleid  
�	� ���	��	�������	������ �	� ���	���	�� ���	�� �����	�� �	��� ��� �	� ����	���#	��

�����������	����������������		���	�		������	������	�	����#5���������������	���	�

���	�� ���
	�	��
	�� 		�� ��	��� ����
	��������
� �		��� �	� �	
		��	� �	���	��

����� 		��
���
��	�	�������� ����
	�� ����::8H�(	�� �������	������	�	��� ��	���

������	��	
		��	� �	�����	��������	�	����	����	

������	���	����������	�

�	���	���	���	�������	�	���������
������	�	�	���	�����������	��	�	�������	���

!�
	��	������
	���	����	������	���
��	���
	������		���	�		���������������

�	� �������	������ ��	��� �	� ����	�� ���	��		�����	��	� ������	�� �	�� ����	�	������

�����	�����	���4�

Tot besluit 
�����	���	�	����������	�����	���	�������������		���
��	���	��		���������������

�	�		���������	��������	 ���	������
�	�������������������	� ����
��	���	������

�		��
���	�������	���	�	�����(	����������	����	��������	���	���	��	��������

��	������	������������	����������	���	����	�	��	�	����	��	��	����	����	������

�		��
	�������
		��	��	���	����	�	����	���������		����	������	�����
���������

����	�������	�	��	��
��	����	����������	��	����	��������������	��	�����	��	��

���������	�����	���	��������

�
 

Werknemerspartij 
�

9����	���	�	�������������	�	�����	��	����	���������	�������������	�	�����	���	��

����	���	������������� �	�� ����� >88>������� �	�� �	��	������ �	��������	�� ��� �	�

�	�	��	��	��	� ��

��	� ����� ���� 	�� ����� ���	� 
	����� ��� �	������ ���	� �	�

��������	��������������	����	� �	����	����	����	�������	��	���������	
������

�	��	�	��	����.�	���	��������	���	��	�	�������	
	������	�����������	��	��	�	�

�����	�	����	�� �����	����	� ������	� ���� �	� �	���	
	�������� ������ 
	�� �	�	�

���	
	�	��	��������	��		���������	� �	� �	�	�	������		���	���������	��	�����

���
��������	�	�������

�
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1. Algemeen bestuur 
1.A Financieel beleid 
+��������	������	��	���	
	����������������������	���	���������	������	�������	�

��������	��	�����	����	������	������	���	�����	���	�������������		���������		��

�	��������	������	��	�	���� ���'���	�����	����� 	���	�� �����	����	���	����	� ����

�	������	�
		����	��	���������������������	��	���	�������	���������������	���	��

����	��������������������������	��
	��	����������		����������	��	���	��������

�	��	��������	��		��	������	������� �	���	�	����� �	��	�	� �������� �	�� �������&�	�

�	�	������� �	� ��
	��	� ���	�� 	������ �	�	����� ��	��� �	����	�� �	� ����	��
	�� �	�


���	��	�����

	� ��	��	����	������	��	�����	���	��	��� ���������������	��	�	�

����������	��	�������	���	������	���������������� �	���	�	��������	� �	�	�������	�

�	����������� �	��	�������� �	� 0����	�������� 	�� 	�	���	�	��������)	�� ���	�	�

�����	�6��	�����	��
	���	���	��	��	��������	��������	���������������������������

1.B Bezuinigingen 
,�����	�� �����>88>��	����������	��	�	��	
		��	����	��	����	����� �	� ���	����	�

�	�����������	��9��	�	�/����	������	�!���
���"��	��		������		���	��	����	���

�����
��,	��	���	������	����
	��		�������������	�	��	
		��	����	����	��	���9�����

����	����������������	���	��	
	���	��	���	���������	��	��������

1.C Risico’s 
/��	���,9�

.
��	��������	������	�����	�������	��,9���	���	������	�	������	������
	��		��

	�	���	�	�����	����������������	��	����	��������������������	 ������	���	�	�����

������	���		������	
	������	���������	�����	�������������������

1.D Duale gemeente 
=���	��	�����	������������		��������	�����	���������	��	
		��	�
	�		������	��	�


		��	�����	���	����	�����
�����>88>�		���	�������� �����	���������
	����	��


�	�	���	���	����	�	������		����������		��	�����	������������������	�	����	��

�	� ����	���	�����	������������	��	��	
�������� 		�� ����������	�4��	��	� 	�	��

����	�� �������� �	�	��4���������� �	� ���	�����������	�4����� �	��	�� ���� �	�

��	�	�4�

#	�����	����	
�����������		����	�������	��		���	�	���
	�����		���	�	���
	�����

�	���������	�������.�����	���	��	
	�����������%���	�	���
	����	���		���	���

�����	�����	���	��
	���.�������	�	�����	�������	�������������������	������

�	���	����	����	���	�
		������	������	������	�"�		
��

1.E Regionale ontwikkelingen 
����	�	��	�����������	��������	������	��������	��

��	�����	������������������

����
���������������	��	����������	�	��
	���	��	���������6�

- �	���	����������������	��������I�

- 		���	���������	��������	��	�	��I�

- �	��	������	������	�����	��	��	��	�I�

- �	�����	��
�����	�	��I�

- �	���	�	������J��	�������	���	��	���	���	��	�I�

- �	���	����
�������	���	������
	��-���������		��I�

- �	������	�����		��	����I�

- �	�
���	��������

����	���	����	��	
�����������	��	
		��	�����		������	���	���	����������		���

�����������

2. Handel en Ambacht�
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2.a Centrummanagement 
+��������	������	��	���	
	�������������	�������	�������������	���	����

����

�	
	���
	��
���������	������	�����		������	����	����	���	��	��
		������
�	�

�	�� �
����	������ ����	����	�� ��	��������	���� �	�����	�� 	�� �		��	���������� 	��

���	���	������	�����	����������	�	���

�����	��	����������		������6�

- �	��	����
������	������	�����	����I�

- �	������	����I�

- �	������������	�����	������	����	��������	���������	��	�	��I�

- ���	�����	������	���

2.B Voorziening economische activiteiten�
���� �	��	��	�� �	�� �	���		��	� ���� �	� �	��	����	� ��K�����	� ��� 		�� ����� ����	� �����

�
����	���	����	���	�������������������	�����	��	��	�����������������	����������

����� �	� ����	��	� �	�������
���� 
	�� �	��	������ ���� ����������� /�
�	���	��

=����4�����		���	�������	�����	����	�����������	�����
���	����������	���K���

���	4�/�������	���	���	�<���	��	�������	�	�����������	�	�����������	����	���&�

�	����	���	�����	�������	�����	��������	��	
		��	�(��	�4�

2.C Actualisering Detailhandelsbeleid 
L��	��������	
	�������>88>������	�	����	��������	�	���������	��������	��	�����

����	��
		���	���	������	����	�4�

3. Openbare orde en veiligheid�
3.A Brandweer, gebruiksvergunning 
L����	����������������		�������	���	��	�	�������	��	������	��������	��������

�	��	��	�	��	�������	���������������		����	�������	��	�	��	���������	��	��� �����

�	��	��	������ �	���		��	��(�	�		�� �	������	��������	������� 	���	��		��4�����

����� �	� 	�������	��
	�� �	� �		���	��		��	��	��������	��
	�� �	��	������ ���� �	�

���
	�� 	�����������	�4�������	�� �	� �����
�	������ �	� �	�������������� �	�

���	��
	���	�����	�������	�	
�	���

3.B Beleid met betrekking tot rampenbestrijding 
/���� �� �����	�	�� ����	�	�� ���� �	� ��
�	��	��������� ����� ���	� �	
		��	� ���

�����4�)�	�	������		�������������	�	�	� ����
�	�	���������	������	������
����

	�	�4�

3.C Drugsbeleid 
.���	�	��	�������	����������	�	�	���	���	������	�	�����������
�����������	�

�	�	�������	���������
��	�����	�����		�����	�	��������		������	�����	���

������		��������
�������	�������	����	���	�����	��	������
	�		���	��	��	�	��

��������	�������	��
	��	������

9	��	�� �	� �������	����� ����� �	� �	������� ���� 		�� �	��	� �����	���� ��� �	�

0		���������������	�������	������	��	���	
	�������������������	��M��	�����������

�	��	��	��������	���������������		���	��	������	�����

3.D Jeugdcriminaliteit 
���	��	
�	��:BBB��		��� �	� �����
	�� �	� 	�������	� 	�� �	�������	� ������� ������

�	�������	�	
�������������	��	�����	�����6�

- �	��	��	������
	��������	���4�

- �	�����	����	�������	������	����	��
���	��	&��������������	���+/4�

- (	������
	�����������	�	�������	�)��������	�����	��	�4�

- �	�������	�������
�����������	�	��	��4�

- �	�������	��������	�	���	����	�������	������	�����	�4�
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- �	�������	��������	
�	�����	��������	��
�
	����������	�����������	����
4�

- 0	&��������� ����	��	�� �	��	���	� ��������� 	�� �	��	����	�� ���������	�


	��	4�

4. Verkeer, vervoer en waterstaat�
4.A Openbaar vervoer 
L�� ��	�	�� �
� �	� ��
	�� ���� 		�� ������	������	���	�� ���� ���	� ��	��	������

�	�����	����	� ������	������	��	���	
	�������� ���	����	�	���		��	�	���	�	� ���

�����&�	��	������
���������	�����	���

4.B Fietsvriendelijkheid 
(	����������	������	�������	�������	������	��!��������	���
�	�����	��������	���

(	�� �	���	�	������ �	�� ��	�����0������	��	�� ��� ����������� ��� ���	�	�=	�	��

����	�	��0	�����	� ��	�����	��������	���	��	�������	�����	����������� �	�	��

�	��	�����	���������	���	�	������	�0������	��	���	����	���

4.C Roermondseweg 
�������������
	����������	��	��		��	�����	�������	�D�	�
���	�	�� ��	���	�

)���	��	������	���	�D��������.���
	��		��
���
��	� ���	�	�����
���	���	��

�����	��	���������		��	���	���	���������	�	���		�����������	���

(	������	��	������		����	�������E��		������������������	����

(	�� �	
	�� ���� 
����	�	�	�� 
	�� �	��	������ ���� �	� �����	��������� ��� �	�

D�	�
���	�	��������	���	����	�����	�	�D�	�
���	�	����� �����		�����������

		�� �	��	��������
���������	����� � ��	�	���		���
�	�	������	� �
����	� ���

�����&�	����	K�	���	������:88H�������	�	����������	���������	���
	���

4.D. IJzeren Rijn 
+���	�	���	������	�������	���	��	�����	������	��������	�����	�	�	�� ��	��	��

�	�������	������������		���	����
		��
����������	������	�������	������	���������

�	��C�	�	��D������	���	�����	� ����E��+���	
		��	�����	���������	��		���
	��

		��
���	���	���	���	��������,�������	������	����	��������	�����	����	���	�	�

�	��������	�����	����	���	������	������+��������	������	��	���	
	�����������	�

�	�����������		����		���	��	�	�� ���
	����6�

- ���	�
���	�	������	��	���
��	�������
	�������	��C�	�	��D���������	�������

���������	��������I�

- 
�����������	�� ����	����������	��	�����	�
����	�	�	���	��
	��
�	�	������

�	����	���������	� �����	���	�����	���������	�	�� 	���	� �	������	����� ����

		��
���
�
��	�	��	���

4.E Gevaarlijke stoffenroute 
=��	�������	��������
����� ���-����	����	����������	�� ���	�����������
�����

		���	�����	��������	�����	��	��������	�����	��������������	����	������	�����	�

��	���	���	��������	�	�����	���������
		������������		�������	��	���������

4.F Revitalisering binnenstad 
,���� �	�� ��
	��	� ����� �	��� �� �	� �	������	��������� �	�-��������� ��� �	�� ����

���

�����������������	���������������	������	��	���	
	������������	����
		�

���	

	�����������	��	���	��		�������	����	��	���������	���
�
	���	�������

�	��	�����	��	�� �	� ������	�	�� �
����� 	���		� �	�� �	��	�	����� �	� �����	��	�

�����	�������	���	��1��	�0		������2�������	��	��	���	�������
��������&�	��	�	��


����		���������	�����������	�������������	���

5. Welzijn 
5.A Onderwijshuisvesting 
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Mondelinge bijdragen fracties. 
 

De heer Braam: Mijnheer de voorzitter. De beschouwingen over de begroting 2002 
zullen de geschiedenis ingaan als zeer bijzonder. We nemen afscheid van onze ei-
gen gulden en maken definitief kennis met de euro. We zullen nooit meer praten 
over pieken, knaken en heitjes, maar ongetwijfeld zullen in het jargon dat rond de 
euro zal ontstaan spoedig ook weer bijnamen voor deze munten in zwang raken.  

Deze beschouwingen vormen tevens het einde van een raadsperiode en u presen-
teert ons een begroting die in feite al een werkstuk is voor een nieuwe raad. Deze 
raad zal daar dualistisch mee om moeten gaan, maar hoe dat moet is mij nog niet 
duidelijk; ik kom daar dadelijk nog op terug. Natuurlijk is deze raadsperiode nog 
niet om en kunnen er nog belangrijke dingen gebeuren, maar het is toch een goed 
moment om de balans op te maken over het werk dat we de laatste vier jaar heb-
ben gedaan. Weert is een gezonde gemeente waarin het goed wonen en werken is. 
Weert heeft een goede sociale structuur. Dat is ook het beleid waar het gemeente-
bestuur in deze raadsperiode op heeft ingezet. Tegelijkertijd is begonnen met de 
voorbereiding op projecten die een antwoord moeten geven op bedreigingen die er 
ongetwijfeld zijn. Het project ‘Keent kiest kwaliteit’ is daarvan een sprekend 
voorbeeld, evenals de plannen voor het Stationsstraatgebied. Maar we noemen 
ook de ondersteuning van de wijkaccommodaties, en die vinden wij voor de leef-
baarheid in de wijken en dorpen van groot belang. 

Ik stel ook vast dat we in politiek opzicht zonder grote incidenten hebben kunnen 
werken, en dat is, gelet op wat in andere gemeenten gebeurt, al bijna een prestatie 
te noemen. De conclusie van de CDA-fractie is daarom dat we tevreden kunnen 
zijn met de manier waarop het gemeentebestuur in deze periode gefunctioneerd 
heeft. 

Het samengaan van Weert en Stramproy.  
Het geeft ons grote voldoening dat het samengaan van Weert en Stramproy zo 
goed verlopen is. Er is geen sprake van fusiepijn. Mede door de inzet van de 
dorpsraad van Stramproy en de intensieve contacten van hieruit met de dorpsraad 
zijn Weert en Stramproy tot één geheel gesmeed. 

Wijk- en dorpsraden. 
Ik noemde zojuist de samenwerking met de dorpsraad Stramproy. In de afgelopen 
periode is een versterking van de wijk- en dorpsraden tot stand gekomen. Ik zou 
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niet durven beweren dat álles goed is gegaan, maar in het algemeen mogen we 
stellen dat we zo langzamerhand beginnen te beseffen hoe we met elkaar om moe-
ten gaan. Meer in het algemeen is de betrokkenheid van de bevolking bij de voor-
bereiding van allerlei plannen sterk vergroot. Als voorbeeld noem ik de besluit-
vorming over het nieuwe bedrijfsterrein en het ISV-programma, voor de CDA-
fractie het spoorboekje voor de toekomst van Weert. Wij hebben hiermede invul-
ling gegeven aan de nagestreefde modernisering van het bestuur. De betekenis 
hiervan wordt naar onze mening nog onderschat, maar wij zijn ervan overtuigd 
dat we op de ingeslagen weg door moeten gaan. Overigens zal de participatie van 
wijk- en dorpsraden en andere maatschappelijke organisaties nog verder moeten 
groeien. 

Financiële positie en majeure projecten. 
Aan het begin van de raadsperiode was de financiële positie van onze gemeente 
slecht. Het is ons gelukt om de centjes weer op orde te krijgen. Helaas moeten we 
echter tevens vaststellen dat de toekomst financieel niet rooskleurig zal zijn. In de 
komende jaren zijn grote investeringen nodig waarvoor nog onvoldoende financië-
le middelen zijn. De CDA-fractie heeft hier grote zorgen over. Het college noemt 
projecten zoals de verbouwing van het gemeentehuis, de renovatie of nieuwbouw 
van de sporthal Leuken en de bouw van een nieuwe brandweerkazerne als majeure 
projecten. Voor de CDA-fractie zijn in elk geval Keent, Landbouwbelang, het Sta-
tionsstraatgebied, het Kerkplein Stramproy en de revitalisering binnenstad majeure 
projecten. Er zijn weliswaar reserves, maar wij zien aankomen dat deze onvol-
doende zijn om alle kosten te kunnen betalen.  

De CDA-fractie zet in op kwaliteit en leefbaarheid in Weert. Dat betekent dat wij 
van mening zijn dat de middelen die nu besteed worden aan de leefbaarheid in de 
toekomst niet voor andere doeleinden gebruikt mogen worden. In het kader van 
majeure projecten vragen wij uw speciale aandacht voor de verbouwing van het 
stadhuis. Wij vrezen dat de plannen waarover in de wandelgangen al gesproken 
wordt een te groot beslag op de beschikbare reserves zullen leggen. Andere nood-
zakelijke projecten zouden daardoor pas later uitgevoerd kunnen worden of mis-
schien zelfs geschrapt. Dat mag niet gebeuren. De CDA-fractie is van mening dat 
naar een sobere verbouwing van het stadhuis moet worden gezocht. 

We hebben de afspraak dat de rente van de reserve verkoop Nutsbedrijven elk jaar 
eenmalig kan worden ingezet voor projecten. Beter gezegd: we hádden die af-
spraak, want het college stelt voor deze rente structureel in te zetten voor de fi-
nanciering van de uitbreiding van het loongebouw. Wij zijn hier niet blij mee, 
maar we zien geen andere oplossing. De CDA-fractie vindt wel dat deze oplossing 
in principe eenmalig moet zijn. Wij vinden dat er zo gauw mogelijk een andere, 
structurele dekking voor de kosten van het loongebouw moet worden gevonden. 
Wij denken aan de inzet van de hogere uitkering uit het gemeentefonds, als die er 
komt. Als we een andere dekking hebben voor het loongebouw, zijn de rente van 
de reserve verkoop Nutsbedrijven en de reserve zelf weer vrij besteedbaar. Wij 
denken dat het geld het beste ingezet kan worden voor de grote revitaliseringspro-
jecten, met name voor ‘Keent kiest kwaliteit’, het Stationsstraatgebied en het 
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Kerkplein Stramproy. Overigens is het de nieuwe gemeenteraad die over deze 
kwestie doorslaggevende besluiten zal moeten nemen. 

Dualisme 
In de afgelopen maanden is in onze fractie veel gesproken over de invoering van 
het dualisme in de gemeenteraad. Onze fractie heeft verschillende bijeenkomsten 
over dit onderwerp bijgewoond, zowel landelijk als op lokaal niveau, maar het is 
me eerlijk gezegd nog altijd niet duidelijk. Dat is mede gekomen doordat ik de 
fractie vaker lastig gevallen heb met mijn zorgen over deze verandering. Ik ben 
benieuwd wat collega Van den Akker straks over dit onderwerp gaat zeggen; hij 
was namelijk namens onze gemeente deelnemer aan de werkgroepen die zich met 
deze aangelegenheid hebben beziggehouden. De raad zal, voor zover wij het heb-
ben begrepen, straks niet meer het hoofd van de gemeente zijn. De macht zal ver-
schuiven naar het college en de ambtenaren. Dat is een veel kleinere groep dan de 
gemeenteraad, waarvan is gezegd dat ze het stadhuis uit moeten, maar wat die 
daar moeten gaan doen anders dan wat ze nu doen is mij niet helemaal duidelijk. 
De gemeenteraad was bovendien professioneel met bestuurlijk werk bezig. Deze 
verschuiving is een groot nadeel voor een goede relatie tussen gemeentebestuur en 
burgers. De nieuwe gemeenteraad zal er alles aan moeten doen om een zo groot 
mogelijke invloed te houden op de besluiten die door het gemeentebestuur worden 
genomen. 

Eindigen wil ik met een citaat uit de beschouwingen die wij schriftelijk bij u heb-
ben ingediend: wij danken de medewerkers die bij de totstandkoming van de be-
groting betrokken zijn geweest. Tevens bedanken wij alle medewerkers voor hun 
inzet. In het afgelopen jaar is er weer veel goed werk geleverd onder niet altijd 
gemakkelijke omstandigheden. De nieuwe ontwikkelingen die met betrekking tot 
de organisatie en de cultuur zijn ingezet zullen in de komende jaren nog veel inzet 
vragen van alle medewerkers. Wij benadrukken nog eens dat de veranderingen in 
de cultuur en de werkwijze veel belangrijker zijn dan de verandering in de organi-
satiestructuur.  

 

De heer Geurts: Mijnheer de voorzitter. Met uw toestemming zullen na mij de 
heer Heuvelmans en de heer Van Heugten nog het woord voeren. Zelf ga ik in op 
twee onderwerpen. Daarmee meent onze fractie te handelen in de geest van de 
afspraken die wij met z’n allen hebben gemaakt over de manier waarop de alge-
mene beschouwingen in deze raad behandeld zouden worden. 

 
De heer Van den Akker: Er zijn helemaal geen afspraken gemaakt; in het verle-
den wel, maar nu niet. 

 
De heer Geurts: Beginnen wil ik met het onderwerp bijstandsverlening en inko-
mensvoorziening. Op dit moment zijn 300 cliënten aangewezen op een ABW-
uitkering, althans op sociale activering. Wij achten het verschrikkelijk belangrijk 
dat deze groep mensen een perspectief kan worden geboden, zodat zij kunnen 
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bijdragen aan een zinvolle en maatschappelijke behoefte. Zo zou naar onze me-
ning bekeken kunnen worden of mensen uit deze groep kunnen worden ingezet als 
vrijwilliger in wijk- en dorpshuizen, en misschien zelfs een trapje hoger als be-
heerder in die zelfde wijk- en dorpshuizen. Mogelijk kan ook worden bezien of 
andere nuttige werkzaamheden in wijk- en dorpshuizen voor deze groep een goed 
en zinvol alternatief kunnen zijn. Als dat lukt, kunnen we een win-win-situatie 
creëren, zowel voor de besturen van wijk- en dorpshuizen als voor de betrokkenen 
zelf. Wij realiseren ons wel dat het zeer belangrijk is deze groep te begeleiden en 
daarvoor zijn naar onze mening voldoende middelen voorhanden. Wij zijn realis-
tisch genoeg om te beseffen dat het niet om geweldig grote aantallen zal gaan, 
maar als we 5% of 10% van die groep van 300 op deze manier zouden kunnen 
bereiken, zou dat al een enorm succes zijn. Lukt het niét, dan kun je je afvragen 
wat nog de mogelijkheden en perspectieven voor deze mensen zijn. Zijn die er 
niet, dan zouden wij moeten overwegen of het label ‘sociale activering’ niet beter 
kan worden geschrapt en de mensen niet gewoon moet worden medegedeeld dat 
wij niets voor hen in de aanbieding hebben, wat natuurlijk erg zuur zou zijn. 

Het tweede onderwerp betreft de werkgelegenheid. In dat kader hebben wij een 
aantal vragen gesteld, omdat wij ons zorgen maken. Nadat de algemene beschou-
wingen gereed waren ontving ik een verschrikkelijk aardige notitie met als titel 
‘Een hogere dunk voor het Land van Weert en Cranendonck’. De nota is tot stand 
gekomen in samenwerking tussen de Kamer van Koophandel, de LOZO en de 
Limburgse Werkgeversvereniging en daarin is een strategische visie geformuleerd 
hoe de regio economisch verder kan groeien. Het aardige is dat het als rapportcij-
fer van ons zeker een voldoende krijgt, omdat het een genuanceerd verhaal is 
waarin de term ‘selectieve groei’ zeer frequent te lezen valt. Het geeft de ontwik-
kelingspotentie van Weert aan en formuleert vervolgens een aantal kansen, met 
daaraan gekoppeld een aantal activiteiten. Terecht stelt men dat voor succesvolle 
bedrijvigheid een paar randvoorwaarden moeten worden ingevuld: je moet mede-
werkers hebben, bedrijventerreinen, een goed opleidingsniveau en opleidingen in 
de eigen regio of gemeente, er moeten voldoende woningen zijn en de infrastruc-
tuur moet goed zijn. Als dat allemaal in orde is kunnen we succesvol beleid voe-
ren. Het gaat veel te ver om de hele nota te behandelen, maar een paar dingen wil 
ik wel graag citeren. “De krapte op de arbeidsmarkt stelt wel grenzen aan acqui-
sitie van bedrijven. Ongebreidelde acquisitie van bedrijven leidt tot een aan-
scherping van de arbeidsmarktproblematiek, althans als er niet voldoende perso-
neel van elders geworden kan worden. (…) De verwachting is dat de werkgele-
genheidsgroei op zeer korte termijn groter zal zijn dan de groei van de beroeps-
bevolking. De omvang van de potentiële beroepsbevolking gaat dalen, terwijl het 
aantal arbeidsplaatsen nog zal toenemen, evenals de werkzame beroepsbevolking. 
Pas na 2010 zal naar verwachting de omvang van de werkzame beroepsbevolking 
en het aantal arbeidsplaatsen door de bevolkingsontwikkeling gaan dalen. (…) 
Hoewel ingezet wordt op een kwalitatieve verbetering van het aanbod aan bedrij-
venterreinen, zijn nieuwe bedrijventerreinen nodig om de bedrijven in de regio 
uitbreidingsmogelijkheden te bieden (en in beperkte mate bedrijven te kunnen 
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acquireren). Hierbij wordt aangetekend dat, gezien de arbeidsmarktproblematiek 
ongebreidelde uitbreiding van bedrijfsterreinen ongewenst is.” Lezen wij dit, dan 
concluderen wij dat wij te maken hebben met een problematiek die genuanceerd 
benaderd moet worden en waarin keuzen moeten worden gemaakt. Op pagina 55 
– ik ga ervan uit dat iedereen deze nota in bezit heeft….. 

 
De heer Schouwenaars: Nee, ze komt pas op 12 november uit! 

 
Wethouder Heijmans: En ik zou ‘m enkele dagen eerder in ontvangst mogen 
nemen, maar misschien is ‘ie verkeerd geadresseerd! 

 
De heer Geurts: U kunt van mij wel een kopietje krijgen! 

 
De voorzitter: Er is toch geen revolutie gaande in de PvdA-fractie!? 

 
De heer Heuvelmans: De nota was geadresseerd aan het secretariaat van de 
PvdA.  

 
De heer Geurts: Ik neem aan dat er meerdere partijen zijn met een secretariaat! 

 
De heer Van den Akker: Laten we hiermee geen tijd verliezen! 

 
De voorzitter: Precies, ga maar voort; u was inmiddels bij pagina 55! 

 
De heer Geurts: De actiepunten op pagina 55 hebben betrekking op de arbeids-
markt. Er zijn concrete suggesties en ideeën geformuleerd die wij graag onder uw 
aandacht willen brengen. Wij verzoeken het college daarop vanavond of morgen 
in de beantwoording in te gaan. 
 

De heer Heuvelmans: Mijnheer de voorzitter. In de afgelopen raadsperiode heb-
ben wij sterk ingezet op de leefbaarheid in de wijken en dorpen. Er waren vol-
doende plannen ontwikkeld voor de binnenstad en we besloten de uitvoering 
daarvan eerst maar eens te realiseren alvorens nieuwe plannen op te stellen en ons 
te concentreren op de leefbaarheid in de wijken en dorpen. In het verlengde daar-
van heeft de raad het vorig jaar terecht uitgesproken dat op kerkdorpen indien 
mogelijk een school behouden zou moeten blijven. Naast een schoolgebouw is 
ook een dorpshuis van groot belang voor het culturele en sociale leven in het dorp. 
Als dan in een dorp als Swartbroek de enige locatie waar die mogelijkheid zich 
voordoet wordt gesloten, vraagt dat om aandacht. 

De wijk- en dorpsraden zijn eveneens van heel groot belang. Zij vormen als het 
ware extra oren en ogen van de raad, al mag je dat niet zo formuleren omdat ze 
zelfstandig zijn. Ze zijn mede bedoeld om mensen te mobiliseren en actief te laten 
zijn in de eigen omgeving, om eigen ideeën aan te reiken die vaak beter zijn dan 
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die welke wij bestuurlijk en ambtelijk kunnen bedenken, omdat ze beter passen bij 
wat men zelf in de dorp of wijk wil. Met initiatieven die van die kant komen moet 
dan ook zeer voortvarend worden omgegaan. Niet alles kan en mag natuurlijk, 
maar wij moeten er wel adequaat op reageren. Het geval doet zich nu voor dat in 
Swartbroek een plan is ontwikkeld dat in juni naar het college is gestuurd en 
waarop, naar ik heb begrepen, tot op dit moment nog geen reactie is gegeven. Wij 
willen weten hoe het daarmee staat, want het lijkt ons een buitengewoon goed 
plan. Op zulke initiatieven van dorpsraden behoort zeer alert te worden gerea-
geerd. Daarmee bevestigen wij tevens het belang dat wij hechten aan wijk- en 
dorpsraden en stimuleren wij de zelfwerkzaamheid van mensen en de activiteiten 
aldaar. 

Iets anders, dat nu al bijna vier jaar sleept, is de mogelijkheid van een multifunctio-
neel sportcomplex. In deze raad is daarover nooit echt gediscussieerd, behalve in 
een besloten vergadering. Er is vaak over gesproken, maar het is nog nooit als 
zodanig geagendeerd door het college. Om het hele verhaal hangt in feite een gor-
dijn van vaagheid. Het is niet duidelijk óf er iets komt en wannéér. Ik beweer ove-
rigens niet dat dit aan het college ligt, want ik weet dat ook ondernemers heel lang 
nadenken voordat zij uiteindelijk met plannen komen, maar het duurt nu wel erg 
lang. Voor een aantal betrokkenen die mogelijkerwijs in het plan een andere func-
tie zouden krijgen – denk aan het park Theunishof en aan het Bisschoppelijk Col-
lege, maar ook aan de sportverenigingen aldaar – leidt dat tot onzekerheid. Alles 
staat nu stil en het lijkt erop dat het College hierdoor langzaam maar zeker uit 
elkaar begint te vallen; misschien wacht de ondernemer daarop, zodat hij niet be-
hoeft te slopen, maar dat lijkt me toch niet de bedoeling.  

 
De heer Peeters: Wélk college bedoelt u!? 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Hij zal het gebouw bedoelen! 

 
De heer In den Kleef: Ik was al op zoek naar de breuk! 

 
De heer Heuvelmans: Het ándere college wordt straks duaal dichtgetimmerd! 
Wat wij betogen is dat er helderheid moet komen. Wij kunnen niet nog jaren zo 
doorgaan. Er moet duidelijkheid komen voor alle betrokkenen, zodat zij hun plan 
kunnen trekken voor het werken onder betere omstandigheden in de toekomst. 
Een andere vraag is wat de rol van het college of deze raad zou moeten zijn. Wij 
zijn geen projectontwikkelaars en hebben in die zin dus ook geen functie in dezen. 
Het is onze taak te toetsen of initiatieven passen binnen de kaders die wij met el-
kaar stellen. Als ontwikkelaars bepaalde zaken willen en daarvoor medewerking 
van derden nodig hebben, is het hun verantwoordelijkheid om dat op te pakken en 
op te lossen. Ook daarin spelen wij naar onze mening geen rol. Wij willen weten 
of u het met die stelling eens bent. Tenslotte geldt dat initiatieven, of ze nu af-
komstig zijn van private ondernemers of van wijk- en dorpsraden, welwillend en 
met enige voortvarendheid ter hand behoren te worden genomen.  
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De heer Van Heugten: Mijnheer de voorzitter. Over enkele onderdelen in de 
aanpak van Keent wil de PvdA-fractie nu al duidelijkheid scheppen en aangeven 
wat haar standpunt hierover is. De locatiekeuze van de brede school vinden wij 
van cruciaal belang. Als PvdA-fractie kiezen wij evenals het schoolbestuur voor 
de locatie-Fordgarage als eerste keus. Het Bureau Pouderoyen  geeft duidelijk aan 
wat de voordelen van deze locatie zijn: ze ligt precies op de grens van het zwarte 
en witte gebied en middenin het voedingsgebied waar Parkhof, bungalowpark en 
Boshoverbeek ook onder vallen. Laten wij eerlijk zijn: veel ouders laten de kwali-
teit afhangen van het aantal zwarte kopjes. Dat is de realiteit. Met een nieuwe 
school op de Fordlocatie doorbreek je dat imago en de witte vlucht. 

Als wij spreken over een brede school op Keent, bedoelen wij als fractie dat onder 
andere peuterspeelzaal, voor- en naschoolse opvang en dergelijke kunnen worden 
toegevoegd, maar dat het daar ook bij moet blijven, dus geen combinatie met een 
wijkaccommodatie. Die wijkaccommodatie moet komen in de binnenkort voor-
malige basisschool Keent. De gebouwen van het IKC en Yamanota zijn zeer 
slecht en zouden dus ook uitstekend gevestigd kunnen worden in de school aan 
het Kerkplein. Een wijkaccommodatie koppelen aan een brede school leidt tot 
verdere stigmatisering. De balans is dan volledig weg.  Nog afgezien daarvan vra-
gen wij ons af wat een wijkgebouw bijdraagt aan een beter laten functioneren van 
een brede school. 

Wat betreft het idee om de flats op de St. Jozeflaan af te breken, kunnen wij dui-
delijk zijn: staan laten! Op de door de PvdA georganiseerde avond in Keent met 
de bewoners is voor ons nog eens extra duidelijk geworden dat de mensen er 
graag wonen, de woningen van een goede kwaliteit zijn en de sociale cohesie er 
zeer groot is. De leefbaarheid is hier optimaal en dat is waar wij in de slogan 
‘Keent kiest kwaliteit’ toch voor kiezen. 

 
De heer Litjens: Mijnheer de voorzitter. De fractie van de Werknemerspartij is 
voorstander van een goede huisvesting en daaraan gekoppeld uiteraard een centra-
le baliefunctie in ons gemeentehuis. Bij mijn aantreden als raadslid in 1978 had ik 
binnen een maand mijn eerste raadsexcursie en die voerde ons naar het toen nog 
in de steigers staande huidige gemeentehuis. Al rondlopende kreeg ik van diverse 
kanten te horen dat een en ander veel beter en mooier had gekund, maar dat daar-
voor doodeenvoudig de financiën niet toereikend waren. Met andere woorden: er 
was driftig op het oorspronkelijke plan bezuinigd. Zodoende ontstond een sober 
uitgevoerd geheel, dat in mijn ogen toch vooral tot uiting kwam daar waar de 
ambtenaren hun werkplek zouden gaan vinden. Daarnaast is het zo dat wij door 
veranderde inzichten en het klantvriendelijker willen opereren naar de burger toe 
min of meer gedwongen worden aanpassingen en verbeteringen aan het huidige 
gemeentehuis te plegen. Ook wet- en regelgeving ten aanzien van met name Arbo 
dwingen ons maatregelen te nemen. Hoewel wij de kosten van nieuwbouw, als wij 
daarvoor al ergens een geschikte locatie zouden vinden, niet exact weten, is voor 
de fractie van de Werknemerspartij nieuwbouw geen optie meer. De fractie van de 
Werknemerspartij is de mening toegedaan dat de verbouw van het gemeentehuis 
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in fasen dient te gebeuren, om hiermee ook andere projecten binnen een redelijke 
termijn te kunnen realiseren. Bij verbouw, of, zo u wilt, aanpassen of aanbouwen, 
zal een gedeelte van het personeel tijdelijk elders ondergebracht moeten worden. 
Hoe denkt u dit op te lossen? 

Ook vragen wij opnieuw uw aandacht voor het realiseren van fractiekamers. Wij 
vragen dit niet alleen omdat er behoefte is aan dit soort vergaderruimten, die wat 
ons betreft ook ten dienste staan van het apparaat, maar ook omdat door de inpan-
dige ligging van de huidige vergaderruimten altijd toezicht aanwezig moet zijn. 
Ook de verwarming zal langer aan staan en in een groot gedeelte van het gebouw 
zal de verlichting ontstoken blijven totdat bijvoorbeeld mijn fractie het tijd vindt 
ermee te stoppen, en dat kan wel eens laat zijn! 

Tijdens de algemene beschouwingen heeft de fractie van de Werknemerspartij 
reeds uitdrukkelijk de aandacht gevraagd voor één aspect van het personeelsbeleid 
van de gemeente Weert. Met name hebben wij u toen gewezen op de krapte op de 
arbeidsmarkt die, en dat is naar onze mening duidelijk gebleken, ook gevolgen 
zou hebben voor onze gemeente. U stelt nu voor het loongebouw te vernieuwen, 
hetgeen overigens maar één aspect mag zijn van het personeelsbeleid. De forse 
ophoging van het salarisbudget die u denkt nodig te hebben zal in onze ogen een 
inkomensverbetering moeten zijn die dwars door de organisatie moet plaatsvin-
den. De praktijk van alledag is nu dat, naast het feit dat wij zonder een markt-
waardetoeslag geen personeel meer aan ons kunnen binden, zelfs sprake is van 
een uitstroom van toch niet de minste ambtenaren. Dit laatste baart de fractie van 
de Werknemerspartij de meeste zorgen en roept bij ons de vraag op hoe wij met 
ons personeel omgaan. De fractie van de Werknemerspartij gaat ervan uit dat u 
via exit-gesprekken duidelijk heeft wat de daadwerkelijke redenen van vertrek 
zijn, en andersom: waarom willen mensen, en zeker op niveau, niet bij onze ge-
meente in dienst treden? Wij vragen ons af of de redenen van vertrek en het niet in 
dienst willen treden alleen maar van financiële aard zijn. Er moet meer aan de 
hand zijn, mede omdat u de grootste moeite hebt, nee: er zelfs vaak niet in slaagt, 
ondanks de marktwaardetoeslag, mensen aan ons te binden. Over de arbeidsom-
standigheden heb ik het bij de verbouw van het gemeentehuis al gehad, maar er is 
ook nog zoiets als werksfeer en werkvreugde. Wij zijn de mening toegedaan dat u 
het personeelstekort niet alleen oplost door het bieden van meer salaris, wij zullen 
ook de omstandigheden en de sfeer moeten creëren waardoor mensen graag bij de 
gemeente Weert willen werken. 

Kort nog iets over vorming en opleiding, hetgeen ook weer een duidelijke relatie 
heeft met het voorgaande. Gezien de ingewikkelde problematiek waarmee wij als 
gemeente regelmatig door de centrale overheid, en niet te vergeten de burgers, 
worden geconfronteerd, zal studie en vorming van onze medewerkers noodzake-
lijk zijn om op voorkomende problemen adequaat te kunnen reageren. De fractie 
van de Werknemerspartij kan zich daarom helemaal vinden in de ophoging van 
het budget voor opleidingen. Vraag van ons is: zijn er al studies in die richting 
gevolgd en worden aan de hand van de studieresultaten op korte termijn kwali-
teitshandvesten ingevoerd? 
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Rest mij, alvorens de heer Berckmans met uw goedvinden namens mijn fractie 
zijn inbreng zal leveren, iedereen te bedanken die meegewerkt heeft aan het tot 
stand komen van deze begroting en de prettige samenwerking die wij het afgelo-
pen jaar mochten hebben met het ambtelijk apparaat. Ik dank u wel. 

 

De heer Berckmans: Mijnheer de voorzitter. Het door de raad geaccordeerde 
onderzoek naar een Regionaal Volkshuisvestingsplan is ook door de fractie van de 
Werknemerspartij goedgekeurd. Over het in 1999 tijdens de algemene beschou-
wingen toegezegde woningbehoefteonderzoek wordt niet meer gesproken. Hier-
aan voorbijgaan is voor de fractie van de Werknemerspartij een onverteerbare 
zaak. Je kunt pas beleid maken als je weet wat de behoefte is. Het college heeft 
thans ruim voldoende tijd gehad de belofte waar te maken. De fractie van de 
Werknemerspartij wil dit niet over de verkiezingen heen tillen. Zij vraagt u dan 
ook of u bereid bent de uitkomsten van dit behoefteonderzoek voor 31 januari 
2002 aan de raad te verstrekken. 

De thans in voorbereiding zijnde plannen voor woningbouw hebben zonder uit-
zondering het etiket ‘duurdere woningen’. Ook Laarveld, als dit financieel haal-
baar is, zal erg duur worden. Bijna 40% van de bevolking zit met een klein inko-
men. Aan sociale huur of sociale koop wordt bijna niet meer gedacht. Doorstro-
ming vanwege koop op verkoop elders levert voor deze categorie niets meer op. 
Toch wordt wel gedacht en geschreven over afbraak van bepaalde appartementen, 
terwijl alternatieven niet aanwezig zijn. Brainstorming in commissie of raad hoe 
eventueel de bouwkosten verlaagd kunnen worden en met welke inbreng van de 
gemeente dit kan, komt niet meer voor. Volkshuisvesting is zowel voor de rijken 
als de armen en alles wat daar tussen zit. Het doen bouwen alleen voor de beter 
gesitueerden is voor de fractie van de Werknemerspartij een verkeerd uitgangs-
punt. Hoe denkt het college hierin verbetering te brengen? 

Het in ontwikkeling zijnde bestemmingsplan Groenewoud-Leuken laat ons zien 
dat de wijk Leuken bij het college een roepende in de woestijn is. Niet voor niets 
schrijft de wijkraad: ‘Leuken, een groot vraagteken.’ Al jaren wordt door Leuken, 
maar ook door de fractie van de Werknemerspartij, gevraagd om uitbreiding van 
de woningbouw. Wanneer het in ontwikkeling zijnde bestemmingsplan Groene-
woud-Leuken tot uitvoering zou worden gebracht, zou dit een groot verlies in 
plaats van winst voor Leuken zijn. Het voortbestaan van de voorzieningen aldaar 
zou dan de doodsteek zijn. Oplossingen zijn: het bouwen van woningen aan beide 
zijden van Kraanheuvel, dus niet 24 doch 48 woningen, het verplaatsen van de 
sporthal en atletiekbanen naar het oosten van de Achterstestraat en bouw van circa 
300 wooneenheden op het dan vrijkomend complex. Gelukkig prijzen wij ons dat 
bijna raadsbreed de bouw op dit complex ondersteund wordt. Hoe denkt het colle-
ge hierover en op welke termijn denkt u Leuken effectief te helpen? 

De woningbouw op de kerkdorpen is nog steeds slecht. Een heleboel plannen, 
doch geen voortvarendheid. Wat gaat u hieraan doen? 
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Diverse wijken zitten nog met een tekort aan woningen voor ouderen. De fractie 
van de Werknemerspartij is de mening toegedaan dat ouderen in hun eigen wijk 
moeten kunnen blijven wonen. Wat gaat het college hier nu werkelijk aan doen? 

Sociale zaken. De fractie van de Werknemerspartij is ontstemd over het resultaat 
van de door het kabinet beloofde koopkrachtverbetering in 2001. Iedereen zou 
erop vooruitgaan. Dat was de belofte van de minister-president zelf. Wij hadden 
het er vorig jaar nog over bij de algemene beschouwingen. Later werd dit zelfde 
plan herroepen, nadat er veel kritiek was geleverd. Onder anderen AOW’ers ble-
ken erop achteruit te zijn gegaan in plaats van vooruit. De beloften waren bestemd 
voor de accijns en de b.t.w.-verhoging. De Troonrede dit jaar geeft wederom een 
belofte inzake verstrekkingen. Mocht deze belofte wederom niet uitkomen, dan is 
het vertrouwen in dezen helemaal zoek. De fractie van de Werknemerspartij be-
houdt zich het recht voor terug te komen op de grens van 110%, mochten de be-
loften wederom niet waargemaakt worden, waardoor de mensen die geen kans 
meer maken op arbeid er wederom op achteruit gaan. 2.388 huishoudens met een 
inkomen beneden de grens van 110% is nogal wat. Mochten de beloften uit de 
Troonrede wederom niet uitkomen, hoe is dan de opstelling van het college? De 
fractie van de Werknemerspartij tilt hier erg zwaar aan. 

 

De heer Van den Akker: Mijnheer de voorzitter. Naar aanleiding van bepaalde 
opmerkingen van bepaalde fracties wil ik met uw toestemming eerst een paar in-
leidende opmerkingen maken. Het doet ons goed dat u dit jaar vanaf mijn linker-
kant bent begonnen. Het betekent dat u weet hoe het moet. Naar aanleiding van de 
bijdrage van het CDA zou ik willen opmerken dat het ons verheugt dat ook zij 
zich zorgen maakt over de toekomst. Tot de PvdA-fractie zou ik willen zeggen dat 
ten aanzien van het behandelen van deze begroting geen enkele afspraak is ge-
maakt. Wij hebben bepaalde voorstellen ingebracht, maar die zijn niet meegeno-
men.  

Zoals u uit onze schriftelijke reactie hebt kunnen opmaken, gaan wij vandaag na-
der in op het wetsvoorstel Dualisering gemeentebestuur. In het hoofdstuk Be-
leidskaders van de begroting 2002 wordt, tot onze grote spijt, weinig of geen aan-
dacht besteed aan het wetsvoorstel Dualisering gemeentebestuur. U spreekt alleen 
over de verhoging van de salarissen van de wethouders en reserveert verder geen 
financiële middelen ter invulling van onderdelen van het wetsvoorstel. Waar an-
dere gemeenten reeds experimenteren op onderdelen, gebeurt er in Weert nog niet 
veel. Wij lopen nu eens niet achter de feiten aan, maar moeten zelfs nog starten, 
en met ‘wij’ verwijs ik ook naar de politiek. Wij maken ons uiterst bezorgd over 
de voortgang van de discussie in de commissie AZ met betrekking tot de invulling 
van onderdelen van het wetsvoorstel richting het toekomstig functioneren van de 
nieuwe raad en de participatie van burgers bij beleidsvorming en besluitvorming. 
Bezorgd ook, omdat de Tweede Kamer voor het wetsvoorstel heeft gestemd en 
over een klein halfjaar onderdelen van het wetsvoorstel Dualisering gemeentebe-
stuur in werking moeten treden. Wat is er tot op heden ten aanzien van de ver-
nieuwing van de lokale democratie in onze gemeente ingevuld, naast zaken die al 



31 oktober 2001 41 

functioneren, zoals wijk- en dorpsraden; invoering van wijksteunpunten, inspraak-
avonden; spreekrecht in commissies, enz.? Laten wij de zaken nog eens op een rij 
zetten: 
- Na enkele moeilijke discussies in de commissie AZ nemen we uiteindelijk deel 

aan de bijeenkomsten van het VNG-vernieuwingsnetwerk, die inhoudelijk wei-
nig opleveren. 

- Tot ons genoegen is door onze gemeente een bijeenkomst georganiseerd met 
betrekking tot de invoering van een rekenkamer. Een prachtig initiatief! 

- Op 28 november a.s. vindt een bijeenkomst met de raad plaats, waarop wij ons, 
na een inleiding door een deskundige op het gebied van dualisering, nader gaan 
bezinnen op het duale gebeuren. 

Allemaal positieve zaken. Maar er hebben zich ten aanzien van de vernieuwing 
van de lokale democratie tijdens het afgelopen begrotingsjaar ook negatieve zaken 
voorgedaan, zaken die de burgers of groepen van burgers ernstig hebben bezigge-
houden en die de burgers niet dichter bij de gemeentelijke politiek hebben ge-
bracht, maar eerder op afstand hebben gezet, en dat is een zeer jammerlijke zaak. 
Wij denken hierbij aan: 
- De wijze waarop sommige landelijke en plaatselijke politieke partijen zich 

voorbereiden op de verkiezingen. Eigenlijk hadden wij hierop niet nader willen 
ingaan, maar toch noemen wij hier de afwezigheid van mevrouw Domini-
kowski in deze raad en het hele spel rondom de heer Müller: iemand die af-
stand neemt van zijn politieke partij, wat overigens kan gebeuren, iemand die 
dan op persoonlijke titel verder gaat en dus betrokken wil blijven bij het raads-
gebeuren, wat ook mogelijk is. Zo iemand had vandaag aanwezig moeten zijn 
en op persoonlijke titel zijn mening kenbaar moeten maken tijdens deze be-
schouwingen en niet de gemakkelijkste weg moeten kiezen; hij is immers ge-
kozen. Bovendien moet zo iemand zich realiseren dat optimaal raadswerk, be-
trokkenheid, tijd en inzet vraagt, hoe moeilijk dat ook is voor een eenmansfrac-
tie. Zo iemand moet zich ook realiseren dat raadswerk niet alleen bestaat uit het 
uiten van kreten. Laten wij het daar maar bij laten en verder gaan met ons ver-
haal. 

- De manier waarop uw college gemeend heeft invulling te moeten geven aan de 
realisatie van de derde coffeeshop in de binnenstad. 

- De eerste aanpak met betrekking tot de invulling van het horecabeleidsplan. 
- De, mét uw medeweten, aanvankelijk afstandelijke aanpak van schoolbesturen 

met betrekking tot de invulling van onderwijshuisvesting in het centrum.  
- De visie van het college met betrekking tot de rol en taak van wijk- en dorpsra-

den. 
- De rol van de voorzitter tijdens de discussie van de raad met de visitatiecom-

missie, waarbij hij zich duidelijk en voor de zoveelste maal manifesteerde als 
voorzitter van de coalitie en niet van de totale raad. 

- De onvolledige of te late informatie aan de raad of aan maatschappelijke orga-
nisaties, bijvoorbeeld wijk- en dorpsraden. 

- Flinke vertraging van projecten. 
- De discussie rondom de huisvesting van de burgemeester. 
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In al deze zaken hebben de politiek en het college de afstand tussen de oppositie 
en de coalitie en de burgers of groepen van burgers alleen maar vergroot. Het is 
daarom dan ook zaak dat deze afstand wordt verkleind en de burgers weer ver-
trouwen krijgen in de politiek. In verband met de vernieuwing van de lokale de-
mocratie en de schade die wij hebben opgelopen, moeten wij de zaken opnieuw 
bespreekbaar maken.  

Met betrekking tot de burgerparticipatie denken wij onder andere aan: 
- De burger (nog) meer betrekken bij politieke besluitvorrning door middel van 

onder andere interactief bestuur. 
- De invoering van burgerinitiatief, representatieve burgerenquêtes, referenda. 
- Gebruik maken van kwaliteitshandvesten. 
- Toelating van deskundige burgerleden in commissies. 
- Uitbreiding van spreekrecht van burgers in commissie- en raadsvergaderingen. 
Kortom: pogingen ondernemen om de burger nog meer te betrekken bij het lokale 
politieke gebeuren; 

Met betrekking tot het functioneren van de nieuwe raad in het duale bestel moet er 
gesproken worden over onder andere: 
- ambtelijke ondersteuning; 
- invoering van een rekenkamermodel; 
- de rol van de secretaris en de griffier, 
- het functioneren van de commissies; 
- realisatie van fractiekamers enz. 
Wij zijn van mening dat, wanneer over een klein half jaar onderdelen van het 
wetsvoorstel dualisering in werking moeten treden, er haast gemaakt moet wor-
den. Wij zijn ook van mening dat de politiek zich, voor het aantreden van de 
nieuwe raad, moet uitspreken over bepaalde wijzigingen, zodat de invulling hier-
van sneller tot stand kan komen. Daarom leggen wij het college en de raad een 
motie voor, waarin wij een voorstel doen met betrekking tot de verdere aanpak 
van de vernieuwing van de lokale democratie. De motie luidt als volgt: 
 

“De raad van de gemeente Weert, 
in vergadering bijeen op 31 oktober 2001 en 1 november 2001; 
overwegende dat: 
- de Tweede Kamer op 20 september jl. voor het wetsvoorstel "Dua-

lisering gemeentebestuur" heeft gestemd; 
- bepaalde onderdelen van de wet direct na de verkiezingen van 6 

maart in werking moeten/kunnen treden; 
- de voortgang met betrekking tot de wijze van invulling van bepaal-

de onderdelen van het wetsvoorstel in de commissie Algemene Za-
ken en Volksgezondheid om diverse redenen niet optimaal ver-
loopt; 

stelt PACT '97 het college van burgemeester en wethouders voor een 
werkgroep te formeren bestaande uit: 
- de burgemeester 
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- de secretaris 
- de fractievoorzitters; 
die tot doel heeft voorstellen uit het wetsvoorstel "Dualisering ge-
meentebestuur" met betrekking tot onze gemeente uit te werken en de-
ze vervolgens tijdens enkele werkvergaderingen aan de raad voor te 
leggen, zodat na de installatie van de nieuwe raad snel tot besluitvor-
ming kan worden overgegaan; 
en gaat over tot de orde van de dag.”  (motie nr. 1) 

 
In onze schriftelijke reactie hebben wij opmerkingen gemaakt over groenonder-
houd, het functioneren van brandweer en politie en het toegankelijkheidsstimule-
ringsfonds. Ook ten aanzien van deze beleidspunten dienen wij moties in, maar 
omdat ik nu al een tijdje aan het woord ben geweest en mijn fractiegenoten enigs-
zins rekening houden met mijn leeftijd, verzoek ik u nu het woord te geven aan 
mijn collega’s, die de andere moties aan u zullen voorleggen. 
 
De voorzitter: Het woord is aan de heer In den Kleef! 
 
De heer In den Kleef: Mijnheer de voorzitter. Het is alom bekend dat wij ver-
schillende keren hebben gediscussieerd over het groen. Terzake dienen wij thans 
de volgende motie in: 
 

“De raad van de gemeente Weert, 
in vergadering bijeen op 31 oktober 2001 en 1 november 2001; 
overwegende dat: 
- de ondergrens van het groenonderhoud ten aanzien van het gewone 

natuurlijke groen, het aankledingsgroen, het gebruikersgroen en het 
zichtgroen elk jaar steeds lager wordt; 

- PACT’97 vanuit haar wijksteunpunten steeds meer klachten ont-
vangt; 

- de inventarisatie van het totale openbaar groen en het daaraan ver-
bonden groenbeheersprogramma nog steeds niet is afgerond; 

verzoekt PACT '97 het college van burgemeester en wethouders en de 
raad ten behoeve van het groenonderhoud eenmalig het vrij besteedba-
re bedrag van � 301.310,- te reserveren voor groenonderhoud, dit om 
de grootste knelpunten die mede door de wijk- en dorpsraden aange-
dragen worden op te lossen, alsmede het groenonderhoud voor een 
langere periode op het gewenste peil te brengen en te houden; 
en gaat over tot de orde van de dag.”  (motie nr. 2) 

 
De heer Adriaens: Mijnheer de voorzitter. In onze schriftelijke beschouwingen 
hebt u kunnen lezen dat wij ons ernstig zorgen maken over het toegankelijkheids-
stimuleringsfonds, dat u wilt uitstellen tot 2003. Wij pleiten voor een versnelde 
invoering van dit fonds en dienen daartoe de volgende motie in: 
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“De raad van de gemeente Weert, 
in vergadering bijeen op 31 oktober 2001 en 1 november 2001; 
overwegende dat: 
- de beleidsaanbeveling ‘het instellen van een toegankelijkheids-

stimuleringsfonds’ nog niet is geëffectueerd, doch dit pas staat ge-
pland voor het begrotingsjaar 2003; 

- in het kader van de revitalisering van de binnenstad welke volop 
bezig is en waarbij een en ander meegenomen zou kunnen worden 
voor publieksgerichte gebouwen; 

- een advies is opgenomen in het gehandicapten-inclusiefbeleid; 
- zowel de afdeling Milieu- en Bouwzaken als de afdeling Inrichting 

Openbare Ruimte het instellen van een toegankelijkheids-stimu-
leringsfonds om knelpunten voor de toegankelijkheid van publieks-
gerichte gebouwen te kunnen voorkomen en oplossen, adviseren; 

verzoekt PACT '97 het college van burgemeester en wethouders maat-
regelen te nemen om het instellen van een toegankelijkheids-stimule-
ringsfonds reeds in het begrotingsjaar 2002 te effectueren en voorstel-
len voor wat betreft de financiering aan de raad voor te leggen;  
en gaat over tot de orde van de dag.”  (motie nr. 3) 

 
Met betrekking tot de brandweer dienen wij voorts de volgende motie in: 
 

“De raad van de gemeente Weert, 
in vergadering bijeen op 31 oktober en 1 november 2000; 
overwegende dat: 
- uit onderzoek van enkele jaren geleden is gebleken dat de brandweer 

Weert in het noordelijk deel van Weert de maximale opkomsttijd in 
ernstige mate overschrijdt; 

- het overschrijdingspercentage in de toekomst alleen nog maar ver-
der zal oplopen; 

- deze ontwikkeling de veiligheid van de bewoners in dit gebied in 
de toekomst ernstig in gevaar kan brengen; 

- u aan de post centrum een hogere prioriteit toekent dan aan de post 
Weert-Noord; 

verzoekt PACT '97 het college van burgemeester en wethouders gelet op: 
- het advies van de brandweer Weert; 
- de lange voorbereidingstijd welke benodigd is voor een goede wer-

ving en opleiding van vrijwilligers; 
- de veiligheid van de bewoners in dit gebied; 
- de verdere ontwikkelingen in Vrakker-West en Laarveld; 
aan de lokale en regionale brandweer zo spoedig mogelijk een voorbe-
reidingskrediet beschikbaar te stellen ten behoeve van een onderzoek 
naar de realisatie van een sobere nieuwbouw nieuw/verbouw in het 
centrum en een sobere nieuwbouw in Laarveld; 
en gaat over tot de orde van de dag.”  (motie nr. 4) 
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Mevrouw Frenken-Henderikx: Mijnheer de voorzitter. In verband met het poli-
tiewerk hebben wij ook nog een motie opgesteld, luidende als volgt: 
 

“De raad van de gemeente Weert, 
in vergadering bijeen op 31 oktober 2001 en 1 november 2001. 
overwegende dat: 
- door meer selectief om te gaan met noodhulpmeldingen er meer 

capaciteit bij de politie is vrijgekomen; 
- de capaciteit zou worden ingezet o.a. op gebiedsgebonden politie-

werk; 
- onze motie met betrekking tot 100% gebiedsgebonden inzet door 

gebiedsmentoren door de raad is aangenomen maar door de politie 
niet of onvoldoende wordt ingevuld; 

- de Raad voor Openbaar Bestuur stelt dat de politie zijn sterke arm 
vaker op straat moeten laten zien en handhaving van en toezicht op 
de openbare orde niet te veel aan derden (o.a. stadstoezicht) moet 
overlaten; 

verzoekt PACT '97 het college van burgemeester en wethouders er bij 
de leiding van de politie op aan te dringen en de raad schriftelijk in 
kennis te stellen: 
- hoe en wanneer het toezicht door de politie in de openbare ruimte 

plaatsvindt; 
- hoe het gebiedsgebonden politiewerk is verfijnd; 
tevens vraagt PACT '97 het college van burgemeester en wethouders 
de leiding van de politie te verzoeken zich ook vanuit het politiewerk 
aan te sluiten bij het nieuw op te zetten gemeentelijk handhavingsbe-
leid; 
en gaat over tot de orde van de dag.”  (motie nr. 5) 

 

De heer Weekers: Mijnheer de voorzitter. De laatste begrotingsbehandeling van 
deze raad is een goed moment om in vogelvlucht terug te kijken naar wat in de 
afgelopen vier jaar is gebeurd en tevens om vooruit te blikken op de toekomst. 
Met het eerste ben ik snel klaar: er is nauwelijks iets van de grond gekomen. Een 
verrassing is dat overigens niet, want het is een uitdrukkelijke keuze van deze 
coalitie. U zult zich herinneren dat ik bij de bespreking van het coalitieprogramma 
op 2 januari 1998 in deze raad al heb gezegd dat het programma een buitenge-
woon behoudende sfeer uitademde en nauwelijks enige vernieuwing bood: een 
programma dat terugging in de tijd. Ik zei toen dat het CDA een behoorlijke 
stempel had weten te drukken op de beleidsvoornemens en heb die partij daarmee 
toen gefeliciteerd. Weert mocht niet meegaan in de vaart der volkeren, en dat is 
dan ook niet gebeurd. Ze hebben dus woord gehouden en als ik hun beschouwin-
gen lees, lijken ze het wel met zichzelf te hebben getroffen, maar of de Weerter 
gemeenschap blij kan zijn met de felicitatie die ik wederom kan uitdelen, waag ik 
te betwijfelen. Ik geloof eerlijk gezegd in de volkswijsheid dat stilstand achteruit-
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gang betekent. Het is overigens ook jammer van de creativiteit en de kwaliteit die 
aanwezig zijn in Weert, maar die niet of onvoldoende worden benut. Kijkend naar 
het college, staat bijvoorbeeld wethouder Verheggen bekend om zijn creativiteit 
en zijn vooruitgangsgeloof en ik kan me ook nog een succesvol symposium van 
een enthousiaste wethouder Heijmans herinneren als het gaat om het promoten 
van Weert als A1-locatie aan de A2. Alleen hebben die kwaliteiten in de afgelo-
pen periode geen, althans onvoldoende, ruimte gekregen. Het wordt hoog tijd dat 
de dynamiek terugkeert in Weert. Het roer moet om, Weert moet weer op de 
kaart. Wij staan niet alleen in die visie. Ik verwijs naar onze gesprekken met de 
gouverneur, ongeveer twee jaar geleden in deze raad, die zei: Weert weet niet wat 
het wil en als Weert het niet weet, wat moet de provincie daar dan mee? Ik ver-
wijs ook naar de aanbevelingen van Twijnstra & Gudde, die het vorig jaar onze 
organisatie heeft doorgelicht. Zij legde ook toen de vinger op de zere plek en zei: 
Weert mist een mission statement, waar wil Weert naartoe? Vorige maand heeft 
ook de visitatiecommissie, ingesteld door het provinciaal bestuur, de vinger op de 
zere plek gelegd. Die visitatiecommissie, bestaande uit ervaren bestuurders uit ons 
land, is kritisch over het gemis aan een stadsvisie en over de wijze waarop Weert 
zijn centrumfunctie vervult. Het Weerter stadsbestuur krijgt daarvoor een onvol-
doende uitgereikt. Positief is de commissie overigens over de wijze waarop Weert 
de overheidstaken uitvoert. Vrij vertaald zegt de commissie: het gemeentebestuur 
past goed op de winkel, maar steekt zijn nek niet uit. Bij elke middenstandscursus 
kun je leren dat alleen passen op de winkel onvoldoende is. Het leidt tot een grij-
ze-muizenimago en tot stilstand en zoals gezegd: stilstand is achteruitgang. Wij 
voorspelden dat al bij het aantreden van dit college. Wat dat betreft is een stadsbe-
stuur net als een schildpad: als hij zijn nek niet uitsteekt, komt hij geen stap ver-
der.  

De politieke analyse van de VVD wordt dus gedeeld door gezaghebbende, onaf-
hankelijke derden. Ook in deze raad en daarbuiten wordt deze analyse door ande-
ren gedeeld. Het is jammer dat het college dat niet wil zien en de ogen sluit voor 
kritiek. In dit verband is het overigens opvallend dat het CDA, en in mindere mate 
ook de PvdA, eigenlijk geen behoefte had aan de visitatiecommissie. Ik begrijp 
het wel: het is een menselijke reactie. Als je bang bent de realiteit onder ogen te 
zien, kun je maar beter niet in de spiegel kijken. Ik heb vaker gezegd dat Weert 
tussen servet en tafellaken in zit, tussen dorp en stad, en dat er een keuze moet 
worden gemaakt. Voor de VVD is die keuze helder. Wij gaan voor tafellaken en 
voor centrumstad, en dat kan met behoud van ons prachtige buitengebied. Het kan 
met behoud en zelfs versterking van onze vitale kernen en dorpen, ‘Weert, stad in 
het groen’. Ik vraag het college: waar gaat ú voor? Maar wees daarbij wel eerlijk. 
Wethouder Sijben deed dat tenminste toen de visitatiecommissie hier op bezoek 
was. Ik weet het nog: het college zat in het midden van de raadzaal en de wethou-
der liet zich ontvallen: ‘Weert is toch een dorp en dat moet het ook blijven! Goed, 
dat is zijn keuze en die respecteren we, maar het is niet onze keuze. Ik herhaal 
mijn pleidooi van het vorig jaar, maar nu ook ondersteund door de opmerkingen 
van de visitatiecommissie. Er moet een strategische stadsvisie worden opgesteld 
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die in samenspraak met het maatschappelijk middenveld en onze inwoners zal 
moeten worden ontwikkeld. De heer Geurts heeft het eerder al over de visie van 
de LOZO en van de Kamer van Koophandel gehad, die daaraan ook een nuttige 
bijdrage zouden kunnen leveren. Ik ken die visie alleen nog niet, maar die zal on-
getwijfeld goed zijn. Uit zo’n stadsvisie moeten onze ambities als stad blijken. 
Met die stadsvisie wordt het ambtelijk apparaat ook een richtsnoer gegeven voor 
toekomstig handelen. In die visie komen de diverse beleidsterreinen samen en 
worden afwegingen in samenhang gemaakt. Met die stadsvisie kan vervolgens 
dan ook de boer worden opgegaan naar de regio, de provincie, Benelux-midden-
gebied en waar nodig Den Haag. Er is op dit moment geen totaal-aanpak en dat 
moet veranderen.  

Ambitie moet ook worden gelegd in een nauwere samenwerking met de gemeen-
ten om ons heen. Weert moet daarbij voortrekker, aanjager zijn. De nota ‘Een 
sterk bestuur voor het Land van Weert’ moet worden geactualiseerd. U zult mij 
niet, zoals Pact’97 vanavond, horen pleiten voor een fusie met Nederweert, Hun-
sel en Cranendonck. In onze ogen is samenwerking een groeiproces waarbij de 
uitkomst niet bij voorbaat vaststaat…. 

 
De heer Van den Akker: Maar een groeiproces kan toch leiden tot? 

 
De heer Weekers: Dat kan zeker. Ik wilde net zeggen dat de krachten in deze 
regio en de door u genoemde gemeenten moeten worden gebundeld.  

 
De heer Van den Akker: Vanuit een bundeling kun je tot samenwerking ko-
men… 

 
De voorzitter: U krijgt nog een tweede termijn, mijnheer Van den Akker! 

 
De heer Weekers: Weert moet hierin het voortouw nemen. Heel concreet denk ik 
bijvoorbeeld aan een goede opbouw van een regionaal volkshuisvestingsbeleid, 
met daaraan gekoppeld een concreet woningmarktonderzoek, eerder door de heer 
Berckmans genoemd, met een dito woningbouwprogramma. Van de provincie 
moeten we al wel iets doen in die richting, maar laten we er ook écht wat van ma-
ken op regionale schaal. Daarnaast denk ik aan een gemeenschappelijke economi-
sche visie die Weert moet trekken voor de hele regio, en samen met de regio: een 
analyse van kansen en bedreigingen voor de hele regio, met een concreet actie-
programma op economisch gebied. Het stuk waarover de heer Geurts beschikt zal 
daaraan ongetwijfeld een bijdrage kunnen leveren! Aandacht zal daarin ook moe-
ten worden besteed aan de werkgelegenheid. Wij kennen op dit moment in Weert 
een heel krappe arbeidsmarkt, maar we weten ook wat de economische vooruit-
zichten zijn voor de komende tijd. Genoegzaam achterover leunen kan daarom 
absoluut niet. Deputé Tindemans, PvdA-gedeputeerde, was afgelopen vrijdag en 
ook vanochtend op de radio behoorlijk aan het somberen. Hoe staat het met de 
concurrentiepositie, en dan bedoel ik de concurrentiepositie van de hele regio? 
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Welke bedrijvigheid kan het beste waar zitten, gelet op de benodigde ontsluitin-
gen? Wat hebben de omliggende gemeenten aan detailhandel nodig en welke 
voorzieningen dienen in de centrumstad geconcentreerd te zijn? Op economisch 
terrein moeten we elkaar in de regio aanvullen en dat regionale beleid ook geza-
menlijk uitdragen; daarvoor zal Weert de voortrekker moeten zijn. 

 
De heer Van den Akker: U zegt het alwéér: dank u wel! 

 
De heer Weekers: Als het gaat om bedrijventerreinen, moeten we een samenhan-
gend aanbod voor de hele regio hebben, en wel met één acquisitiebeleid en één 
uitgiftepunt. De samenwerking omtrent het bedrijventerrein-Pannenweg is uit 
nood geboren. Ik vraag uw college van die nood een deugd te maken en die sa-
menwerking uit te bouwen. In de portefeuille van wethouder Heijmans proef ik al 
enige ambitie in die richting als ik de begroting lees. Kijk maar naar het onderdeel 
‘Centrum voor werk en inkomen’. Dergelijke ambities moeten ook enthousiast in 
andere portefeuilles aan den dag worden gelegd, en dat missen wij nu nog.  

Veel klachten hoor ik over besluiteloosheid en stroperigheid van besluitvorming. 
Initiatieven worden in de kiem gesmoord, of initiatiefnemers worden aan het lijn-
tje gehouden. Ik houd niet van dergelijk bestuur, maar dat is een kwestie van 
smaak. Met slechts 590 gerealiseerde woningen is slechts 85% van de toch al 
weinig ambitieuze woningbouwtaakstelling gehaald en waar resultaat is geboekt, 
is dat de vrucht van projecten die al in de vorige periode op de rails zijn gezet. De 
belangrijkste nieuwbouwprojecten van deze periode, zoals Laarveld, Landbouw-
belang, Leuken, Stationsstraat en Stramproy, zitten daarentegen behoorlijk in het 
slop. De mensen die een woning zoeken in Weert betalen het gelag. Als gevolg 
van te weinig aanbod zijn de prijzen de lucht ingeschoten. In uw college zit een 
ervaringsdeskundige die de overspannen woningmarkt in Weert twee jaar lang 
heeft verkend en toen de handdoek maar in de ring heeft gegooid. 

De wijkraad Leuken klaagt al jaren over leegloop in de wijk. Ik heb u namens de 
VVD vorig jaar augustus geschreven hoe u het probleem van Leuken kunt oplos-
sen. Door het stadsvernieuwingsgebied Leenhof uit te breiden met verplaatsing 
van het sportcomplex naar aanpalend gebied kunnen fouten uit het verre verleden 
worden hersteld en kan de leefbaarheid van Leuken een belangrijke impuls krij-
gen. Waarom moet het dan vervolgens meer dan een jaar duren voordat u in de 
commissie positief reageert op onze suggestie? Bij mij komt dat eerlijk gezegd 
over alsof u zich pas achter de oren bent gaan krabben toen het CDA een aantal 
maanden geleden een veeg uit de pan kreeg in het Land van Weert door de ge-
meenschap van Leuken. Ook de dorpsraad Stramproy heeft zich met vergelijkbare 
klachten tot ons gewend, zoals u zich zult herinneren uit de gesprekken die wij 
hebben gevoerd met de voorzitters van alle wijk- en dorpsraden. De voorzitter van 
de dorpsraad Stramproy moet onlangs gedacht hebben: if you can’t beat them, 
join them!  

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Dat denken meer mensen! 
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De heer Weekers: Zoals gezegd, initiatiefnemers worden aan het lijntje gehou-
den. De VVD houdt niet van pappen en nathouden. Wij vragen u de initiatiefne-
mers hom of kuit te geven als u initiatieven krijgt voorgelegd. Het blijft bijvoor-
beeld oorverdovend stil rond het multifunctioneel sportcomplex. Zowel mensen 
van Lamershof als een van de initiatiefnemers wisten mij in augustus te vertellen 
dat de plannen begin september naar de raad zouden komen. Het is nu 31 oktober 
en ik heb nog niets gezien. Wat is er werkelijk aan de hand?  

De dorpsraad Swartbroek heeft in het voorjaar een mooi plan gemaakt om de 
leefbaarheid te bevorderen: nieuwbouw om vergrijzing tegen te gaan, senioren-
huisvesting om vergrijzende dorpelingen zorg op maat te kunnen bieden, nieuw-
bouw van een school uit 1870, speeltuin en JOP en last but not least een gemeen-
schapszaal om het bloeiende verenigingsleven niet in de kou te laten staan na de 
sluiting van zaal Derkx. Dit plan is niet alleen mooi en integraal, maar heeft ook 
een acceptabele exploitatieopzet. Ik heb begrepen dat wethouder Sijben het plan 
de hemel heeft ingeprezen, maar vervolgens heeft hij niets gedaan, althans niet 
iets dat deze raad heeft kunnen zien. Met een dergelijke houding houd je mensen 
niet enthousiast. Zo worden dergelijke initiatieven in de kiem gesmoord en daar-
mee laat je gouden kansen voor Weert en zijn inwoners liggen. De VVD-fractie is 
dan ook van mening dat u het plan van de dorpsraad Swartbroek volgend jaar 
moet gaan uitwerken, opdat het in de begroting 2003 kan worden opgenomen en 
de schop in dat jaar ook de grond in kan. Ik vraag om een uitdrukkelijke toezeg-
ging, bij gebreke waarvan mijn fractie in tweede termijn een motie zal indienen. 

De VVD mist goede voortgang en daadkracht, en dat terwijl wethouder Sijben 
onlangs in de krant verzuchtte dat hij altijd moest jagen, jagen, jagen. Hij had 
geen tijd om over de toekomst van Weert na te denken. Ik begrijp dat niet. Kan hij 
dat uitleggen? Mij kwam het beeld voor ogen dat de wethouder zich in de tijd van 
de elektronische snelweg nog op het fietspad bevindt!  

Aan Keent wordt wel flink gewerkt, en ook nog interactief. Dat moet worden ge-
zegd en verdient een pluim. Voor de VVD geldt als hoofdprioriteit aanpak van de 
sociale structuur. Graag vernemen wij hierop de visie van het college.  

De VVD maakt zich grote zorgen over de veiligheid in onze stad. Enschede en 
Volendam hebben pijnlijk duidelijk gemaakt dat het openbaar bestuur zich niet 
kan veroorloven achterover te leunen. Toch gebeurt dat in Weert al jaren. Bureau 
SAVE constateerde vijf jaar geleden al dat Weert de landelijke normen fors over-
schrijdt, met name aan de noordzijde van het kanaal. De repressieve brandweer-
zorg, zeg maar: het blussen, is onder de maat. De adviezen zijn lange tijd gene-
geerd en beslissingen zijn vooruit geschoven. Inmiddels is de situatie nog ver-
slechterd. Verkeersdrempels leiden ertoe dat de uitruktijd langer wordt, terwijl 
met Vrakker-West, Centrum-Noord, Kampershoek, de laatste woonlobben van 
Molenakker en straks Laarveld het aantal gebouwen, bewoners en gebruikers aan 
de noordzijde van het kanaal is toegenomen. De conclusies van SAVE moeten 
daarom als de wiedeweerga worden geactualiseerd, en dan zal ook onmiddellijk 
een knoop moeten worden doorgehakt voor een derde uitrukpost. Voor die actua-
lisering vragen wij u ten laste van het voorlopig rekeningresultaat 2001 een be-
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drag van ƒ 10.000,- uit te trekken; dat moet meer dan voldoende zijn. Het reke-
ningresultaat zal wegens de uitkering van de behoedzaamheidsreserve fors posi-
tief zijn. Zo nodig vragen wij op dit punt een raadsuitspraak, maar een toezegging 
is mij uiteraard liever. Voor de helderheid: het kost vijf jaar om een derde uitruk-
post operationeel te hebben in verband met de opleiding van vrijwilligers, het 
werven ervan, etc. Het betekent dus nog niet dat het komend jaar of het jaar daar-
na al echt fors middelen in de begroting gereserveerd zouden moeten worden; dat 
komt pas later, maar we zullen wel een start moeten maken. Als we de beslissing 
daarover blijven uitstellen totdat bijvoorbeeld Laarveld bebouwd is, moeten de 
toekomstige bewoners daar nog jaren een stuk basisveiligheid ontberen en die 
verantwoordelijkheid wil de VVD-fractie niet nemen. 

Brandveiligheid is niet alleen repressie, maar vooral preventie en proactie, en daar 
wrong de schoen in Volendam en Enschede. In de begroting wordt wel al een eer-
ste stap in de goede richting gezet, dat moet ik toegeven. Het is dus niet waar dat 
er niets in deze begroting wordt gedaan, er wordt een stap gezet, maar het is te 
weinig. De brandweer is namelijk nog niet op orde. Willen we aan de norm vol-
doen van één preventiemedewerker op 10.000 inwoners, dan moet er een forma-
tieplaats bij. Dan kunnen we de noodzakelijke inhaalslag op het gebied van ge-
bruiksvergunningen en handhaving maken en maken we ook onze verantwoorde-
lijkheid als lokaal bestuur waar. Een extra preventiemedewerker kost alles bij el-
kaar een slordige � 40.000. Als ik de financiële stukken bekijk, kan dat tot een 
bedrag van � 18.973 worden gedekt uit de extra middelen die we naar aanleiding 
van de septembercirculaire extra krijgen uit het gemeentefonds en die in de eerste 
begrotingswijziging onder agendapunt 5 worden verwerkt. Wat dat betreft kan al 
met een extra halve formatieplaats en dus zonder budgettair probleem structureel 
worden gestart per 1 januari. De verwachting is bovendien dat we in mei nog en-
kele tonnen extra krijgen van het rijk. Op dat moment kan de halve formatieplaats 
worden uitgebreid naar een hele, waarmee we de preventieafdeling van de brand-
weer op orde hebben. Is het college bereid dienaangaande een toezegging te doen? 
Ik vraag het college en de collega’s in de raad deze extra inspanning voor volle-
digheid te ondersteunen. Ons mag niet worden verweten wat men de bestuurders 
in Enschede en Volendam terecht heeft verweten. De VVD-fractie vind het niet 
acceptabel met de veiligheid van de burger te marchanderen. 

Veiligheid als kerntaak van de overheid is een breed begrip. Burgers moeten ook 
een gevoel van veiligheid hebben, en daar schort het nogal eens aan. Mensen dur-
ven ’s avonds niet meer alleen op straat, zijn bang om overlastveroorzakers aan te 
spreken en als ze de politie bellen weet deze niet waar het Stadspark of de Tiend-
schuur ligt. De uitlatingen van de deken, afgelopen maandag in de Krant voor 
Wakker Nederland, zijn dan ook illustratief voor de manier waarop mensen over 
de politie spreken. Parkeerovertredingen van overigens brave burgers worden met 
straffe hand aangepakt, terwijl drugsdealers elke avond bij de Tiendschuur staan. 
Mensen houden daar een geschokt rechtsgevoel aan over. Sprekend over de drugs-
overlast bij het Stadspark en het station, moet het mij van het hart dat het drugsbe-
leid in Weert onvoldoende effect sorteert. Ik word hierop veelvuldig aangespro-
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ken. Moet ik dan zeggen dat uit aangiften anders blijkt? Dan hoor ik van mensen 
dat ze aangifte-moe zijn. Overigens blijkt ook uit de landelijke politiemonitor dat 
er een te lage bereidheid tot aangifte is. Mensen redeneren dat er toch niets wordt 
gedaan. De VVD wil een streng, maar rechtvaardig en evenwichtig handhavings-
beleid, een handhavingsbeleid dat is uit te leggen aan de burgers. Ik vind dat de 
burgemeester samen met de korpschef een plan van aanpak moet maken om de 
politie haar gezag te laten herwinnen. Uit de stukken van andere partijen begrijp 
ik dat mijn eerdere voorstel om het aantal coffeeshops op twee te bevriezen aan 
steun wint. Ik wil van de burgemeester weten of hij bereid is het beleid aan te pas-
sen. 

De wijze waarop het college communiceert met burgers en raad hebben wij uit-
voerig in onze schriftelijke bijdrage aan de orde gesteld. Wij hebben daar grote 
zorgen over en daarin worden wij bevestigd door de opmerkingen van de visita-
tiecommissie en door de signalen die wij van wijk- en dorpsraden ontvangen. De 
voorzitter van de wijkraad Molenakker heeft voor dit thema zelfs gebruik gemaakt 
van zijn spreekrecht in de commissie voor algemene zaken in het voorjaar. Hij 
zei, en ik parafraseer: ‘Wij worden gebruikt voor rugdekking van het college en 
mogen in feite alleen over grassprietjes praten en zelfs dat leidt niet tot adequaat 
optreden.’ Ik vraag u het thema communicatie serieus te nemen en vanavond nog 
een cultuuromslag aan te kondigen. Dat is ook nodig als het gaat om communicatie 
met de raad. U erkent bijvoorbeeld dat u onvoldoende hebt gewerkt met bestuurs-
opdrachten om zodoende de beleidsbepalende rol van de raad naar voren te laten 
komen, maar u doet niets met die vaststelling. U belooft niet eens beterschap. Toch 
vraag ik u vanavond toe te zeggen dat u vanaf nu wel bestuursopdrachten gaat uit-
werken. In de begroting kondigt u namelijk drie majeure projecten aan. De VVD 
vindt dat de raad de randvoorwaarden voor nader onderzoek moet vaststellen, 
anders slaat u al een weg in die wij misschien niet willen volgen. Zo kunnen wij 
bijvoorbeeld niet akkoord gaan met de nadere opdracht voor verbouw van het 
stadhuis wanneer we die opdracht niet kennen, want voor � 15 miljoen kunnen we 
namelijk beter nieuw bouwen. U zult zich alvast moeten instellen op het dualisme 
en op de sturende rol van de raad als het om majeure projecten gaat. Daarvoor is 
namelijk pas echt een cultuuromslag nodig. 

 
De voorzitter: Ik schors de vergadering voor collegeberaad (19.30 uur). 

 
Schorsing 

 
De voorzitter: Ik heropen de vergadering (20.05 uur).  

 
Antwoord college van burgemeester en wethouders. 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Mijnheer de voorzitter. Beginnen wil ik met 
een onderwerp waaraan het afgelopen jaar veel aandacht is besteed en waarover in 
de raad een behoorlijke eensgezindheid te bespeuren is: ‘Keent kiest kwaliteit’. 
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Actueel is in dit verband het rapport van het bureau Pouderoyen dat om een ste-
denbouwkundige visie was gevraagd. Afgelopen week is daarover in een werk-
vergadering gesproken en mede naar aanleiding daarvan is door het college een 
besluit genomen dat in de novembervergadering aan de raad zal worden voorge-
legd. Het stedenbouwkundig bureau Pouderoyen heeft in de wijk Keent verschil-
lende locaties onderzocht voor een accommodatie voor de school en voor de wijk. 
Gelet op de discussie die politiek en maatschappelijk is gevoerd, maar wel voor-
bijgaand aan het standpunt van de projectgroep brede school – waarin overigens 
ook het schoolbestuur en de wijkraad zitting hebben –, die de wijkaccommodatie 
wil koppelen aan de schoolvoorziening, heeft het college besloten de raad voor te 
stellen als locatie voor de brede school de Fordgarage te kiezen; afhankelijk van 
het tijdpad en de financiële consequenties is dat de eerste keuze. Het alternatief, 
het afbreken van de schuine flats in de St. Jozeflaan om daar een locatie te creë-
ren, wordt op dit moment dus afgewezen, en zoals ik al zei wordt ook de koppe-
ling losgelaten van wijkaccommodatie en school op één plek. Het college zal 
voorstellen op het St. Jozefskerkplein, dat toch het hart van Keent beoogt te wor-
den, een wijkvoorziening te realiseren, waarbij eerst zal worden bekeken wat de 
waarde is van bepaalde gebouwen op die plaats, een en ander conform de afspraak 
in het kader van het monumentenbeleid. Op korte termijn zal de monumenten-
commissie worden verzocht hierover een mening te formuleren. Daarnaast zal een 
raming worden gemaakt van het bedrag dat nodig om bestaande gebouwen een 
andere functie te geven. 

Wat betreft de invulling van de woningbouw in de Sutjensstraat zal het college 
voorstellen voor het merendeel grondgebonden woningen te laten bouwen, vanuit 
de Kerkstraat aansluitend aan de St. Jozeflaan, waarbij accenten in hoogten kun-
nen worden aangebracht. 

De sociale structuur van Keent, waarover vanavond nog een vraag is gesteld, is 
zeer wezenlijk. Zoals bekend, heeft de oorspronkelijke voorzitter van de twee 
werkgroepen in dit huis inmiddels een andere functie aanvaard en is een andere 
voorzitter benoemd. Nog dit jaar zijn van die zijde voorstellen te verwachten. Wij 
zijn momenteel doende met een nulmeting betreffende de participatie van alloch-
tonen aan verschillende activiteiten in de wijk, zodat te zijner tijd kan worden 
beoordeeld of die participatie als gevolg van de genomen maatregelen is gegroeid 
of niet. Voorts is een onderzoek gaande naar de manier waarop de brede school 
zou moeten worden ingericht. De partners bij het opwaarderen van de sociale 
structuur zijn begin dit jaar bijeen geweest en geïnformeerd over de plannen. 

Een vraag is gesteld over de visie op de brede school, overigens niet alleen in het 
kader van ‘Keent kiest kwaliteit’, maar mede naar aanleiding van de motie die het 
vorig jaar in de gemeenteraad is aanvaard en de discussie die op andere momenten 
is gevoerd als er nieuw- of verbouwprojecten aan de orde waren van de scholen. 
Met het ontwikkelen van die visie zijn wij doende, samen met partners in het veld, 
zoals het onderwijs, de Welzijnsstichting en de kinderopvang. De bedoeling is dat 
in het kader van die visie ook de criteria worden vastgesteld aan de hand waarvan 
een verzoek tot het inrichten van een brede school zal worden beoordeeld. Daarbij 
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zal ook maatwerk nodig zijn, want de smalte of breedte van een dergelijke school 
zal mede afhankelijk zijn van de omvang van de omgeving. In mei volgend jaar 
hopen wij een en ander aan de raad te kunnen aanbieden. 

Over de cultuur zijn vooral vragen gesteld door Pact’97. De tarieven en contribu-
ties van culturele instellingen worden bij de jaarlijkse begrotingsoverleggen tegen 
het licht gehouden, om te voorkomen dat ze drempelverhogend gaan werken. Uit-
gangspunt daarbij is steeds dat van de loonkostenstijging van de docenten twee-
derde voor rekening van de gemeente wordt genomen en eenderde voor de deel-
nemer/cursist. 

Het Munttheater heeft inderdaad de tarieven voor de sociaal-culturele gebruikers 
iets meer aangepast aan de werkelijke kosten. Met het budget waarmee wij tien 
voorstellingen/concerten per jaar in het Munttheater financierden voor onze vere-
nigingen, koren, harmonieën etc., in die zin dat wij de huur van het Munttheater 
vergoeden, kunnen wij nu acht voorstellingen op dezelfde wijze financieren en wij 
verwachten niet dat dat een probleem zal opleveren. In het verleden werd uitvoe-
rig gebruik gemaakt van de technische dienst van het Munttheater. Tegenwoordig 
worden daarvoor meer marktconforme prijzen gevraagd, wat ook nodig is om het 
theater meer marktconform te laten draaien. Wellicht kunnen de gebruikers wat 
kritischer kijken naar het gebruik van die technici.  

Over het Waagtheater hebben wij afgelopen donderdag al gesproken. Uitgangs-
punt blijft dat professionele vlakke-vloervoorstellingen gehouden kunnen worden, 
dat er een podium is voor amateurgezelschappen en een oefen- en ontmoetings-
ruimte. Het belang van de amateurgezelschappen mag niet uit het oog worden 
verloren bij het maken van een keuze door het Waagtheater. 

Pact’97 heeft ook een vraag gesteld over het project ‘Kunst- en cultuurmenu’. 
Twee stagiaires hebben samen met de culturele instellingen een programma ont-
wikkeld, dat zal worden aangeboden aan het onderwijs en straks onderdeel zal 
uitmaken van het Regionaal Actieplan, waarover de afgelopen week twee keer 
breed in de krant is gepubliceerd naar aanleiding van de samenwerking met Lim-
burg ten westen van de Maas. Voor het Regionaal Actieplan wordt een provinciaal 
subsidie verstrekt en er zal een coördinator worden aangesteld die in eerste instan-
tie ten behoeve van de gemeente Weert en daarna voor het bredere westelijk deel 
van Midden-Limburg zal gaan werken. Een voorstel daartoe kan de raad in de-
cember tegemoet zien. De coördinator zal tevens een rol kunnen vervullen voor 
het CKV-onderwijs.  

De Cultuurnota loopt tot 2002 en gevraagd is wanneer een nieuwe nota is te verwach-
ten. De evaluatie van de huidige nota zal eerst in de commissie worden besproken en 
daarna zal, afgestemd ook op de rijks- en provinciale uitgangspunten, de nota herfor-
muleerd worden, waarin met name de integratie van verschillende cultuuronderdelen 
en de koppeling van cultuur en cultuurhistorische waarden aan recreatie- en toeris-
mevormen als belangrijke doelstellingen zullen worden opgenomen. 

De fractie van de Werknemerspartij heeft geïnformeerd naar de budgetsubsidië-
ring. In 1999 zijn we begonnen met de Streekomroep/maatschappelijk werk. De 
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ervaringen daarmee zijn positief, zoals uit de jaarverslagen blijkt. Met WOW is 
een budgetcontract afgesloten voor 2002, voor Punt Welzijn, i.c. WOW en De 
Roos, zal een start worden gemaakt met een budgetcontract, waarvoor het eerste 
jaar als proefjaar zal dienen. Met de muziekschool is in 2001 een budgetcontract 
afgesloten, dat in 2002 zal worden gevolgd door een nieuw contract. Het is 
weliswaar de bedoeling dat telkens contracten voor vier jaar worden afgesloten, 
maar tot nu toe hebben we ervoor gekozen steeds een proefjaar in te bouwen. 
Voor de muziekschool is een nieuw contract nodig, omdat ze een fusietraject aan-
gaat met de muziekschool Aaltje Noorderweer in Deurne. Het Kunstcollege krijgt 
in 2002 een budgetcontract en wat voor het Kunstcollege geldt, geldt ook voor de 
bibliotheek en het Munttheater, met wie ook nog een budgetcontract moet worden 
afgesloten, namelijk dat met name het huurdersonderhoud en de vervanging van 
inventaris belangrijke onderwerpen van overleg zijn om het budgetcontract dicht 
te kunnen krijgen. Bij de bibliotheek doet zich nog de vraag voor hoe moet wor-
den omgegaan met de indexering van de boekenpost. Met Humanitas wordt, zoals 
bekend, telkens voor één jaar een budgetcontract afgesloten. De reden daarvoor is 
niet zozeer dat het product niet helder zou zijn, maar veeleer dat zich knelpunten 
kunnen voordoen bij het formuleren van de doelstellingen. Daarnaast is in 2003 
nog een budgetcontract te verwachten met het RIO.  

Over de optie van de vorm van de school in het centrum zal de discussie worden 
gevoerd in de komende commissievergadering. Het college heeft vandaag besloten 
tot de optie 3+1, d.w.z. de bestaande Fatimaschool volwaardig te laten functione-
ren in het bestaande gebouw en het overgaan van drie locaties naar één nieuwe 
locatie. Bij dit alles mag niet worden vergeten dat het aan het schoolbestuur is en 
blijft om de aanvrage voor welke locatie en welke verhouding dan ook te doen. 
Ons streven is erop gericht, en dat is ook het streven van het schoolbestuur, uit-
eindelijk een besluit te nemen waarmee én de gemeenteraad én het schoolbestuur 
verder kunnen.  
 
De heer Peeters: Wat stelt het college nu precies voor: 3+1 of 3=1? 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: 3+1, wat betekent dat de huidige school in 
Fatima wordt gehandhaafd en drie andere locaties worden vervangen door één 
nieuwe.  
 
De heer Peeters: Hoe zit het dan met de 2/2-variant? 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Die variant adviseren wij niet.  

Pact’97 heeft een vraag gesteld over de 95%-regeling, waarmee gedoeld wordt op 
het streven van de schoolbesturen om uiteindelijk voor elkaar te krijgen dat 95% 
van de kinderen naar school gaan in de wijk waarin ze wonen. Wij zijn ons allen 
bewust van het feit dat dit een bijzondere inspanning vergt van de schoolbesturen. 
Eén schoolbestuur heeft zich hiervan tot nu toe gedistantieerd. Zoals in de raads-
vergadering van juni al is medegedeeld, zal in ieder geval de vrijheid van school-
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keuze niet worden aangetast. Dat wil echter niet zeggen dat de keuze van het 
schoolgebouw altijd gerespecteerd zal kunnen worden.  

Het Onderwijsberaad, vroeger Huisvestingsberaad geheten, is eenmaal bijeen ge-
weest. Geïnventariseerd is toen welke agendapunten besproken zouden moeten 
worden. Nagegaan zal worden of de structuur op een andere manier vorm kan 
worden gegeven, zodat ook andere vormen van overleg binnen het onderwijs 
daarin kunnen passen. Over enkele weken zal een nieuwe bijeenkomst worden 
belegd, waarin besloten zal worden de verslagen van het Onderwijsberaad ter 
kennis te brengen van de commissie WOP. 

De motie ten aanzien van de scholen in de kerkdorpen is nog niet vertaald in be-
leid, maar wij zijn er uitdrukkelijk mee bezig. Voor Altweerterheide is in deze 
raad reeds een positief besluit genomen door de peuterspeelzaal aan de school te 
koppelen. Voor Tungelroy is een werkgroep opgezet, waarvoor uitdrukkelijk als 
uitgangspunt is meegegeven het bedrag dat men krijgt voor de nieuwe school in 
de omvang die Tungelroy nodig heeft plus het bedrag van ongeveer ƒ 1 miljoen 
dat de raad beschikbaar stelt voor de voormalige Piuszaal. Voor de vakantie is de 
werkgroep bij me geweest met een forse overvraging voor een weliswaar fantas-
tisch plan, maar de veronderstelling dat daarvoor geen draagvlak is te creëren 
heeft de werkgroep genoopt de zaak in heroverweging te nemen, nog eens met de 
architect te overleggen, etc. Begin oktober hebben de werkgroep, waarin ook de 
dorpsraad en uiteraard het schoolbestuur participeren, en de vertegenwoordigers 
van de Piuszaal een aangepast plan neergelegd, maar nog altijd met een forse 
overschrijding. Ik heb inmiddels een nieuwe afspraak gemaakt om na te gaan hoe 
wij hiermee kunnen omgaan.  

De vraag over het concept-convenant met de openbare school en het schoolbe-
stuur Weert-centrum in verband met de locatie Molenakker en de Biest, is mis-
schien niet helemaal goed geformuleerd. Als gesteld wordt dat 30 september dui-
delijkheid zou bestaan over het al dan niet handhaven van de Franciscusschool, 
moet er sprake zijn van een verkeerde interpretatie van de desbetreffende opmer-
king in het convenant. Op genoemde datum zou duidelijkheid bestaan over de 
uitvoering van de voorstellen binnen het convenant betreffende de verkeersmaat-
regelen, de aanpassing van de lokalen etc. Wat betreft een eventueel samenwer-
kingsverband van de twee schoolbesturen om in Laarveld een schoolvoorziening 
te creëren, zal eerst duidelijk moet zijn welk positief effect dat heeft voor de le-
vensvatbaarheid van de school in Laar. Daarnaast bestaat op dit moment nog on-
voldoende zicht op de ontwikkeling en realisering van de nieuwe wijk Laarveld. 

De wijkaccommodaties hebben aandacht gekregen van alle fracties. Tungelroy is 
al even genoemd en wethouder Sijben zal ingaan op de multifunctionele accom-
modatie in Swartbroek, omdat daarbij nogal wat ruimtelijke aspecten komen kij-
ken. Voor de wijkaccommodatie in Graswinkel werd door de wijkraad en Batavie-
ren Treffers aanvankelijk verzekerd dat met een redelijk gering bedrag in de orde 
van grootte van tonnen kon worden volstaan, maar bij de voorbereiding van de 
planuitvoering bleek dat bedrag vele malen hoger te zijn. Onderzocht wordt mo-
menteel hoe daaraan vanuit de sport een financieringsimpuls kan worden gegeven. 
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Op korte termijn zal duidelijk zijn of wij hiermee al dan niet verder kunnen gaan 
en onder welke voorwaarden. De notitie ‘Knelpunten wijkhuizen en dorpshuizen’ 
heeft de raad inmiddels ontvangen. Komende maand zullen nadere voorstellen 
van het college verschijnen over het vorm geven van het beleid. 

Op het gebied van welzijn is geïnformeerd naar de verschillen bij de peuterspeel-
zalen, de effecten van de leeftijdsverhoging van 2 naar 2,5 jaar en naar inzicht in 
de wachtlijsten. Zoals bekend gelden voor peuterspeelzalen kwaliteitsregels, die 
door de gemeente worden gecontroleerd. Alle peuterspeelzalen vallen daarnaast 
onder de Stichting Humanitas, die ook verantwoordelijkheid draagt voor de kwali-
teit ervan. Dat de locaties er anders uit kunnen zien, afhankelijk van de vraag of 
men in een oud dan wel in een nieuw gebouw zit, blijft een feit. Peuterspeelzaal-
werk is geen kinderopvang. Wat dat betreft heeft de leeftijdsverhoging geen effect 
gehad op de peuterspeelzaalwachtlijsten, noch op de kinderopvang, want op dit 
moment zijn er nauwelijks wachtlijsten en als ze er al zijn, is dat telkens maar 
voor een paar manden.  

Gevraagd is naar de voortgang van het project met de risicojeugd. In 1999 is de 
evaluatie in de raad behandeld en daarna zijn nog enige stappen voorwaarts gezet. 
Het bureau Jeugdzorg is inmiddels in Weert gevestigd. Aanvankelijk zag het er-
naar uit dat het bureau Jeugdzorg een eigen weg zou gaan naast ons stevige pro-
ject preventieve jeugdzorg, waarin alle partners zijn verzameld en een bijna geslo-
ten keten is ontstaan rondom de jeugd, maar de provincie heeft besloten dat ons 
meldpunt jeugd en het bureau Jeugdzorg geïntegreerd moeten worden. Om die 
integratie soepel te laten verlopen is subsidie aangevraagd en ook verkregen. Het 
maatschappelijk werk is intussen ook aangesloten bij het meldpunt jeugd. Het 
WAC is opgeheven. De totale advies- en meldfunctie valt nu helemaal onder het 
bureau Jeugdzorg. 

Wat de Marokkaanse projecten betreft is inmiddels een beroepskracht in dienst 
genomen bij het Punt Welzijn, waardoor een behoorlijke continuïteit is gegaran-
deerd. De doelgroep Marokkaanse jongens, zijnde de leerlingen uit de groepen 7 
en 8, wordt voor 90% bereikt.  

In het kader van het ambulante jongerenwerk zijn momenteel vier ambulante jon-
gerenwerkers beschikbaar voor vrijwel alle wijken. Er is een goed functionerend 
netwerk opgebouwd met partners als politie, gemeente en wijk- en dorpsraden. 
Problemen worden vrij snel gesignaleerd en daarbij vervullen de dorpsraden vaak 
een actieve rol. Overlastsituaties worden op vele plaatsen snel tot tevredenheid 
opgelost. Op sommige plaatsen blijven ze ook zeurderig hangen, of terugkomen, 
maar er wordt in ieder geval snel op gereageerd.  

De fractie van de Werknemerspartij heeft een vraag gesteld over jonge drugsge-
bruikers. Verslaafden worden op meerdere plekken alternatieven geboden voor 
wonen, werken, gezondheid, etc., waarbij steeds meer nadruk komt te liggen op 
preventie en voorlichting, zowel op de scholen als jegens de ongeruste ouders. Het 
drempelproject is, zoals afgesproken, inmiddels overgegaan in Klimop, dat afge-
lopen vrijdag is geopend. Het is een ideale plek om aan de slag te gaan met jonge-
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lui die een stevig spijbelgedrag vertonen en soms helemaal niet meer naar school 
willen. Wij hebben thans ongeveer iedereen in beeld die op straat hangt in plaats 
van verplicht op school te zijn. 

De gespreksgroep allochtone meisjes bestaat niet meer. Wel zal de verlengde 
schooldag, die beëindigd was, weer een nieuwe rol gaan spelen op het gebied van 
buitenschoolse opvang en de brede scholen. In het kader van voor- en vroegschool-
se educatie zal worden bezien of de Marokkaanse vertrouwenspersoon die bij Punt 
Welzijn in dienst is ook voor de kinderen uit de groepen 3 t/m 6 een rol kan spelen. 

Voor voor- en vroegschoolse educatie heeft het rijk op het laatste moment veel 
geld ter beschikking gesteld aan de gemeenten, en wel in twee tranches. De vijf 
scholen die volgens de eerste voorwaarden in aanmerking zouden komen zijn in-
middels uitgebreid met nog vier scholen. De gemeente zal de scholen expliciet 
vragen welke de voorstellen zullen zijn; ze moeten alle passen binnen de kaders 
die zijn aangegeven. Voor de doelgroep 2- tot 5-jarigen en de samenwerking met 
basisscholen en peuterspeelzalen moet expliciet een programma worden gezet dat 
daarvoor is bestemd en niet zelf kan worden uitgevonden. 

Pact’97 heeft gevraagd om een overzicht van de GOA-gelden. Volgens mij moet 
hier een misverstand in het spel zijn, want dat is in juni al aan de commissie ver-
strekt, waarna het in augustus nogmaals aan de orde is geweest.  

Pact’97 moet ik voorts zeggen dat de passage over de wijksteunpunten op een 
verkeerde pagina is afgedrukt, waardoor de indruk is ontstaan dat het ging om 
wijksteunpunten à la het Inloopcentrum in Keent of het Kwintet. De tekst hoort 
niet op pagina 101 te staan, maar op een andere pagina; het betreft wijksteunpun-
ten ten behoeve van de bewoners van aanleunwoningen en seniorenflats à la het 
Oranjeplein, de Kastanjehof en Spoorzicht. In 1996 heeft het college een notitie 
aangenomen met de titel ‘Wijksteunpunten en gemeenschappelijke ruimten’. Wij 
zijn voornemens die te herijken en de raad in 2002 geactualiseerde voorstellen 
terzake aan te bieden.  

Zorgen zijn uitgesproken over de huisvesting van het Gilde. Direct na de vakantie 
werd breed in de krant uitgemeten dat de geplande verbouwing van het Gilde niet 
zou doorgaan en de afdeling techniek zou zelfs naar Roermond zijn verhuisd. Wij 
hebben direct contact opgenomen met de voorzitter en een lid van de Raad van 
Bestuur, die hebben uitgelegd dat zij intern doende zijn met een financiële herij-
king en een huisvestelijke herijking. In januari zal duidelijk moeten zijn wat dat 
voor Weert betekent, maar het is niet de verwachting dat de huisvesting in Weert 
problemen zal opleveren. Het gaat meer om andere locaties waar kleinere huisves-
tingen zullen verdwijnen…. 
 
De heer Peeters: Is over de verhuizing van de afdeling techniek naar Roermond 
ook met de provincie gesproken? 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Afgesproken is dat de afdeling techniek tij-
delijk in Roermond zal blijven. Inmiddels is een link gelegd met de locatie-
Kwadrant, om te bezien of die tijdelijkheid niet wat sneller kan worden ‘afgebro-
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ken’ dan het Gilde voor ogen had. Overigens is het niet uitgesloten dat er een bre-
de instroom mogelijk is dan alleen techniek, maar dat betreft alleen de instroom. 

De zorg die is uitgesproken over de poot ‘educatie’ is niet relevant, want die tak 
zal zonder meer in het Weertse blijven. 

De CDA-fractie heeft opmerkingen gemaakt over de organisatie en een vraag ge-
steld over leasen. In het kader van het ICG-beleid worden de centrale serversys-
temen en de printers zoveel mogelijk geleasd. Er is een selectie gemaakt uit ver-
schillende leasemaatschappijen. Wij hebben vastgesteld dat leasen altijd duurder 
is, maar niettemin een goed alternatief voor de wijze van financieren.  

De fractie van de Werknemerspartij heeft expliciet aandacht gevraagd voor het 
personeel in onze organisatie en in haar schriftelijke bijdrage heeft de PvdA-
fractie erop aangedrongen niet te beknibbelen op het personeelsbeleid. Zoals in de 
commissie is medegedeeld zijn verschillende zaken die met het personeel te ma-
ken hebben lopende, zoals het organisatie- en cultuurontwikkelingstraject en de 
heroverweging van het loongebouw. Wat het laatste betreft, heeft de fractie van de 
Werknemerspartij opgemerkt dat het dwars door de organisatie zal moeten gaan. 
Op heel korte termijn, volgende week al, of over twee weken, worden in het col-
lege de resultaten gepresenteerd. Vooraf hebben wij de wens die al eerder door de 
raad was geventileerd uitdrukkelijk neergelegd.  

Op de herhuisvesting van het personeel zal wethouder Verheggen terugkomen.  

Enkele specifieke vragen zijn gesteld over de uitstroom van personeel. Net als 
elke andere organisatie hebben wij daarmee fors te maken. Voor zover wij kunnen 
beoordelen, is er niets anders aan de hand dan de reguliere zaken die momenteel 
ook bij andere bedrijven aan de hand zijn. Het is lastig plekken ingevuld te krij-
gen. Ook de headhunters die wij inschakelen hebben allemaal lege kaartenbakken. 
Het heeft niets te maken met de sfeer bij de gemeente Weert, maar met de positie 
op de markt. Doorstroming van kleinere naar grotere gemeenten komt niet in 
aanmerking voor zover het betreft functies op een bepaald niveau. Andere ar-
beidsvoorwaarden, zoals kinderopvang, flexibele werktijden, gratis parkeren en 
opleidingsmogelijkheden bieden naar de mening van het college voldoende basis 
voor een positieve sfeer. Ook in de exit-gesprekken is geen enkele aanmerking 
gemaakt op de werksfeer bij de gemeente Weert.  

 
Wethouder Heijmans: Mijnheer de voorzitter. Pact’97 heeft opmerkingen ge-
maakt over profielen van onze binnenstad en daaraan gekoppeld de positie van de 
Stichting Centrummanagement, waarover ook de fractie van de PvdA haar ziens-
wijze kenbaar heeft gemaakt. Allereerst moet ik zeggen dat Pact’97 onze binnen-
stad tekort doet als ze die kwalificeert als een ongezellige, kale en dooie stad en 
zelfs als de saaiste stad van Nederland… 
 
De heer In den Kleef: U moet het wel letterlijk voorlezen! 
 
Wethouder Heijmans: Ik citeer letterlijk: “Zullen we doorgaan als de saaiste 



31 oktober 2001 59 

stad van Nederland of hanteren we een imago van: Weert: werk-, koop- en ker-
misstad van Nederland.”  
 
De heer In den Kleef: Daarmee heb ik niet gezegd dat het de saaiste is! 
 
Wethouder Heijmans: Daarboven staat: “Men hoort, zeer tot onze spijt, maar al 
te vaak klagen c.q. opmerken dat Weert een ongezellige, kale en dooie stad is. 
Vooral in de weekeinden als er geen winkelend publiek is.” 
 
De heer Van den Akker: U hebt maandagavond de bijeenkomst van Centrum 
Weert Promotion niet bijgewoond!  
 
Wethouder Heijmans: Nee, ik ben er niet geweest omdat de heer Ton Geurts er 
aanwezig was en ikzelf aan een gewestvergadering mijn bijdrage mocht leveren. 
Voor de kwaliteit van de binnenstad ligt een belangrijke verantwoordelijkheid bij 
het gemeentebestuur. Bij de revitalisering van de binnenstad is ook afgesproken 
dat de inrichting van de openbare ruimte weliswaar ‘des gemeente’ is en voor 
honderd procent bekostigd wordt, maar dat als vervolg daarop ook een bijzondere 
taakstelling ligt bij het bedrijfsleven, Centrum Weert Promotion, de eigenaren en 
beleggers. Een en ander is opgepakt in de vorm van de Stichting Centrummana-
gement, die zich niet alleen bezighoudt met discussies over achteraf betaald par-
keren, versterking van het winkelaanbod en wonen boven winkels, maar ook, met 
name in het afgelopen jaar, met het opstellen van een marketing-strategie en een 
promotieplan. De taakstelling daarvoor is weggelegd bij het ETIL, dat nader on-
derzoek heeft gedaan naar de kwaliteit en het imago van onze binnenstad. Daartoe 
zijn ook consumenten ondervraagd, en niet in alleen in het Weertse. Men is op 
bezoek geweest in Roermond en in Maaseik en heeft een vergelijking getrokken 
tussen die niet al te willekeurig gekozen centrumsteden in onze nabijheid. Een van 
de aardige conclusies uit het rapport luidt: ‘Kenmerkend voor Weert is warmte en 
gastvrijheid…. 
 
De heer Van den Akker: Mag ik daar nog wat aan toevoegen? 
 
De voorzitter: Ik verzoek u de heer Heijmans zijn betoog te laten afronden. 
 
Wethouder Heijmans: Uit de marktanalyse blijkt dat Weert qua sfeer, gezellig-
heid, de kwaliteit van het winkelaanbod, de bereikbaarheid en het parkeren uitste-
kend scoort vergeleken met beide genoemde steden. Daarbij is aangegeven dat 
Weert met zijn compacte winkelapparaat en zijn uitstekende winkelpersoneel zeer 
wel de concurrentie aan kan met andere centrumgemeenten. Ten aanzien van de 
profilering wordt Weert aanbevolen op de toer te gaan van ‘warm, welkom 
Weert’, met de sfeer van een aangenaam, plezierig karakter. In dat opzicht is in 
het bijzonder een taak weggelegd voor de Stichting Centrummanagement en Cen-
trum Weert Promotion. Het rapport wordt momenteel door het ETIL besproken 
met alle partijen en het is de bedoeling hieraan het komend jaar verder handen en 



31 oktober 2001 60 

voeten te geven. Van gasten van de Weerterbergen hoor ik vaak, als ik op de ter-
rassen in de binnenstad vertoef – want zo leeg is die binnenstad beslist niet op 
zaterdag en zondag –, dat zij Weert een zeer aangenaam en plezierig stadje vin-
den. Laten we dat zo houden en verder versterken! In dat verband is het ook van 
belang de levendigheid van de stad te versterken. Het Horecabeleidsplan is er een 
onderdeel van, met de terrassencultuur. Door de provincie zijn ons middelen be-
schikbaar gesteld om het evenementenbeleid in Weert nader uit te werken, mede 
via herinrichting van de Nieuwe Markt. De kwaliteitsversterking die daarvan uit-
gaat kan elke kritiek doorstaan. Met het evenementenbeleid willen wij de kwaliteit 
en de levendigheid van de stad nog verder versterken. Het gemeentebestuur van 
Weert zal daarin een voortrekkersrol vervullen. Het is niet de bedoeling allerlei 
nieuwe toeters en bellen te verzinnen, het gaat veel meer om afstemming en de 
versterking van datgene wat op velerlei gebied in deze stad reeds gebeurt, zoals 
met de paardenmarkt, de kermis en carnaval, om maar eens drie grote evenemen-
ten te noemen. In tegenstelling tot wat Pact ’97 meent zijn wij daarmee een heel 
eind op de goede weg met de marktpartijen.  

Het afgelopen jaar is in toenemende mate gebleken dat wij hard toe zijn aan een 
herziening van het totale detailhandelsbeleid, niet alleen in de binnenstad en de 
rafels aan leegstand her en der, maar ook gelet op de druk op de omgeving van de 
Roermondseweg, waarbij de vraag rijst hoe om te gaan met een eventuele uitbrei-
ding van de perifere detailhandel. In de Vijfde Nota Ruimtelijke Ordening wordt 
nadrukkelijk een beroep gedaan op de gemeenten, met name de centrumgemeen-
ten, voor het opstellen van een regionaal detailhandelsbeleid, dat wij in ons geval 
dan hebben op te pakken met Cranendonck, Hunsel en Nederweert. Medio vol-
gend jaar – eerder is niet mogelijk in verband met de ambtelijke werkdruk op dit 
moment – zal hieraan verder inhoud worden gegeven, samen met de betrokken 
organisaties als de LOZO en de Kamer van Koophandel. Of het zal leiden tot een 
verdere verruiming van bepaalde vormen van detailhandel is op dit moment nog 
volstrekt onbekend. Wij proberen goede spelregels op te stellen waarbinnen de 
verschillende branches zich zodanig kunnen bewegen dat reële concurrentiever-
houdingen blijven bestaan. De kwaliteit van de binnenstad op detailhandelsgebied 
dienen wij evenzeer overeind te houden, want zuigkracht naar de periferie is na-
drukkelijk aanwezig. 

Een heel ander onderwerp is aangesneden door de fractie van de Werknemerspar-
tij en Pact’97: Kinderpretland. Recent hebben wij een brief ontvangen van de heer 
Hermans, eigenaar van Kinderpretland, waarin deze nogmaals op spoed aandringt. 
Met Kinderpretland hebben wij wekelijks contact over de voortgang van het pro-
ject overdekte speeltuin, te vestigen in het NRP-gebied, oftewel het gebied rond-
om de waterplas de IJzeren Man. Enkele jaren geleden is bij de tijdelijke vestiging 
van de overdekte speeltuin aan de Graafschap Hornelaan een intentieovereen-
komst afgesloten, waarin onder andere is vastgelegd dat de nieuwe overdekte 
speeltuin in het NRP-gebied zal worden gerealiseerd en dat Kinderpretland zich 
verplicht tevens de exploitatie van een toekomstige openluchtspeeltuin op zich te 
nemen en de inrichting hiervan, evenals de prijsstelling, in nauw overleg met 
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Weert vorm te geven. In verband hiermee zijn wij zeer intensief in overleg met de 
Stichting St. Jozef, eigenaresse van gronden rondom de waterplas de IJzeren Man. 
Het overleg verloopt moeizaam, wat te maken heeft met het feit dat de Stichting 
St. Jozef volledige duidelijkheid wil hebben van alle mogelijke gegadigden voor 
de gronden die zij er in eigendom heet. Het is wellicht bekend dat mogelijk ook 
Tuinpark Lamershof in die richting zal worden verplaatst. De Stichting St. Jozef 
wil best verkopen, maar dan wel álle gronden in totaliteit. De gemeente heeft zich 
daarbij eveneens kandidaat gesteld, om een eventuele versnippering van eigen-
dommen van de stichting te voorkomen. Op 19 september heeft de vertegenwoor-
diging van de stichting een totaal-bod gedaan voor de verkoop van de gronden. 
Zeer binnenkort, in ieder geval in november, zal de zienswijze van de stichting in 
het college aan de orde worden gesteld. Wij willen proberen nog dit jaar duide-
lijkheid te verschaffen aan de stichting en aan Kinderpretland. 
 
De heer Van den Akker: Mag ik de wethouder eraan herinneren dat er ook ande-
re brieven zijn binnengekomen, namelijk van mijn kleinkinderen, die erop aan-
dringen eindelijk eens tot actie over te gaan in dezen? 
 
Wethouder Heijmans: Ik heb uitgelegd welke acties de afgelopen maanden zijn 
ondernomen. Het betreft hier een transactie die boven ƒ 1 miljoen uitgaat en bo-
vendien een complex geheel is. De noodzaak wordt ten volle onderkend en wij 
zijn ons bewust van het belang om de koppeling van overdekte- en buitenspeeltuin 
te handhaven. Ik kan mij herinneren dat ik eerder aan het adres van de heer Berck-
mans heb gezegd dat een buitenspeeltuin, al dan niet in particuliere handen, ge-
woon nodig is, liefst in combinatie met een binnenspeeltuin in één hand. Als dat 
niet kan, zullen wij in ieder geval onze verantwoordelijkheid nemen en ervoor 
zorgen dat er een buitenspeeltuin blijft…. 
 
De heer Van den Akker: Wel in Weert? 
 
De voorzitter: Ik denk dat wethouder Heijmans de brief van uw kleinkinderen 
nog niet heeft gezien, maar ik was in ieder geval onder de indruk van hun inzicht, 
kennis van zaken en politiek vernuft! Ik heb de indruk dat de appel niet ver van de 
boom valt! 
 
De heer Van den Akker: Ik heb geprobeerd via mijn kleinkinderen nog een klein 
beetje meer druk uit te oefenen. 
 
De voorzitter: Dat wordt manipulatie genoemd en daar moet u mee oppassen! 
 
De heer Van den Akker: U geeft er een andere uitleg aan; die laat ik voor uw 
rekening. 
 
Wethouder Heijmans: Ben ik blij dat mijn kinderen die leeftijd inmiddels ont-
groeid zijn!  
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De heer Van den Akker: Bij de skatebaan komen wij straks bij dié kinderen te-
recht en daar mag u ook op ingaan! 
 
Wethouder Heijmans: Dat lijkt me een andere portefeuille.  

In het kader van toerisme en recreatie is een opmerking gemaakt over Kempen-
broek. Zeer tot ons plezier wordt de laatste hand gelegd aan een projectenboek, 
samen met de Belgische partijen, t.w. de lokale overheden van België, tot en met 
de provincie Belgisch Limburg. Het projectenboek is noodzakelijk om in het ka-
der van de Interreg-subsidies gelden te krijgen voor het grensoverschrijdend land-
schap. Kempenbroek leeft ook zeer wel bij de provincie Limburg. De stuurgroep 
wordt geleid door deputé Smeets van Belgisch Limburg. 

Op het gebied van sociale zaken is door de fractie van de Werknemerspartij een 
vraag gesteld over de Wet voorzieningen gehandicapten. Ondanks de sterke toe-
name van het aantal aanvragen is de afdeling WVG nog altijd in staat binnen de 
wettelijke termijnen de aanvragen af te handelen. Het geldt ook voor de advise-
ring over de meer complexe problematieken. Onlangs is de evaluatie van de WVG 
uitgevoerd en zijn gesprekken gevoerd met het Platform Gehandicapten Weert. 
Op de aanvragen zijn geen commentaren binnengekomen. 

De heer Berckmans heeft aandacht geschonken aan de financiële positie van men-
sen met een minimuminkomen. Met hem ben ik het eens dat de verwachtingen bij 
de belastingstelselherziening hoger waren dan achteraf is gebleken. Heel in het 
bijzonder geldt dat voor de allerlaagste inkomens. De midden- en hogere inko-
mens hebben er naar verhouding veel meer van geprofiteerd, zowel in guldens als 
in procenten. Momenteel zijn wij doende voorbereidingen te treffen voor het be-
leidsplan 2002 van sociale zaken. Wij trachten zo goed mogelijk inzicht te krijgen 
in de uitwerking van de kabinetsvoornemens wat betreft de versterking van de 
positie van de minima. In december zullen wij daarover nader met de raad praten. 
Vaststaat in ieder geval dat de laagste inkomensgroepen met ons minimabeleid tot 
110% worden bereikt. Het kabinet heeft aangekondigd hiervoor ook landelijke 
maatregelen in het leven te roepen en via de fiscale weg handreikingen te bieden 
aan de laagste inkomens. 

De heer Geurts heeft een betoog gewijd aan sociale activering en de positie van 
cliënten van de sociale dienst die nauwelijks of geen perspectief hebben op de 
arbeidsmarkt. Er zijn inderdaad 300 bijstandsgerechtigden aan wie geen arbeids-
marktverplichting meer is opgelegd. Het zal bekend zijn dat Weert een van de 
eerste gemeenten in Nederland was die voor degenen met een arbeidsmarktver-
plichting een sluitende aanpak kende. Nu gaat het om degenen die om welke re-
den dan ook nauwelijks of geen perspectief meer hebben op betaald werk, in wel-
ke vorm dan ook. Het kabinet heeft daarvoor zeer forse budgetten beschikbaar 
gesteld in het kader van sociale activering. Het volgend jaar willen wij met volle 
inzet gaan werken aan de perspectieven die bijstandsgerechtigden nog kunnen 
worden geboden buiten betaald werk en wellicht ook gesubsidieerde arbeid, want 
deze groep heeft te kampen met een dusdanige problematiek, van medische of 
psychische aard, dat ze over het algemeen niet zonder meer kan worden ingezet 
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voor wijkgericht werken. Ik moet er zelfs aan toevoegen dat een aantal functies in 
het kader van de WIW door deze groep bijstandsgerechtigden niet adequaat kan 
worden vervuld. Een en ander neemt niet weg dat er een maatschappelijke taak-
stelling is om er alles aan te doen om deze mensen hun gevoel van eigenwaarde te 
laten behouden. De manier waarop werkzaamheden met behoud van uitkering in 
de toekomst gestalte kunnen krijgen kan velerlei en zeer uitgebreid zijn. Het col-
lege is voornemens daaraan verder inhoud te geven in samenwerking met Punt 
Welzijn, de Vrijwilligerscentrale en de maatschappelijke instanties. Het geld daar-
voor is beschikbaar gesteld door het ministerie.  

Gesubsidieerde arbeid wordt uitgevoerd door de Stichting Werknet Land van 
Weert. Het betreft ongeveer 110 werknemers, in dienst van de stichting, die in 
allerlei vormen van gesubsidieerde arbeid zijn geplaatst en uitermate nuttig werk 
verrichten voor de samenleving. Wat wij wel constateren, en dat heeft ook te ma-
ken met de strakke begeleiding van mensen, is dat deze groep van 110 mensen 
langdurig, in feite definitief, is aangewezen op een werkplek in een zekere be-
schutte omgeving. Het kabinet heeft nu een korting toegepast op de loonbelasting 
voor WIW-dienstbetrekkingen ad ƒ 5.000,- per jaar, maar desondanks moeten wij 
vaststellen dat de doorstroming niet, of maar weinig resultaat heeft. Voor de men-
sen is het triest dat daarmee onzekerheid wordt geschapen voor hun toekomst, 
want de WIW-dienstbetrekking was aangeboden als een definitieve functie, met 
mogelijk een aanbod om te kunnen doorstromen. Inderdaad is het al een succes te 
noemen wanneer de cliënten een perspectief kan worden geboden van 5% of 10%, 
zoals de heer Geurts opmerkte. Wij moeten dan ook bescheiden beginnen, maar 
wij moeten de 300 cliënten die er zijn in totaliteit wel een antwoord geven, want 
daar hebben ze recht op.  

Het volgend jaar worden ook initiatieven verwacht ten behoeve van de niet-uitke-
ringsgerechtigden, zijnde een nieuwe taakstelling voor de gemeenten, die wij sa-
men met het Centrum voor Werk en Inkomen op ons zullen nemen. Verwacht 
wordt dat daarmee een versterking kan worden bereikt van de werkgelegenheid 
waar het betreft de inzet van stille reserves.  

De VVD-fractie heeft gevraagd hoe het college de armoedeval wil bestrijden. In 
een notitie die in de commissie aan de orde is geweest hebben wij uiteengezet dat 
dankzij de fiscale maatregelen van regering en Tweede Kamer de armoedeval 
inmiddels is opgelost. Via die fiscale maatregelen en de premie van 4 x ƒ 1.000,- 
gaan de mensen er netto op vooruit als zij betaald werk aanvaarden. 

Pact’97 heeft verontrusting uitgesproken over het geweldige aantal inburgeraars, 
tot een percentage van zelfs 60%, die afhaken zonder een gegronde reden. Dat 
moet op een misverstand berusten. Ik heb de gegevens erop nageslagen en van-
middag nog een gesprek gevoerd over het inburgeringsbeleid en kan de raad me-
dedelen dat momenteel 139 mensen deelnemen aan het inburgeringstraject, die 
individueel worden gevolgd. Wij controleren of mensen naar de taalcursus gaan 
en of afmeldingen het gevolg zijn van ziekte; is dat niet het geval, dan staan we ’s 
morgens op de stoep. Er zijn namelijk afspraken gemaakt en er is een contract 
getekend. Men is welkom in Weert en ontvangt een uitkering, waar een verplich-
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ting ten aanzien van inburgering tegenover staat. In 1999 zijn vijf mensen uitge-
vallen tijdens het inburgeringstraject: drie wegens verhuizing en twee wegens 
remigratie. In 2000 zijn drie mensen uitgevallen, allen wegens verhuizing. Er is 
dus een sluitende aanpak tot stand gebracht.  

De vragen die de heer Weekers heeft gesteld over het werkgelegenheidsbeleid 
zouden bijna alle door de heer Geurts kunnen worden beantwoord! Overigens heb 
ik zojuist vernomen dat ook de secretariaten van andere partijen de door hem aan-
gehaalde notitie toegestuurd hebben gekregen…. 
 
De heer Kirkels: Het lijkt er een beetje op alsof de heer Geurts tot hulpwethouder 
is benoemd! 
 
Wethouder Heijmans: Helemaal niet, en dat heb ik ook niet nodig! Met enige 
bescheidenheid, gelet op de voorsprong die de heer Geurts op mij heeft, zal ik nu 
ook mijn kennis etaleren. In de afgelopen jaren is sprake geweest van een boven-
gemiddelde uitgifte van bedrijventerreinen, zeer tot tevredenheid van de fractie 
van de VVD, naar ik aanneem: 11 ha per jaar, terwijl 7,5 ha per jaar was afge-
sproken. Het heeft ertoe geleid dat de werkloosheid zeer sterk is gedaald, namelijk 
van 9% tot 4,6% op dit moment. Thans hebben wij daarom te maken met een gro-
te krapte op de arbeidsmarkt. In het rayon Weert staan 1.700 vacatures open, ex-
clusief Cranendonck, waar 300 direct beschikbare werkzoekenden tegenover 
staan. Er is dus een vraagoverschot van 1.400 arbeidskrachten. Die definitie han-
terend zou dus gezegd kunnen worden dat de werkloosheid hier -4% bedraagt. 
Uitgaande van een zekere economische groei in de komende jaren is de verwach-
ting dat dit tekort met 200 per jaar zal toenemen, hetgeen te maken heeft met 
werkgelegenheidsgroei, ontgroening en vergrijzing. Ten opzichte van het Lim-
burgse scoort Weert zeer riant. Het tekort aan arbeidskrachten strekt zich uit van 
elementaire beroepen en eenvoudig productiepersoneel via administratief perso-
neel tot aan de topsectoren toe. Op die problematiek zullen wij een antwoord for-
muleren aan de hand van het interessante rapport van het bedrijfsleven en gestalte 
geven in een regionaal overleg dat wij willen opzetten in het Land van Weert. 
Daarbij willen wij de vraag- en aanbodkant bij elkaar brengen. In eerste instantie 
zullen wij uiteraard proberen de uitkeringsgerechtigden toch nog in de richting 
van de arbeidsmarkt te brengen, de stille reserves aan te boren, de 250 niet-
uitkeringsgerechtigde werkzoekenden, en de participatiegraad te verhogen, die in 
Weert overigens al erg hoog is.  

Ondanks de krapte op de arbeidsmarkt is er geen reden om genoegzaam achter-
over te leunen, dat ben ik met de heer Weekers eens. Wij zullen ook in de toe-
komst werkgelegenheid moeten kunnen bieden en bedrijven in de gelegenheid 
moeten stellen zich te ontplooien, vandaar dat wij samen met Nederweert doende 
zijn de locatie-Pannenweg te ontwikkelen. Volgend jaar zal de eerste uitgifte aan 
snee komen. Het uitgiftebeleid wordt thans samen met Nederweert gestalte gege-
ven, ook al is het grondgebied van Nederweert. Het is een regionaal bedrijventer-
rein, bedoeld om de centrumfunctie van Weert en de regionale taakstelling in te 
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vullen. Ook al hebben wij momenteel maar beperkt industrieterrein in de aanbie-
ding, wij blijven deelnemen aan bijvoorbeeld de bedrijfscontactdagen in Eindho-
ven. Het is noodzakelijk de contacten vanuit Weert overeind te houden, juist om-
dat Pannenweg volgend jaar in de aanbieding komt. Aan de samenwerking waar-
over Pact’97 repte geven wij op die manier inhoud; wie weet waartoe het allemaal 
kan leiden. 
 
De heer Van den Akker: Dat is wat wij bedoelen: waartoe het allemaal kan lei-
den! 
 
Wethouder Heijmans: Ik weet wat u en ik daarbij in het achterhoofd hebben: dat 
las ik althans in de krant! 

 

Wethouder Verheggen: Mijnheer de voorzitter. Voorop wil ik stellen dat ik het 
geheel met het CDA eens ben dat er meer dan drie majeure projecten zijn. De 
formulering die wij hebben gebruikt in de voorliggende begroting zou mogelijk 
tot de conclusie kunnen leiden dat er voor het college maar drie zijn, maar het 
staat natuurlijk buiten kijf dat projecten als de Beekpoort, Stationsstraat, ‘Keent 
kiest kwaliteit’ en revitalisering majeure projecten zijn. Wat wij hebben gepro-
beerd aan te geven is dat een aantal van deze projecten betaald moet worden uit 
fondsen die op een andere wijze worden gevoed dan via de algemene middelen en 
dat aan de algemene middelen drie majeure projecten worden toegevoegd die uit 
de vrij besteedbare reserve zouden moeten worden betaald. De zorgen die zijn 
geuit over de financiering van deze projecten kan ik overigens onderschrijven, 
want de meerjaenbegroting is nog steeds niet structureel sluitend, terwijl de reser-
ves niet toereikend zijn. De grote vraag waartegen wij aanlopen is dan ook: zullen 
die reserves wel toereikend zijn op het moment dat aanwending van deze midde-
len moet plaatsvinden? Het is koffiedik kijken en hangt van een aantal zaken af: 
bij de reserve stadsvernieuwing van de resultaten in de grondexploitatie, c.q. sub-
sidies van derden, bij stadsuitleg, c.q. revitalisering, van de mate waarin industrie-
terreinen worden verkocht en bij de projecten die uit de algemene middelen moe-
ten worden betaald van de wijze waarop de vrij besteedbare reserve wordt gevoed. 
In de begroting heeft men dan ook kunnen lezen dat naar de mening van het col-
lege terughoudend dient te worden omgegaan met de aanwending van die reserve 
en dat eventuele meevallers die in de loop van het jaar ontstaan moeten dienen ter 
voeding van die reserve. Dat de majeure projecten niet ten koste mogen gaan van 
de middelen voor de leefbaarheid ben ik met de CDA-fractie eens. In de toekomst 
zullen voor wat betreft de uitgifte van gelden keuzen moeten worden gemaakt, 
want ‘en-en-en’ was in de afgelopen jaren al niet mogelijk en zal ook in de ko-
mende jaren zijn uitgesloten. 

De CDA-fractie heeft voorts opgemerkt zich grote zorgen te maken over de ver-
bouwing van het gemeentehuis. Het bedrag dat nu geschat wordt, acht zij onbe-
taalbaar. Het bedrag dat momenteel is opgenomen als een eerste voorzichtige ra-
ming is al aanzienlijk lager dan het bedrag waarmee we te maken kregen toen we 
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het hadden over nieuwbouw, c.q. verbouw. Beziende wat er allemaal moet gebeu-
ren, lijkt deze raming mij zo gek nog niet. Dat neemt niet weg dat er redenen zijn 
om tot een fasering over te gaan, zoals ook de fractie van de Werknemerspartij 
heeft gesteld. Naar de mogelijkheden van tijdelijke huisvesting wordt momenteel 
onderzoek verricht. Vinden wij die niet buiten het gebouw, dan zal eerst intern 
verbouwd moeten worden. Op de noodzaak van deze investering kom ik straks 
nog terug. De raming zelf is zeker niet overdreven, gegeven het totale pakket aan 
aanpassingen dat moet plaatsvinden. 

De VVD-fractie heeft geïnformeerd naar de afwegingen die voor het college heb-
ben gegolden voor de drie genoemde majeure projecten. Ten aanzien van het ge-
meentehuis hebben die te maken met de fysieke ruimte – er is eenvoudigweg te 
weinig ruimte om iedereen te huisvesten –, de Arbo-normen, de vergunning in het 
kader van de verblijfsgebouwen, waarin aanpassingen moeten plaatsvinden, zowel 
wat betreft compartimentering en vluchtwegen als met betrekking tot de materia-
len voor vloeren en plafonds, en niet te vergeten de eerder door iedereen onder-
kende publieksfunctie, oftewel het overheidsloket-2000, zoals dat tegenwoordig 
schijnt te heten. Ook als we van het laatste zouden afstappen, wat een kwaliteits-
verbetering zou moeten zijn, blijven we zitten met de noodzaak om uit een oog-
punt van Arbo-wetgeving, veiligheid en techniek aanpassingen in dit gemeente-
huis door te voeren. De raad krijgt overigens nog alle kans om mee te praten over 
de studies die terzake zijn verricht. Op 18 december 2001 zal een themabijeen-
komst worden georganiseerd over de huisvestingsplannen. 

Pact’97 heeft vraagtekens geplaatst bij de financiering van de majeure projecten 
uit de vrij besteedbare algemene reserve en betoogd dat ook andere zaken daaruit 
gefinancierd zouden moeten kunnen worden, waarvoor dan beleidskaders zouden 
moeten worden gesteld, c.q. een afweging van prioriteit zou moeten plaatsvinden. 
Laat ik voorop stellen dat het te allen tijde de raad is die beslist over de aanwen-
ding van de vrij besteedbare reserve. Het college heeft er echter op willen wijzen 
dat in de komende jaren rekening zal moeten worden gehouden met de drie ge-
noemde majeure projecten: het gemeentehuis, de sporthal Leuken en de brand-
weerkazerne. Het is al lang bekend dat de sporthal Leuken gerenoveerd zal moe-
ten worden, dan wel nieuwbouw zal moeten plaatsvinden. Vooralsnog wordt voor 
nieuwbouw gekozen. De afwegingen ten aanzien van de brandweerkazerne hou-
den verband met de functionaliteit van de brandweerkazerne, de capaciteit en de 
functie die de brandweer vervult.  

De VVD-fractie heeft gevraagd waarom ten aanzien van het bovenstaande geen 
commissie-advies is voorgelegd. Het antwoord daarop is simpel: de voorstellen 
zijn nog niet zo concreet dat ze al rijp zijn voor een behandeling in commissiever-
band. In de begroting zijn ze echter wel genoemd, zodat elke commissie ruim de 
kans heeft gehad hierover inhoudelijk van gedachten te wisselen bij de begro-
tingsbehandeling. Er is echter nog geen sprake van een concreet voorstel, wel van 
een voorstel van burgemeester en wethouders om de vrij besteedbare reserve en 
de voeding die daarvoor ontstaat vooralsnog zoveel mogelijk te reserveren voor 
deze naar onze mening drie majeure projecten.  
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Met de PvdA-fractie ben ik het eens dat wij moeten doorgaan met ons kwijtschel-
dingsbeleid en op basis van een evaluatie van de huidige gang van zaken moeten 
nagaan of daarin verbeteringen zijn aan te brengen. Een heel belangrijke ontwik-
keling die zich momenteel voordoet is de ontwikkeling in de waterschapswereld 
naar een uitbreiding naar de 100%-norm, zijnde een belangrijke voorwaarde om 
tot onderlinge afstemming en coördinatie te komen. Ik verwacht dat deze 100%-
norm bij de komende begrotingsbehandelingen aanvaard zal worden. Met het wa-
terschap en het zuiveringschap vindt reeds overleg plaats, via de gemeente Ven-
ray, om te bezien of we tot een eenduidig beleid kunnen komen. Wat ik daarbij 
van groot belang acht is dat de berekende betalingscapaciteit niet drie keer wordt 
ingezet: een keer voor de OZB, c.q. reinigings- en rioollasten, een keer voor het 
waterschap en een keer voor het zuiveringschap. We zouden met elkaar moeten 
afspreken dat die betalingscapaciteit wordt verdeeld over de drie partijen, zodat 
door belanghebbende niet meerdere malen hetzelfde bedrag aan betalingscapaci-
teit betaald behoeft te worden, want als hij op de ene plaats wel kwijtschelding 
zou krijgen en op de andere misschien niet, zou hij alles bij elkaar wel eens meer 
geld kwijt kunnen zijn en van een koude kermis thuis kunnen komen.  

De VVD-fractie heeft gezegd zich ernstig zorgen te maken over het feit dat het aan-
tal ingediende schadeclaims betrekking hebbend op onjuiste informatie, het doen 
van toezeggingen, of het al dan niet verlenen van vergunningen de laatste jaren fors 
is gestegen. Ik neem aan dat die zorg mede is gebaseerd op de informatie die door 
het AOG verstrekt is, waarin álle schadeclaims zijn vermeld die in Nederland in de 
afgelopen vijf jaar zijn ingediend. Voor Weert kan ik wat concreter zijn. Ik heb na-
gegaan welke schadeclaims er zijn geweest in 2000 en tot nog toe in 2001, en dat 
zijn er twee: één in 2000 die betrekking had een inkomstenderving naar aanleiding 
van het al dan niet afgeven van een vergunning en één in 2001 die te maken had 
met het weigeren van een vergunning. De groei die zich landelijk voordoet in het 
aantal schadeclaims heeft zich dus in deze gemeente niet voorgedaan. 

Pact’97 heeft geconcludeerd dat de reserves nog steeds groeien, zonder dat daar 
materiële voordelen tegenover staan voor de burger. Het is juist dat de reserves 
groeien. Voor een gedeelte is dat een gevolg van het feit dat rente aan die reserves 
wordt toegevoegd, om daarmee de inflatie te bestrijden en de aanwendbaarheid 
van de reserves mogelijk te maken. Als wij dat niét zouden doen en een reserve 
zouden aanwenden, zou dat onmiddellijk een gat in de begroting veroorzaken. Om 
dat te voorkomen, wordt het voordeeltje toegevoegd aan de reserve. Als wij dit 
niet zouden doen, zouden wij bij aanwending van die reserve meteen in de pro-
blemen komen, omdat de kapitaalslasten op dat moment volledig op de begroting 
van dat jaar zouden komen te drukken, wat voor de majeure projecten gigantische 
gevolgen kan hebben. Het is een keuze die ook in het verleden is gemaakt. Door 
dit te doen komen op dit moment weliswaar wat inkomensmiddelen niet ten gun-
ste van de exploitatie, maar op termijn komt het voordeel weer volledig terug bij 
de burger, omdat hij met minder hoge belastingverhogingen te maken krijgt. 

Pact’97 heeft zich vervolgens afgevraagd of het, gezien de beperking die is aan-
gebracht ten aanzien van het aantal reserves, nog wel gewenst is een reserve ver-



31 oktober 2001 68 

kiezingen op te nemen. Wij hebben geconstateerd dat in vier jaar vier verkiezin-
gen plaatsvinden: een jaar niets, een jaar twee en twee jaar één. Om een schokef-
fect te voorkomen hebben we daarvoor een reserve in het leven geroepen. Je kunt 
twisten over de vraag of het een egalisatiereserve is, of meer een voorziening, 
maar het is puur gebeurd om duidelijk te maken dat in enig jaar uit die reserve 
moet worden geput omdat er twee verkiezingen zijn die anders zouden doorwer-
ken, met als gevolg een overschotje in het volgend jaar dat in die reserve wordt 
gestopt. Het zou bij wijze van spreken ook extra-comptabel kunnen gebeuren, 
waardoor in één jaar een tekort zou moeten worden geaccepteerd en in een ander 
jaar een overschotje zou ontstaan dat niet zou mogen worden aangewend, maar 
het laatste lijkt me het grootste probleem voor deze raad! Misschien echter is de 
naam ‘reserve’ wat zwaar en kan beter worden gesproken over een egalisatie-
fondsje. 

De PvdA-fractie heeft gezegd een solide financieel beleid voor te staan, waarbij 
de kosten die gemaakt worden in rekening moeten worden gebracht op het mo-
ment waarop ze worden gemaakt. In verband daarmee behandel ik meteen de op-
merking van Pact’97 dat in vergelijking met de stijging van de OZB-tarieven de 
aanpak van een aantal investeringen achterblijft. Ik neem aan dat beide fracties 
hetzelfde bedoelen te zeggen. Het is algemeen bekend dat het na het beschikbaar 
stellen van een krediet door de raad nog geruime tijd duurt, gemiddeld meer dan 
een halfjaar, voordat de desbetreffende investeringen tot uitvoering komen. Het is 
een gevolg van de behandelingsprocedure, maar ook van de voorbereidingsproce-
dure. Aldus ontstaat een onderuitputting en de vraag kan worden gesteld wat 
daarmee gebeurt. Degenen die de begroting kritisch hebben gelezen hebben kun-
nen zien dat deze onderuitputting ten gunste wordt gebracht van de exploitatie, 
met als gevolg een minder forse stijging van de lastendruk. In de begroting wordt 
er rekening mee gehouden dat bepaalde investeringen later geëffectueerd wor-
den…. 
 
De heer Heuvelmans: Die uitleg is duidelijk, maar kennelijk is mijn bijdrage 
nogal cryptisch geweest. Wat ik heb willen zeggen is vrij simpel. Als wij allerlei 
reserves gaan aanwenden voor investeringen waarvan bekend is dat ze over een 
aantal jaren opnieuw moeten worden gedaan, wordt nu weliswaar bereikt dat de 
OZB niet behoeft te worden verhoogd, maar op termijn worden daardoor gaten 
gecreëerd. Het feit dat er geen reserveringen zijn om noodzakelijke aanpassingen 
te doen aan een gebouw heeft te maken met het gegeven dat in het verleden uit 
reserves is geput. Daarmee kunnen we wel doorgaan en de indruk wekken dat de 
burgers goedkoop uit zijn, maar in feite creëren wij zo gaten. Wees heel voorzich-
tig met het putten uit reserves voor het doen van structurele uitgaven. 
 
Wethouder Verheggen: Die zorg is begrijpelijk en dat is ook de reden waarom 
wij ons op dit moment buigen over de vervangingsinvesteringen. In feite zouden 
wij jaarlijks in de begroting een dusdanig bedrag aan vervangingsinvesteringen 
moeten opnemen, dan wel daarvoor een egalisatiefonds of een reserve in het leven 
moeten roepen, dat dat kan worden voorkomen. Feit is dat in het verleden vele 
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investeringen zijn bekostigd uit eenmalige middelen, of alleen maar mogelijk 
werden gemaakt dankzij subsidies, zoals de bouw van dit gemeentehuis, de par-
keergarage en de sportcomplexen die zijn aangelegd met DACW-subsidies. Er is 
daarom een hele inhaalslag nodig om dat recht te trekken. Als wij dat in één keer 
zouden moeten doen, zouden we op dit moment een belastingverhoging moeten 
voorstellen die waarschijnlijk tot een verdubbeling zou leiden. In de loop van de 
komende jaren zullen wij ernaar toe moeten werken dat de vrijval in de begroting 
van dien aard wordt, dat daaruit zoveel mogelijk ook de vervangingsinvesteringen 
betaald kunnen worden, en dat alleen nieuw beleid wordt betaald uit de prioritei-
ten. Zo lang die situatie niet is bereikt, is er geen andere mogelijkheid dan eerst te 
sparen voor investeringen, en dat sparen gebeurt nu eenmaal door middelen in een 
reserve te stoppen. In ons stelsel, dat nu eenmaal anders is dan in het bedrijfsle-
ven, wordt bij betaling met eenmalige middelen geen rekening gehouden met af-
schrijvingen, en dat zou daarom op een andere wijze moeten worden opgelost. 
 
De heer Peeters: U zou dat ook kunnen doen door elk jaar de afschrijving uit de 
reserve te halen en daarvan een bestemmingsreserve te maken. 
 
Wethouder Verheggen: Er wordt aan gewerkt. Een eerste nota is verschenen ten 
aanzien van het groot onderhoud van sportaccommodaties en dat vraagt verdere 
uitwerking in de komende jaren. De onderuitputting levert het effect op van een 
OZB-verhoging van 6% die nu minder als lastendruk behoeft te worden opgelegd. 

De PvdA-fractie heeft betoogd dat het proces van financiële bewustwording bij de 
ambtelijke organisatie en de versterking van de beheersfunctie in de komende raads-
periode zal moeten worden voortgezet. Met die stelling ben ik het geheel eens. Het 
geldt echter niet alleen voor de ambtelijke, maar ook voor de bestuurlijke wereld.  

Een moeilijk onderwerp is dat van de prestatie-indicatoren, die nog onvoldoende 
zijn gedefinieerd. In deze begroting is nog eens extra aandacht besteed aan die 
prestatie-indicatoren, maar we zijn er nog lang niet. Enerzijds is er enige tijd voor 
nodig om kengetallen en gegevens te verzamelen, in de tijd gezien, anderzijds zijn 
prestatie-indicatoren voor een aantal functies heel moeilijk te definiëren. Een aan-
tal jaren geleden is in gemeenteland een hele discussie gevoerd over begrotingen 
die output-gestuurd moesten zijn, momenteel is langzamerhand een discussie ont-
staan over de vraag of dat wel zo algemeen en integraal gesteld kan worden. Op 
een aantal taakvelden kan heel handig met kengetallen en indicatoren gewerkt 
worden, maar er zijn ook een aantal beleidsvelden waar dat niet mogelijk is en 
waarbj veel meer inputgericht moet worden geopereerd. Ik ben van mening dat 
daar waar het mogelijk is outputgericht moet worden geopereerd, maar ik ben mij 
ervan bewust dat dat op een aantal terreinen per definitie onmogelijk is, omdat de 
prestatie als zodanig niet te meten is, noch bij de opdrachtverstrekking, noch bij 
de verantwoording.  
 
De heer Heuvelmans: Waar het om gaat is dat ze voor een aantal velden eenvou-
digweg niet zijn geformuleerd, ook voor velden waarvoor in ieder geval wel iéts 
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geformuleerd had kunnen worden. Of dat optimale prestatie-indicatoren zijn is 
minder relevant. 
 
Wethouder Verheggen: Ik heb al gezegd dat we er nog lang niet zijn en dat het 
thans voorgelegde product nog absoluut voor verbetering vatbaar is. 

De PvdA-fractie heeft betoogd dat, wil de gemeente een solide financieel beleid 
kunnen voeren dat bestand is tegen fluctuaties, het nodig is dat de vrij besteedbare 
algemene reserve deze risico's kan opvangen. Bij het opstellen van een begroting 
gaan wij uit van solide ramingen. Wij proberen de inkomsten en uitgaven zo 
nauwkeurig mogelijk te ramen. Daarbij zijn ramingen op basis van veronderstel-
lingen naar mijn mening niet verantwoord. De lasten en baten worden geraamd op 
basis van reële gegevens en reële cijfers. In een aantal gevallen zal dat best wel 
leiden tot wat voorzichtige ramingen, zeker aan de inkomstenkant, maar ook wel, 
zij het misschien iets minder, aan de uitgavenkant. Het streven is erop gericht een 
dusdanige begroting op te stellen dat in ieder geval aan het eind van het jaar geen 
tekort ontstaat. Als wij weinig vlees op de ribben hebben in financiële zin, kunnen 
we aan het eind van het jaar beter met een overschot worden geconfronteerd dan 
met de noodzaak om het weinige dat we hebben aan te wenden om het tekort over 
dat jaar te dekken. Overigens wil dit niet zeggen dat wij nooit met een rekeningte-
kort geconfronteerd zullen worden. De risico’s die in de risicoparagraaf zijn op-
genomen zijn helder en kunnen tot een tekort leiden. Als dat tekort zich voordoet, 
is primair de vrij besteedbare reserve daarvoor het dekkingsmiddel. Zouden wij 
daarvoor de algemene reserve aanwenden, dan zou dat onmiddellijk budgettaire 
gevolgen hebben, wat bij de vrij besteedbare reserve niet het geval is. Ik ben het 
dus met de PvdA-fractie eens dat de vrij besteedbare reserve ook kan dienen om 
eventuele tekorten op te vangen.  

Pact’97 heeft, niet voor het eerst, geconstateerd dat de meerjarenramingen nega-
tieve saldi vertonen en dat de jaarrekeningen vanaf 1999 steeds een overschot 
hebben laten zien. Dat is juist. Ook nu weer moeten wij op basis van alle gege-
vens die wij ontvangen, zowel uit onze eigen bedrijfsvoering als van het ministe-
rie van Binnenlandse Zaken voor zover het betreft de uitkering uit het gemeente-
fonds, concluderen dat wij met tekorten te maken hebben. Wat wij wel kunnen 
aangeven, en dat doen we ook keurig elk jaar in de begroting, is dat de tekorten 
die geraamd zijn als het moet door ons kunnen worden ingevuld door de inzet van 
een aantal middelen die we achter de hand hebben, c.q. door het achterwege laten 
van een aantal voorzieningen die nu wel worden getroffen, zoals de rentetoereke-
ning aan de reserves en het aanwenden van 1/30ste van de saldireserve. Zouden wij 
dat echter doen, dan vallen wij terug in de problematiek van een aantal jaren gele-
den, want als zich dan tegenvallers voordoen hebben we niets meer om die op te 
vangen. Probleem is dat zich een aantal zaken voordoet waarvan pas achteraf kan 
worden vastgesteld hoe ze uitpakken. De meevallers zijn met name het gevolg van 
onderuitputting en die onderuitputting is steeds helder in beeld gebracht: we ra-
men steeds hogere bedragen aan onderuitputting in de begroting. De meevallers 
die het gevolg zijn van een hogere algemene uitkering zijn moeilijk in te schatten. 
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Ook de ontwikkeling van het accrès speelt hierbij een rol – de afgelopen jaren is 
het accrès hoger uitgepakt dan in het algemeen werd verwacht –, evenals de be-
hoedzaamheidsreserve, waarvan we een gedeelte mogen besteden en een gedeelte 
ook niet. Dit alles leidt tot overschotten in de jaarrekening van enig jaar. Zoals het 
er nu uitziet, zal ook de jaarrekening 2001 weer een overschot vertonen. 

De fractie van de Werknemerspartij heeft gevraagd welke gemeentelijke objecten 
in het kader van de bezuinigingen naast de reeds in de begroting genoemde nog 
meer zullen worden afgestoten. Het betreft de voormalige meisjesschool aan de 
Voorstestraat, die naar het grondbedrijf gaat, het voormalige gemeentehuis van 
Stramproy, dat eveneens naar het grondbedrijf wordt overgeheveld, het woonhuis 
aan de Lozerweg nr. 119, dat is aangeboden aan de huurder, het Waaggebouw, 
waarin mogelijk zowel de huurder als beleggers partij kunnen zijn, en de taveerne 
de Oude Munt, waarin momenteel een viertal partijen zijn geïnteresseerd: de 
huurder, de onderhuurder, de Stichting de Munt zelf en de eigenaar van het totale 
Muntcomplex.  

De VVD-fractie heeft als haar mening te kennen gegeven dat de opbrengst uit de 
verkoop Nutsbedrijven moet worden gebruikt voor structuurversterkende maatre-
gelen en gevraagd waarom het college het standpunt van het vorig jaar verlaat dat 
deze niet structureel moet worden aangewend. Bij de behandeling van de voor-
jaarsnota is raadsbreed aangegeven dat het loongebouw in deze begroting priori-
teit diende te krijgen. Dat signaal is door het college van burgemeester en wet-
houders opgepakt. Er is een fors bedrag mee gemoeid en de primitieve begroting 
bevatte geen middelen om de gevolgen daarvan te kunnen opvangen, anders dan 
dat het zou moeten leiden tot zeer forse belastingverhogingen. Om dat probleem 
op te lossen doen wij een beroep op de structurele inkomstenpost van ƒ 1,2 mil-
joen in de reserve Nutsbedrijven. Daarmee verlaten wij inderdaad de afspraak dat 
ieder jaar eenmalig gebruik zou worden gemaakt van deze middelen. Het structu-
reel inzetten daarvan nu is de enige mogelijkheid om de kosten die door iedereen 
als noodzakelijk worden aangemerkt te kunnen betalen. Ik zou het fantastisch vin-
den als de uitkeringsverbetering die mogelijk in mei afkomt van dien aard is dat 
dit niet meer nodig is. Als wij bijvoorbeeld structureel ƒ 500.000,- extra zouden 
krijgen, niet voor één jaar, maar voor een reeks van jaren, zouden wij daarin een 
prachtige dekking kunnen vinden voor de loonkosten. Tot nog toe moet ik echter 
constateren dat alle verbeteringen die in het vooruitzicht worden gesteld niet 
structureel doorwerken. Zo lang er geen sprake is van een structurele doorwer-
king, ziet het college geen andere mogelijkheid dan deze extra loonkosten op te 
vangen uit deze middelen. Zouden we ze weer terugkrijgen, dan zouden ze inder-
daad kunnen worden ingezet voor de majeure projecten. Wij hechten er overigens 
aan dat de gevolgen van het beslag op deze middelen ten behoeve van het loonge-
bouw extra comptabel duidelijk blijven, zodat de middelen niet wegvloeien voor 
andere zaken.  

De VVD-fractie heeft onze handelwijze met betrekking tot de rente en de vrij be-
steedbare algemene reserve opvallend genoemd. Het zou volgens haar tot een ad 
hoc-beleid leiden en ze wil weten waarom voor deze aanpak is gekozen en welke 
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criteria worden gehanteerd voor de hoogte van de algemene reserve en het daaruit 
te besteden vrije gedeelte. Van een ad hoc-beleid is naar mijn mening geen spra-
ke. Het beleid ten aanzien van rentetoerekening aan reserves wordt in Weert al 
jaren gevoerd. Wat dat betreft is er dus niets nieuws onder de zon. In het verleden 
hebben wij met z’n allen besloten de rente van de vrij besteedbare algemene re-
serve en enkele andere reserves toe te voegen aan de vrij besteedbare algemene 
reserve, om tegenvallers te voorkomen. Het is nu in feite nog actueler geworden, 
omdat het perspectief bestaat dat de reserve ook daadwerkelijk zal worden ge-
bruikt om daaruit mede een aantal majeure projecten te betalen. Voeding van die 
reserves is ook belangrijk, omdat ze ontoereikend zijn om alle projecten te kunnen 
betalen.  

Voor de algemene reserve bestaan geen harde normen. De provincie Limburg 
hanteert bij haar toezicht een indicatie van 10% van het genormeerde uitgavenni-
veau. Op grond daarvan zou Weert een algemene reserve moeten hebben van 
� 3,9 miljoen. De feitelijke algemene reserve bedraagt � 7,4 miljoen. Vanuit die 
filosofie zou dus besloten kunnen worden een gedeelte over te hevelen naar de 
vrij besteedbare reserve. Als we dat doen, schieten we echter meteen een gat in de 
begroting, omdat de rentetoerekening over de algemene reserve ten gunste van de 
exploitatie wordt gebracht en als gevolg daarvan de burger weer met een belas-
tingverhoging zou worden geconfronteerd. De omvang van de reserve afzettend 
tegen die van het gemiddelde in Limburg, blijkt dat de reserve per inwoner hier 
� 154 beloopt, terwijl het provinciaal gemiddelde op � 162 ligt. 
 
De heer Peeters: Ik wil het niet te technisch maken, maar hier doen we en-en: een 
gedeelte van de rente voegen we toe aan de algemene reserve en het andere gaat 
als bate naar de gewone dienst. Je kunt dus ook zeggen dat de burger betaalt om-
dat wij rente toevoegen aan de algemene reserve. 
 
Wethouder Verheggen: Neen, bij de algemene reserve rekenen we rente toe en 
van die rente wordt een gedeelte als inkomstenpost geboekt ten gunste van de 
exploitatie. Die rente gaat dus niet ten koste van de burger. De rente die blijft 
staan is 2%, bedoeld om de inflatoire ontwikkeling bij te houden; in het afgelopen 
jaar is dat overigens te weinig geweest. De rente van de vrij besteedbare reserve 
wordt wel toegevoegd aan de vrij besteedbare reserve; dat voordeeltje komt niet 
ten gunste van de burger, maar van de gemeente in het kader van vermogensvor-
ming. Inderdaad wordt dat mede betaald uit belastinggelden van de burger, maar 
als we dat niet zouden doen, zou bij aanwending van deze reserve de klap in één 
keer bij de burger terecht komen en zou op dat moment een vrij forse verhoging 
moeten worden toegepast. Als we het anders zouden doen, zou dat overigens geen 
structureel effect hebben, maar slechts een eenmalig effect. Het lijkt me verstan-
dig hierover in de commissie voor financiën wat uitvoeriger van gedachten te wis-
selen. 

Ik stap nu over naar het meer concrete gedeelte van mijn portefeuille: gemeente-
werken…. 
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De heer Van den Akker: Mijnheer de voorzitter. Ik wil nu een opmerking maken 
over de orde. Eerder in deze vergadering hebt u mij tot de orde geroepen toen ik 
een interruptie wilde plaatsen en daarbij heb ik mij direct neergelegd, maar de 
heer Heuvelmans heeft in de discussie wel de nodige ruimte gekregen. Ik heb het 
gevoel dat u onderscheid maakt tussen partijen. Nu mijn commissie aan de orde 
komt, wil ik u verzoeken ook mij wat meer ruimte te geven. 
 
De voorzitter: De keren dat de heer Heuvelmans interrumpeerde waren bedoeld 
om te verduidelijken wat hij in eerste termijn had gezegd en daarvoor heb ik hem 
de gelegenheid gegeven omdat mij dat efficiënt leek. Bij uw interrupties was dat 
minder het geval; het was over het algemeen heel duidelijk wat u in eerste termijn 
naar voren had gebracht. 
 
De heer Van den Akker: Ik zal mij aan de regels houden, maar hoop wel dat u 
mij de ruimte geeft. 
 
Wethouder Verheggen: De CDA-fractie heeft zich afgevraagd of voor de 30 km-
zones geen andere oplossingen kunnen worden gevonden dan de verkeersdrem-
pels. Bij de sobere inrichting van 30 km-gebieden, zoals tot nog toe is gebeurd, 
heeft steeds de verkeersveiligheid voorop gestaan en niet het comfort van de 
hulpdiensten. Waar die beide elementen kunnen samengaan, is dat natuurlijk uit-
stekend. De opmerking van de CDA-fractie is voor ons wel reden om in 2002 bij 
de voortgaande activiteiten nog eens na te gaan wat de voordelen zijn van andere 
oplossingen, d.w.z. horizontale in plaats van vertikale. In de commissie zal hierop 
worden teruggekomen. 

De CDA-fractie heeft voorts verzocht om een overzicht van de kredieten uit het 
budget verkeersveiligheid over de laatste twee jaar. Voor mij ligt een overzicht 
dat uitkomt op ƒ 4.309.965,- en daaronder vallen onder andere kredieten tussen 
ƒ 50.000,- en ƒ 150.000,- voor parkeren in de Meanderstraat/Sophiestraat, rotonde 
Maaslandlaan/Limburglaan, parkeervoorzieningen Groenstraat/Johannes Knae-
penstraat, parkeren Kerkstraat/Keulerstraat en aanpassing entree Gran Dorado. 
Een flink bedrag van ƒ 1.860.000,- is beschikbaar gesteld voor duurzaam veilig en 
voor bromfietsen op de rijbaan is ƒ 68.000,- uitgetrokken. Er volgen nog een aan-
tal zaken die uit dit soort kredieten zullen worden bekostigd, zoals de Suffolkweg, 
kruispunt Emmasingel/Maaspoort, singel Vogelsbleek/singel Biest en fietsers van 
rechts voorrang.  

De suggestie is gedaan om de rotonde bij de sluis voor te financieren. De nood-
zaak daartoe is naar mijn mening niet aanwezig, want de provincie heeft al eerder 
kenbaar gemaakt dat ondanks het feit dat de middelen op de begroting voor 2003 
staan in 2002 met de werkzaamheden kan worden gestart. Een eerdere start dan 
2002 zal niet tot de mogelijkheden behoren, omdat er enige tijd nodig is voor het 
verwerven van de gronden en voor het volgen van de noodzakelijke planologische 
procedures. De verwachting bestaat dat de uitvoering in de tweede helft van 2002 
zal plaatsvinden. Wel zullen wij met de provincie nog eens moeten praten over de 
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vraag of de attentiewaarde ter plaatse nog meer kan worden verbeterd via een tij-
delijke maatregel dan nu het geval is. 

Door het CDA is gevraagd wie welke kosten betaalt en welke bijdragen levert met 
betrekking tot de activiteiten op de Suffolkweg: spoorbrug, fietstunnel, fietspad tot 
en met de rotonde. Het fietspad even buiten beschouwing latend kan ik mededelen 
dat oorspronkelijk sprake was van een investering van ƒ 4,6 miljoen, waarvan ƒ 2,9 
miljoen zou worden betaald uit de middelen die de Spoorwegen beschikbaar heb-
ben gesteld in het kader van het opheffen van een aantal spoorwegovergangen, ƒ 1 
miljoen door de provincie, ƒ 350.000,- vanuit de exploitatie van de Kempen en 
ƒ 350.000,- uit de gewone middelen voor de poot van de Kazernelaan die aansluit 
op de rotonde. Inmiddels is eerder genoemd bedrag van ƒ 4,6 miljoen opgelopen tot 
ƒ 5.815.000,-, terwijl zich ook met betrekking tot de kostenverdeling een aantal 
ontwikkelingen hebben voorgedaan. Zoals het er nu uitziet, zal ƒ 2.826.000,- wor-
den betaald door de Spoorwegen, komt nog steeds ƒ 1 miljoen uit de basisinbreng 
van de provincie, wordt ƒ 220.000,- voor de verlichtingskosten van de spoorweg-
tunnel ten laste van het fietspad gebracht en door de provincie betaald, zal een be-
drag van ƒ 250.000,- door NS Rail Infrabeheer beschikbaar worden gesteld en kan 
ƒ 300.000,- extra worden verkregen uit een vervroegde afsluiting of opheffing van 
de spoorwegovergang Singelvenweg. Het tekort dat dan resteert zou voor de helft 
betaald worden door de provincie Limburg en voor de helft door de gemeente 
Weert, t.w. ƒ 259.750,- elk. Daarbij komt een bedrag van ƒ 350.000,- voor de poot 
van de Kazernelaan. Voorts zijn nog kosten gemaakt aan de Koekoeksweg. Al die 
bedragen bij elkaar worden geraamd op ƒ 876.000,-, waarvan ƒ 526.000,- in de be-
groting 2001 heeft gestaan en in de begroting 2002 ƒ 350.000,- is toegevoegd als 
gevolg van de rotonde.  

CDA, Werknemerspartij en Pact’97 hebben opgeroepen tot actie tegen de komst 
van de IJzeren Rijn en aangegeven dat ze, als ze komt, tot minimale overlast zal 
moeten leiden. Samen met het samenwerkingsverband, waarin Roermond, het 
gewest Midden-Limburg, Staatsbosbeheer, Milieudefensie en Roerdalen participe-
ren, zullen wij alles doen om te trachten gebruik van het historisch tracé te voor-
komen. Als voorlopige oplossing kiezen wij vooralsnog nog steeds voor de Roer-
mondse route, terwijl de definitieve oplossing wat ons betreft niet over het histo-
risch tracé gestalte zou mogen krijgen. Mocht de minister toch besluiten tot ge-
bruik van het historisch tracé, dan zullen onze activiteiten zich richten op het zo 
nodig afdwingen van goede maatregelen in het kader van veiligheid, milieu, be-
reikbaarheid, vervoersstromen, potenties in economische zin en stedelijke kwali-
teit.  

Het is mij bekend dat er klachten zijn over storingen bij verkeerslichten. De raad 
heeft reeds een krediet beschikbaar gesteld voor het vervangen van de automaat 
bij de Stadsbrug. Veel klachten ontvangen wij voorts over de verkeerslichten bij 
de Graafschap Hornelaan/Herenstraat. Het is de bedoeling daarvoor een thans niet 
in gebruik zijnde automaat in te passen die van de Biest afkomstig is. Bij de ove-
rige automaten vallen de storingen best mee. Het beleid blijft erop gericht ver-
keerslichten zoveel mogelijk te vervangen door andere voorzieningen, omdat de 
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verkeersveiligheid niet altijd het meest is gebaat met verkeerslichten, maar vaak 
veel beter met verkeersregulering. 

Opgemerkt is dat niet meer geïnvesteerd zou moeten worden in bestrating in de 
binnenstad voordat de regels met betrekking tot de toegankelijkheid strikt worden 
nageleefd. Na de ervaringen die zijn opgedaan in de Beekstraat en de Muntpro-
menade hebben wij besloten eens in andere gemeenten te gaan kijken hoe een en 
ander is geregeld, nieuwe normen te ontwikkelen ten aanzien van het toegelaten 
gewicht en de venstertijden ter discussie te stellen. Als wij het daarover eens zijn 
– ik denk dat wij hierover in het eerste kwartaal van 2002 in de commissie komen 
te praten –, kunnen wij het handhavingsregime optimaliseren.  

De vraag is gesteld of werken met behoud van uitkering ook iets kan betekenen 
voor de wijkteams in het kader van het onderhoud in de wijken. Als zich daarvoor 
mensen aanmelden, zal daarvan dankbaar gebruik worden gemaakt. In zijn alge-
meenheid moet ik er wel op wijzen dat de wijkteams vooral een servicerol hebben 
en geen onderhoudsrol. Het basisonderhoud wordt uitgevoerd door aannemers. De 
eerder afgesproken verbetering van het onderhoudsniveau heeft betrekking op het 
basisonderhoud, waarvoor het vorig jaar extra middelen beschikbaar zijn gesteld. 
Als gevolg van onderbezetting in de sector heeft dat nog niet het resultaat opgele-
verd dat wij met z’n allen hadden gehoopt. Wij verwachten dat wij begin 2002 
met de raad kunnen discussiëren over de streefbeelden en dat aan de hand daarvan 
de contracten met de aannemers kunnen worden aangepast.  

In dit kader wil ik meteen een reactie geven op de motie van Pact’97, waarin 
wordt voorgesteld het nog niet aangewende gedeelte van de rente Nutsbedrijven te 
gebruiken voor groenonderhoud. Ik moet deze motie ontraden, omdat wij deze 
niet bestede middelen wensen te sparen voor de majeure projecten…. 
 
De heer In den Kleef: Dat staat niet in de begroting! 
 
Wethouder Verheggen: Dat staat er wel degelijk in! Wij zouden wel een bedrag 
kunnen toevoegen om bepaalde knelpunten op te lossen, maar wij zullen eerst 
precies moeten weten wat we willen. Daarom zal een inventarisatie moeten wor-
den gemaakt van het bestaande groen, om aan de hand daarvan te bepalen welk 
groen moet worden omgebouwd en welk niet. Wij verwachten dat via een ander 
soort groen een besparing kan worden doorgevoerd op de ene plek, die kan leiden 
tot intensivering van het onderhoud op een andere plek. 

De fractie van de Werknemerspartij heeft de bereidheid uitgesproken het stads-
vervoer te financieren. Wij gaan uit van een mogelijk stadsvervoer in drie lussen. 
Inmiddels hebben wij begrepen dat de provincie bereid is daarvoor een deelcon-
cessie af te geven. Wij hebben te kennen gegeven dat, als wij financieren, dat al-
leen zal gebeuren in de aanloopfase en niet in structurele zin. Wij wachten nu 
eerst de voorstellen van MTI af. 

Dat er iets moet gebeuren aan het wildparkeren van fietsen in Weert onderschrijf 
ik van harte. Voor het ontwikkelen van een plan voor het Stationsgebied is een 
bedrag uitgetrokken, waarbij het niet alleen gaat om de verkeersstructuur, maar 
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vooral ook om het realiseren van een fietsenstalling, in goed overleg met de afde-
ling Reizigersvervoer van NS. In de toekomst zullen wij ons nog eens moeten 
buigen over de knelpunten die in de binnenstad aanwezig zijn, waar fietsen ge-
stald worden op plekken waar ze niet mogen staan en de fietsenklemmen niet 
worden gebruikt. Voorts zullen wij het volgend jaar moeten overgaan tot hande-
lend optreden, waarbij na waarschuwingen die in de wind worden geslagen de 
fietsen zullen worden ingezameld, maar daarvoor moet dan ook een structuur 
worden ontwikkeld, en dat vergt enige organisatie en menskracht… 
 
De heer Henkens: Mogen we dan concluderen dat Antje van de Statie zonder 
fiets komt te staan? 
 
Wethouder Verheggen: Daar zijn we nu al mee bezig. Overigens sta ik versteld 
van de creativiteit van mensen. Van de week zag ik iemand die zijn fiets met een 
ketting vastzette aan de rail van het spoor en eerder heb ik op de Nieuwe Markt al 
eens een fiets geketend gezien aan het bord waarop stond dat het er verboden was 
te parkeren! Met de klacht ben ik het echter helemaal eens. In de toekomst zullen 
aanvullende maatregelen moeten worden genomen, zowel in fysieke zin, met vol-
doende stallingen op de juiste plekken, als in handhavende zin. Om de binnenstad 
nog aantrekkelijker te maken zou het te overwegen zijn de betaalde fietsenstalling 
op een eenvoudige wijze te overkappen.  

De belijning op de Roermondseweg zal nog in 2001 worden opgenomen in de 
uitvoeringsplannen. De problematiek van de Roermondseweg, zijnde immers een 
provinciale weg, hebben wij aangekaart bij de provincie en de mogelijke alterna-
tieven genoemd. Het zal een continu punt van overleg moeten zijn met de provin-
cie. De uitvoeringskosten zijn naar mijn mening een zaak van de provincie. 

De fractie van de Werknemerspartij heeft de wens uitgesproken de route voor 
gevaarlijke stoffen te veranderen. Ik kan de raad mededelen dat wij momenteel 
overleg voeren met de gemeente Cranendonck over een alternatieve route via het 
Brabantse naar de A2 toe.  

Met Pact’97 ben ik het eens dat de aandacht voor de verkeersveiligheid niet mag 
verslappen. Heel bijzondere aandacht zal moeten worden besteed aan de educatie, 
want het gaat er vooral om het gedrag te veranderen. 

Het was de bedoeling het communicatieplan voor het parkeerbeleid, met name 
real time parking, reeds op 14 november aan de commissie aan te bieden. Ik hoop 
dat dat zal lukken, maar er moet rekening mee worden gehouden dat het 6 decem-
ber zou kunnen worden.  
 
De heer Van den Akker: U kent mijn bezorgdheid! 
 
Wethouder Verheggen: Ja, maar ik moet er wel bij vertellen dat mij het signaal 
heeft bereikt dat de invoering van real time parking later zal plaatsvinden dan 1 
januari, om enige weken meer tijd uit te trekken voor een goede voorlichting. 
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De heer Van den Akker: Wij hebben u een voorstel in dezen gedaan! 
 
Wethouder Verheggen: Dat klopt. Wij zullen er alles aan doen om de novem-
bervergadering van de commissie te halen, maar anders wordt het 6 december.  

In het handhavingsplan zal worden opgenomen dat de terrassen na gebruik dienen 
te worden opgeruimd. 

Ten aanzien van de ondergrondse containers wordt een evaluatie uitgevoerd. 
Waar nodig worden technische verbeteringen aangebracht en het aantal containers 
zal worden uitgebreid. Wij verwachten dat daardoor het aantal storingen zal af-
nemen.  

De problematiek van de wateroverlast in de Bloemenbuurt is bekend. Het heeft 
overigens niets te maken met het ondergrondse buizenstelsel dat is aangelegd in 
de richting van de Riet. De woningen in de Bloemenbuurt zijn nog gebouwd met 
een kruipruimte en zij hebben last van vocht als gevolg van zich verplaatsend 
grondwater. In het verleden zijn daarvoor drainages aangelegd, gedeeltelijk door 
de gemeente, gedeeltelijk door de bouwvereniging en de eigenaren zelf. Wij zul-
len de problematiek opnieuw in kaart moeten brengen en moeten nagaan of die 
drainages nog werken. Ik denk overigens dat wij het probleem zo niet kunnen 
oplossen. Er is nu eenmaal gebouwd met kruipruimten en de ervaring die daarmee 
in de Bloemenbuurt is opgedaan is juist reden geweest om in Vrakker-West niet 
meer met kruipruimten te bouwen. 
 
De heer Van den Akker: Maar de mensen zitten nog wel met een probleem! 
 
Wethouder Verheggen: Dat probleem kan ik niet oplossen. Wij kunnen onder-
zoeken of de voorzieningen die wij hebben getroffen nog functioneren, maar het 
probleem van de kruipruimten onder de woningen kan ik niet oplossen. 
 
De heer Van den Akker: Er is weer een enquête gaande en ik hoop dat, als alles 
eenmaal op een rijtje is gezet, de mensen in ieder geval duidelijkheid zal worden 
verschaft. 
 
Wethouder Verheggen: Ik heb zojuist verteld dat wij een onderzoek zullen uit-
voeren om te bezien of de genomen maatregelen nog werken. Vanzelfsprekend 
zullen wij de mensen daarover ook informeren. 

De VVD-fractie heeft geïnformeerd naar de stand van zaken met de verkeersvei-
ligheid op de singels. Door een extern bureau is een rapport uitgebracht en ik kan 
de raad zeggen dat wij over de uitkomsten van dat rapport niet enthousiast zijn. 
Daarom zal deze studie nog eens bijgesteld moeten worden, maar dat vergt tijd. 
De wijkraden van de relevante wijken zullen hierbij worden betrokken. Ik ver-
wacht dat wij de zaak in het eerste kwartaal van 2002 kunnen afronden. 

 
Wethouder Sijben: Mijnheer de voorzitter. Mijn antwoord wil ik beginnen met 
woningbouw en volkshuisvesting. De laatste term raakt overigens in onbruik, om-
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dat ze een klank heeft van staatssocialisme: het bouwen in grote massa’s en kwan-
titeit, terwijl het nu juist gaat draaien om de individuele woonbehoefte en de snel-
le veranderingen daarin, wat een totaal andere aanpak vergt dan de confectiebouw 
in de afgelopen jaren. De omslag van kwantiteit naar kwaliteit wordt steeds duide-
lijker een centraal thema. De hoofdvraag is niet meer méér bouwen, al moeten er 
nog wel woningen bijkomen, maar wélke woningen en voor wie, en daarbij komt 
nog dat ook voor de grote gemeenten vanwege de bevolkingsontwikkeling door 
de provincie een maximum zal worden gesteld aan het aantal te bouwen wonin-
gen… 
 

De heer Berckmans: In 1999 hebben wij voorgesteld de woningbehoefte bij onze 
stadgenoten te meten en dat heeft niets te maken met de aantallen woningen die 
door de provincie worden vastgesteld. Weert heeft een behoefteonderzoek nodig. 
 

Wethouder Sijben: Ik wil alleen maar aangeven dat de kwaliteitsvraag, d.w.z. de 
behoefte aan bepaalde typen woningen steeds meer centraal komt te staan. Het 
verdelingsvraagstuk wordt steeds complexer en het maximum dat wordt gesteld 
maakt het vraagstuk alleen maar complexer. In de raad heb ik geproefd dat de 
tendens ontstaat om niet meer, zoals te doen gebruikelijk is geweest, te kiezen 
voor een centraal nieuw uitleggebied, maar dat de gedachten veel meer uitgaan 
naar decentraal bouwen, verdeeld over de wijken. Ook dat is een aspect dat straks 
zwaar zal meewegen en de keuze die gemaakt moet worden nog moeilijker zal 
maken. Ook de kwalitatieve vraag, ‘woonbehoefteonderzoek’ in de woorden van 
de heer Berckmans, komt aan de orde in het volkshuisvestingsplan. Ik ben heel 
verbaasd over de opmerking die de heer Berckmans daarover heeft gemaakt, om-
dat ik erin proef dat hij op korte termijn sturend zou willen kunnen praten over de 
inhoud van dat plan, terwijl ik drie weken geleden in de commissie voor volks-
huisvesting heb aangeboden met de commissie, inclusief de subcommissie oude-
ren en gehandicapten, de resultaten van het werk dat bureau Companen tot nu toe 
voor het volkshuisvestingsplan heeft verricht te bespreken, de commissie te in-
formeren en de commissieleden de gelegenheid te geven mede richting te geven 
aan het vervolg van de voorbereiding van het volkshuisvestingsplan. De commis-
sie bleek er toen geen behoefte aan te hebben op die manier over het plan te pra-
ten. Ik vind het jammer dat de heer Berckmans het nu doet voorkomen alsof de-
zerzijds niet de bereidheid zou bestaan de gewenste informatie te verstrekken… 
 

De heer Schouwenaars: Ik vind dit een zeer gebrekkige weergave van de mening 
van de commissie!  
 

De heer Berckmans: Een halfjaar geleden heb ik in de commissie gezegd dat het 
niet verstrekken van het behoefteonderzoek voor de fractie van de Werknemers-
partij onaanvaardbaar is. Daarop hebt u niet gereageerd. 
 

Wethouder Sijben: De uitkomsten van een behoefteonderzoek bepalen mede de 
inhoud van het volkshuisvestingsplan; het één kan niet worden gescheiden van het 
ander…. 
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De heer Berckmans: Dat maakt u ervan, maar wij moeten de behoeften kennen 
van onze Weerter bevolking en niet het bestuurlijke of ambtelijke geschrijf daar-
over! 
 

Wethouder Sijben: Wij zullen eerst het Regionale Volkshuisvestingsplan moeten 
vaststellen, omdat de provincie daaraan bepaalde eisen stelt. De vaststelling van 
het gemeentelijk plan zal kort daarna aan de orde komen.  

Een van de veranderingen die heel snel zijn opgetreden in de behoeften – de heer 
Berckmans noemde het ook – is dat op dit moment nog maar heel weinig moge-
lijkheden bestaan voor jongeren om aan een woning te komen. Het heeft te maken 
met de prijsstijging van woningen en met het feit dat de afgelopen jaren vooral is 
gebouwd in de duurdere sector. Ik zeg ‘vooral’ en niet ‘uitsluitend’, want er zijn 
wel degelijk ook goedkopere woningen gebouwd, zij het vooral voor ouderen. Op 
zichzelf is die ontwikkeling niet verkeerd. Door te voorzien in de behoefte aan 
duurdere woningen ontstaat doorstroming en zouden in het model dat op de wo-
ningmarkt kan worden toegepast goedkope woningen vrij moeten komen, onder 
andere voor jongeren. Door de snelle prijsstijging in de afgelopen jaren is dat ech-
ter een probleem geworden. Die prijsstijging doet zich overigens niet alleen in 
Weert voor en heeft in Weert ook andere oorzaken dan een tekort aan aanbod, zo 
dat er al zou zijn. Uit de informatie die makelaars verstrekken, ook in de voorbe-
reiding voor het volkshuisvestingsplan, blijkt heel duidelijk dat de aantrekkings-
kracht van bepaalde wijken en de aantrekkelijkheid van Weert als woongemeente 
in het algemeen, die prijsstijging voor een belangrijk deel verklaren.  

Een andere factor is dat wij stil-aan de gevolgen gaan merken van het rijksbeleid 
volgens hetwelk subsidieloos gebouwd moet gaan worden. Zeker door de prijs-
stijgingen ontstaat nu een probleem voor een bepaalde groep. Daarbij komt nog 
dat Balans, de woningcorporatie die tot taak heeft goedkope woningen te bouwen, 
nu ook geconfronteerd wordt met de noodzaak om op grote schaal te renoveren. 
De eigen middelen zijn daarvoor onvoldoende, vandaar dat de politiek is gevraagd 
de opbrengst uit de verkoop van koopwoningen voor dat doel in te zetten. Die 
gelden worden echter in de eerste plaats aangewend om de kosten van renovatie 
en herstructurering te betalen en daardoor komt men er nog niet aan toe nieuwe, 
goedkope huurwoningen te bouwen. Die klem is mede ontstaan door het rijksbe-
leid van subsidieloos bouwen. 

Meerdere fracties hebben te kennen gegeven dat de woningbouw niet geconcen-
treerd mag worden in het stedelijk gebied en dat Stramproy en de kerkdorpen ze-
ker de aantallen moeten kunnen blijven bouwen die eerder zijn afgesproken. Ik 
kan de raad verzekeren dat het college niet aan die aantallen wil tornen.  

De oorzaken voor de vertraging in de bouwplannen zijn de raad, en in ieder geval 
de commissie voor stadsontwikkeling en ruimtelijke ordening, bekend. Het is dui-
delijk dat die vooral voortkomen uit factoren die niet, of heel moeilijk, te beïn-
vloeden zijn. De situatie rond de Beekpoort is bekend. De wisseling van supervi-
sor, een heel bewuste keuze, is één factor, het onderzoek naar de monumentale 
waarde van het gebouw Landbouwbelang is een nog veel belangrijker factor. Ook 
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de procedure ten aanzien van het complex op de Biest heeft tot nu toe een grote 
vertraging opgelopen door bezwaren die zich richten op de monumentale waarde 
van de bestaande woningen langs de Biest. Hetzelfde geldt voor het complex van 
de voormalige brouwerij in Stramproy, en zo zijn er meer dingen te noemen.  

Wat nu gebouwd wordt is inderdaad, zoals de heer Weekers opmerkte, voor een 
groot deel voorbereid in de vorige periode. Ter geruststelling kan ik eraan toevoe-
gen dat in de volgende periode gebouwd kan worden wat nu wordt voorbereid. 
Die gang in het proces is niets nieuws, want is er altijd geweest. Zo’n doorlooptijd 
van voorbereiding wordt hoogstens langer doordat de procedures complexer wor-
den en doordat steeds meer in binnenstedelijke gebieden gebouwd moet worden. 
Het is ook niet iets dat speciaal voor Weert geldt. De berichten in de pers over de 
situatie landelijk maakt duidelijk dat het probleem van de vertraging in bouw-
plannen in veel gemeenten nog veel groter is dan in Weert. 

Leuken heeft speciale aandacht gekregen van meerdere fracties. Nieuw is dat ove-
rigens niet, want het speelt al langer… 
 
De heer In den Kleef: Hebt u dan het gevoel dat er in de volgende periode wel 
gebouwd zal worden? 
 
Wethouder Sijben: Ik wil even mijn verhaal afmaken. De heer Berckmans is niet 
de enige die daarvoor aandacht heeft gevraagd, anderen hebben dat al eerder ge-
daan. Tot nu toe is de keuze voor Leuken steeds geweest renovatie van Leenhof 
en voor het overige prioriteit voor de grote, centrale bouwprojecten. Mede naar 
aanleiding van de signalen van de wijkraad en de opvatting van de fracties ten 
aanzien van de beleidsnota Groenewoud-Leuken heeft het college plaatsen aange-
geven waar aanvullend gebouwd zou kunnen worden: aan de Voorstestraat de 
voormalige school en het lege terrein daarnaast en twee gebiedjes aan de Kraan-
weg. Een verhaal apart is de sporthal Leuken met de atletiekbaan en de tennisba-
nen. Alleen het weghalen van de sporthal levert te weinig mogelijkheden op voor 
woningbouw. Tijdens de laatste vergadering van de commissie voor stadsontwik-
keling heb ik me daarover minder positief uitgelaten dan de VVD in haar schrifte-
lijke bijdrage. Ik heb inderdaad gezegd, gelet ook op de mening van meerdere 
fracties, dat een vergelijking zal worden gemaakt van verschillende mogelijkhe-
den. Ik heb niet gezegd dat ik er de voorkeur aan geef de sportvoorzieningen daar 
weg te halen. Nog altijd vind ik deze plaats voor sportvoorzieningen een heel 
goede, gelet op de verdeling van sportvoorzieningen over Weert, en op de bereik-
baarheid van deze plaats. Een verplaatsing van een sporthal over de Achter-
stestraat heen is naar mijn mening voor de sporthal geen verbetering. Toch zullen 
we die vergelijking van mogelijkheden maken, waarbij ik nog enkele mogelijkhe-
den zie die hierbij een rol kunnen spelen. Niet zozeer denk ik dan aan een ver-
plaatsing van het hele complex naar de Achterstestraat – natuurlijk is dat wel mo-
gelijk, maar ik geloof niet dat het de oplossing is –, als wel aan het volgende. Als 
de bouw van het multifunctionele sportcentrum Theunishof doorgaat, is het denk-
baar dat daar een atletiekbaan komt. Verder zou, als de bouw van een school op 
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het WML-terrein doorgaat, daarbij ook een sporthal gebouwd kunnen worden. Die 
verdeling en spreiding van sportvoorzieningen is beter dan het verplaatsen van het 
complex naar de Achterstestraat. Een andere factor die nog in ogenschouw moet 
worden genomen is dat, als het terrein wordt bebouwd, hier grotendeels, en ik 
denk zelfs helemaal, appartementen zullen moeten worden gebouwd en geen een-
gezinswoningen. Tevens moet de behoefte in Leuken dan weer onder ogen wor-
den gezien. Als de Leenhof wordt vervangen door appartementen, is het de vraag 
of in aanvulling daarop voor Leuken niet zou moeten worden gekozen voor een 
aantal eengezinswoningen, grondgebonden woningen in plaats van een groot aan-
tal appartementen.  

Over de Leenhof gesproken: in principe hebben we met Balans overeenstemming 
bereikt over de bouw van vijf appartementencomplexen of woontorentjes, samen 
een kleine honderd woningen, waarvan twee complexen, 34 woningen in totaal, 
huurwoningen zullen worden. Deze huurwoningen zullen, zoals Balans nu ver-
wacht, een huurprijs krijgen van ƒ 850,- tot ƒ 870,-. Daarbij houdt ze wel een slag 
om de arm. Als het bouwplan qua bouwkosten te duur wordt, kan een andere ver-
deling tussen koop en huur tot stand komen. 

Wat het brouwerijcomplex in Stramproy betreft, is met de eigenaar/ontwikkelaar 
overeenstemming bereikt over een bouwplan waarin het behoud van de gevels en 
de toren is gegarandeerd. De volgende stap is dat de ontwikkelaar een overeen-
komst met de gemeente tekent – de concept-overeenkomst heeft hij ontvangen – 
en een bouwaanvrage en een aanvrage voor een sloopvergunning indient. Met die 
aanvragen kunnen wij naar verwachting in de monumentenprocedure die nog al-
tijd lopende is en verantwoordelijk is voor de grote vertraging, een versnelde be-
handeling forceren. 

Over het LLTB-terrein in Stramproy zijn wij momenteel in gesprek met de partij-
en die daar belangen hebben. Partijen zijn nu bereid met de gemeente mee te den-
ken over een herontwikkeling van dit gebied. Nog dit jaar zal in het college een 
plan voor aanpak voor die herontwikkeling worden behandeld.  

Pact’97 heeft gesproken over een veelheid van kleine inbreidingsplannen en een 
gebrek aan samenhang. De oorzaak daarvan ligt in de eerste plaats in het feit dat 
er zoveel initiatieven worden genomen voor herontwikkeling. Elke plaats heeft 
daarbij haar eigen voordelen en beperkingen. Wat wij merken is dat de honger van 
ontwikkelaars om dingen te doen steeds groter wordt, en dat heeft tot gevolg dat 
wij steeds meer plannen krijgen voor steeds kleinere gebiedjes, waardoor het ge-
vaar voor verbrokkeling en gebrek aan samenhang dat Pact’97 heeft gesignaleerd 
alleen maar groter wordt. Wij stellen ons wat dit betreft steeds kritischer op en 
stellen de eis een en ander te bekijken in een groter geheel. 

Pact’97 heeft ook de revitalisering van terreinen ter sprake gebracht in relatie tot 
woningbouw. Revitalisering van bedrijventerreinen is het opnieuw, of beter ge-
schikt maken van bedrijventerreinen voor bedrijvigheid. De omzetting naar wo-
ningbouw wordt wel aangeduid met de term ‘herstructurering’. Pact’97 noemde in 
dit verband de kanaalzone. Eerder hebben wij al gezegd dat daar onder de noemer 
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van herstructurering wel iets te doen valt, maar ik wijs er nogmaals op dat Roto 
Smeets en nog meer de meelfabriek het waarschijnlijk onmogelijk maken tot wo-
ningbouw te komen. Er zijn ons overigens geen bedrijven bekend in de binnenstad 
die vanwege geur- of geluidhinder verplaatst zouden moeten worden. 

Met betrekking tot het Stadspark zijn weer contacten gelegd met het bedrijf Scheij-
mans. Scheijmans sluit een verplaatsing niet uit, maar heeft dan vanzelfsprekend wel 
een nieuw bedrijventerrein nodig. Op Kampershoek krijgen wij nog een terrein ter 
beschikking dat ons inziens geschikt is voor Scheijmans. De verwervingsonderhande-
lingen daarover zijn gaande, maar die verlopen heel moeizaam, vandaar dat wij terza-
ke een onteigeningsprocedure in gang willen zetten. Als wij beschikken over dit ter-
rein, kunnen de gesprekken met Scheijmans intensiever worden voortgezet. 

Door Pact’97 is ook een opmerking gemaakt over de apparaatskosten. Terecht 
signaleert zij dat de personeelskosten die nu nog worden toegerekend aan het 
grondbedrijf door het verschijnen van minder bouwplannen dreigen te verschui-
ven naar de algemene dienst, wat kan leiden tot een lastenverhoging. In de begro-
ting 2002 doet zich dit al in grotere mate gelden door de uitbreiding van de forma-
tie voor de herziening van de oude bestemmingsplannen. De kosten daarvan druk-
ken voor het overgrote deel op de algemene dienst. 

De visitatiecommissie was ik inmiddels alweer vergeten, maar de VVD-fractie 
heeft mijn humeur wat bedorven door die vandaag weer ten tonele te voeren. Ge-
lukkig zal de dag niet meer zo lang duren dat ik er veel last van zal hebben… 
 
De heer Weekers: Leg eens uit! 
 
Wethouder Sijben: Ik vind het wel verwonderlijk dat de VVD-fractie de visita-
tiecommissie nog altijd als schutspatroon neemt om de eigen opvattingen te ver-
dedigen. De visitatiecommissie heeft uitdrukkelijk gezegd, en meerdere malen, 
dat haar oordeel handelt over de manier waarop de gemeente haar taken uitvoert 
en geen inhoudelijk of politiek oordeel velt over de keuzen die de gemeente Weert 
maakt. Als het goed is, moet de visitatiecommissie ervan gruwen dat de VVD-
fractie dat oordeel gebruikt voor haar eigen politieke stellingname. Dat wilde ik 
hierover nog even kwijt!  
 
De voorzitter: Is dat voldoende uitleg, mijnheer Weekers? 
 
De heer Weekers: Wij zullen de degens daarover nog wel kruisen! 
 
Wethouder Sijben: De dorpsraad Swartbroek heeft een bewonderenswaardige 
prestatie geleverd met een plan waarin de zaken die worden aangevoerd met el-
kaar zijn gecombineerd, waarvoor in het dorp voldoende draagvlak en met name 
steun van de voetbalclub is verkregen. Bovendien heeft hij het zo ver weten te 
brengen dat hij zelf met een ontwikkelaar werkt aan het initiatief. Ik herhaal: het 
is een bewonderenswaardige prestatie en hoop dat het op meer plaatsen zo zal 
kunnen. Iets van een vergelijking zie ik in Graswinkel, waar de wijkraad en Bata-
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vieren Treffers iets gezamenlijk proberen om de bouw van een accommodatie 
mogelijk te maken. Op zo kort mogelijke termijn, begin 2002, willen wij tot een 
besluit komen over het plan, zodat zo snel mogelijk daarna met de uitvoering kan 
worden begonnen. Overigens moet ik op twee punten wijzen die dan een rol zul-
len spelen. Ten eerste is dat het tekort van ƒ 1,5 miljoen in de aangeboden bereke-
ning; de VVD-fractie heeft nog niet zo heel lang geleden gewaarschuwd voor het 
tekort op het Kerkplein in relatie tot het aantal inwoners. Het tweede en wellicht 
nog moeilijker aspect wordt gevormd door de exploitatiekosten van de zaalac-
commodatie. De grote investering die dat vergt kan onmogelijk worden terugver-
diend. Momenteel wordt bezien hoe daarmee moet worden omgegaan. 

Pact’97 heeft een opmerking gemaakt over handhaving. Begin dit jaar is de hand-
havingsnota vastgesteld, waarbij ook een besluit is genomen over het niveau van 
handhaving en een onderscheid is gemaakt tussen gebieden waarin nog oude be-
stemmingsplannen gelden, gebieden waarvoor nieuwe bestemmingsplannen in 
voorbereiding zijn en het buitengebied waarvoor een nieuw bestemmingsplan 
geldt. Vooral in die laatste gebieden zal intensief worden gehandhaafd. In de an-
dere gebieden zal uiteraard ook worden gehandhaafd, maar minder intensief, om 
de eenvoudige reden dat de capaciteit toch beperkt is. Het heeft wat moeite gekost 
om de capaciteit voor handhaving op peil te brengen. De werving voor die vacatu-
res heeft niet direct resultaat opgeleverd. We zijn nu op sterkte en begin 2002 zal 
helemaal volgens de gestructureerde aanpak voor handhaving gewerkt kunnen 
worden. 

Pact’97 heeft in dit verband de Toerist genoemd als iets dat erdoor geglipt zou 
zijn. Dat wil ik graag rechtzetten. De overtredingen bij de Toerist zijn tijdig ge-
signaleerd. Het probleem is alleen dat na de signalering en de waarschuwing die 
gegeven is, gewoon is doorgegaan met de overtreding en dat de zaken die er zijn 
gebouwd en ingericht in strijd met het bestemmingsplan nog verder zijn doorge-
zet.  

Op de kwestie Hadsweg ga ik nu niet meer in; dat is vorige week voldoende be-
handeld. 

Overstappend op het onderwerp sport begin ik met het multifunctioneel sportcen-
trum Theunishof. De PvdA-fractie heeft opgemerkt dat de gemeente zou zich 
moeten beperken tot het toetsen van de planologische plannen, inpassing in het 
planologisch kader en betrokkenheid bij de grondtransacties. Die benadering is 
niet juist. Het zou zo zijn als het ging om de vestiging van een bedrijf, een stoete-
rij, of bepaalde delen van het commerciële stuk van het plan, de gezondheidsvoor-
zieningen, de schoonheidscentra en dat soort zaken. Het centrum is echter veel 
meer: er zullen sporthallen en andere accommodaties verrijzen die door vereni-
gingen benut moeten kunnen worden. Het de is verantwoordelijkheid van de ge-
meente ervoor te zorgen dat zij kunnen beschikken over een sportaccommodatie. 
In die relatie gaat de positie van de gemeente Weert veel verder dan de rol van 
toetser aan het planologisch kader en een rol in de grondtransactie. Juist die zaken 
spelen ook een rol in het beoordelen van de plannen. In de eerste week van de-
cember verwachten wij een afrondende rapportage van het bureau DHV, die een 
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commentaar zal bevatten op het thans voorliggende voorstel van de initiatiefne-
mer. Zodra dat rapport is verschenen zullen wij met de initiatiefnemer verder pra-
ten over zijn plan. In dat kader zal ook een oordeel moeten worden gegeven over 
de haalbaarheid ervan. Vanzelfsprekend zullen dan ook, als het allemaal doorgaat, 
de gebruikers en andere belanghebbenden bij de verdere voorbereiding worden 
betrokken.  

De heer Heuvelmans heeft ook het volkstuinencomplex Lamershof genoemd als 
een zorg van de gemeente. Het is in die zin een zorg van de gemeente, dat wij van 
mening zijn dat voor Lamershof een adequate oplossing zal moeten worden ge-
vonden. Het is echter de taak van de ontwikkelaar om die oplossing te vinden en 
met Lamershof overeenstemming te bereiken over die oplossing. Wij zullen het 
later hebben over de financiële kanten van het plan, maar ook over de technische 
en juridische kanten ervan. Bij de technische kanten valt te denken aan de ge-
bruiksmogelijkheden en de faciliteiten, waaraan bepaalde eisen zullen worden 
gesteld, bij de juridische kanten aan de beheerorganisatie die voor het hele plan 
wordt opgezet, de rol die de gemeente daarin krijgt en de positie van de vereni-
gingen.  
 
De heer Adriaens: Als ik het goed heb begrepen, is bij Lamershof al een bepaal-
de richting ingeslagen met de aankoop van gronden van St. Jozef, wat ook in ver-
band wordt gebracht met de speeltuin. Nu u dit zegt, wordt het voor mij eerlijk 
gezegd een beetje onduidelijk. 
 
Wethouder Sijben: De Stichting St.Jozef wil dat de gemeente haar hele bezit 
daar verwerft. Op die grond zou in theorie ook een nieuw Lamershof gevestigd 
kunnen worden. Als de transactie doorgaat, zal de initiatiefnemer weer bij de ge-
meente terechtkomen, om met de gemeente te praten over gebruik van een deel 
van de grond als nieuw volkstuinencomplex.  
 
De heer Schouwenaars: Ik neem aan dat de mogelijke uitbreiding van de kazerne 
hierin ook een rol speelt? 
 
Wethouder Sijben: Als de raad dat wil, zal het een punt van discussie zijn. Op 
dit moment is het dat niet. Het belang van de kazerne is duidelijk, maar de kazer-
ne komt dan direct uit bij eigendommen van de initiatiefnemer. Als de gemeente 
daarin ook nog als partij wordt betrokken, wordt het nog veel complexer en ko-
men we er, vrees ik, nooit meer uit. 
 
De heer Schouwenaars: Alle plannen zijn complex, maar er ligt wel een verzoek.  
 
Wethouder Sijben: Dat weet ik. Als dat verzoek erop neerkomt dat Jonge het 
plan voor het gezondheidshotel maar ergens anders moet gaan realiseren, is dat 
niet iets dat voor de gemeente aanleiding is om te gaan bemiddelen voor de kazer-
ne.  
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De heer Schouwenaars: Dat bedoel ik ook niet. U hebt allerlei aspecten genoemd 
waarmee rekening moet worden gehouden en ik ben van mening dat ook dit as-
pect daarbij een rol behoort te spelen. 
 
Wethouder Sijben: Akkoord. 

Met onze zaalsportaccommodaties zitten wij momenteel op de maximale capaci-
teit. Ze worden volledig benut, althans tijdens de spitsuren. Doordat de topsport 
wat zwaardere eisen stelt, komen andere verenigingen wat in het gedrang. Voor 
het nieuwe seizoen hebben we dat goed opgelost, zij het dat het ook wat pijn heeft 
gekost. De situatie die nu is ontstaan kan geen reden zijn om nog maar een extra 
hal te bouwen, om de simpele reden dat het voordeel ervan – het zeer beperkte 
extra gebruik dat dan mogelijk wordt – in geen enkele verhouding staat tot de kos-
ten ervan. Andere zaalsportaccommodaties, zoals een nieuwe voorziening bij het 
zwembad, zijn op dit moment niet aan de orde.  

De jeu de boules-club wil een overdekte accommodatie. De gemeente zal die niet 
realiseren. Ons beleid is dat we dat soort voorzieningen niet zelf bouwen. De jeu 
de boules-club kan overeenkomstig de verordening die daarvoor geldt op eigen 
initiatief een voorziening bouwen en krijgt daarvoor dan subsidie. Op het sport-
park Boshoven is nog ruimte beschikbaar voor zo’n baan.  

Met het zwembad zullen wij binnenkort hopelijk weer in rustiger water komen, 
zodat we samen met de zwembadorganisatie kunnen gaan denken over het beleid 
voor de komende jaren. Om het bad aantrekkelijk te houden kunnen we ook nog 
denken aan uitbreiding van de faciliteiten, overigens wel in verhouding tot de kos-
ten ervan, en kunnen we samen komen tot een meerjarenvisie. Dan ook zullen we 
verder gaan praten over budgetfinanciering. Eerst echter moeten de zaken bij het 
zwembad weer op orde zijn. Voorts zullen we inzicht moeten hebben in de onder-
houds- en vervangingskosten van alle installaties en andere voorzieningen in het 
zwembad. Als we overgaan tot budgetfinanciering zal het zwembad daarvoor een 
bruidsschat mee moeten krijgen. Voor november kan de raad een voorstel tege-
moet zien om een krediet beschikbaar te stellen voor het uitvoeren van een onder-
zoek daarnaar. 

Pact’97 heeft aandacht gevraagd voor de voetbalverenigingen en gepleit voor on-
dersteuning door de gemeente, omdat een wat zorgelijke situatie is ontstaan voor 
enkele verenigingen. Het is de verenigingen bekend dat de gemeente beschikbaar 
is voor ondersteuning. De gemeente is echter niet in de positie, en wil ook niet in 
die positie worden gemanoeuvreerd, om zich zonder dat dat wordt gevraagd te 
bemoeien met de interne zaken van verenigingen. Zo is de relatie niet. Wij hebben 
het over particuliere verenigingen, waarvan de ledenvergaderingen het beleid be-
palen. De gemeente stelt de verenigingen in de gelegenheid om mensen te laten 
voetballen door accommodaties beschikbaar te stellen en subsidie te geven. In die 
subsidievoorwaarden zijn geen bepalingen opgenomen die het mogelijk maken 
dat de gemeente zich gaat bemoeien met de interne zaken van een vereniging. Als 
uit bezuinigingsoverwegingen maatregelen worden genomen die verenigingen 
ertoe dwingen bepaalde dingen te doen, bijvoorbeeld overgaan naar een andere 
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accommodatie waar al een vereniging speelt, moeten we ervoor oppassen een be-
zuiniging niet als een oneigenlijk middel te gebruiken om inhoudelijke doelen met 
de voetbalvereniging te bereiken. De noodzaak om op die manier te bezuinigen is 
er op dit moment gelukkig ook nog niet. 

Het college is bereid een tijdelijke vergunning te geven voor een skatebaan aan de 
Straevenweg, onder strikte voorwaarden. Een van die voorwaarden is dat de voor-
ziening ook echt tijdelijk is, andere voorwaarden betreffen de veiligheid van de 
voorziening. De initiatiefnemers zijn hiervan op de hoogte. Vandaag is ambtelijk 
een gesprek gevoerd met enkele mensen van de skatebaan om deze voorwaarden 
verder door te spreken, zodat zij vooruit kunnen met het voorbereiden van een 
aanvrage. 

 

De voorzitter: Dames en heren. De luisteraars kan ik verzekeren dat de raad er 
nog heel fit bij zit, en dat moet ook wel, want nu moet ik nog antwoord geven op 
de vragen die over mijn portefeuille zijn gesteld… 
 
De heer Henkens: Ik dacht dat u de vergadering tot morgen zou schorsen, want 
het is inmiddels elf uur! 
 
De voorzitter: Als u dat wilt… 
 
De heer Henkens: Thuis zitten echt geen luisteraars meer aan de radio! 
 
De voorzitter: Ik ben ervan uitgegaan dat het op prijs wordt gesteld dat de beant-
woording in eerste termijn termijn vandaag wordt afgerond. Ik zal mijn uiterste 
best doen om de snelste van het college te zijn! 

Een thema dat begrijpelijkerwijs relatief veel aandacht heeft gekregen is de 
brandweer. Ik roep in herinnering dat wij in 2000 een forse discussie hebben ge-
voerd over het fenomeen van de gebruiksvergunningen. Uit de evaluatie die is 
uitgevoerd blijkt ook dat dit een fundamenteel onderdeel uitmaakt van het preven-
tieve beleid waarop gemeenten worden aangesproken. Besloten is toen ook tot het 
geven van een behoorlijke extra impuls, om de opgelopen achterstand in te lopen. 
Al te uitvoerig wil ik er nu niet op ingaan, maar wel wil ik enkele steekbegrippen 
aanvoeren.  

De fractie van de Werknemerspartij kan ik in antwoord op haar vraag mededelen 
dat vanaf augustus 1997, toen met het stelsel werd begonnen, tot aan de eerste 
week van oktober van dit jaar 286 gebruiksvergunningen zijn verleend, zijnde 
ongeveer 35% van de workload. Van belang daarbij is te vermelden dat verreweg 
de meeste prioriteit 1- en prioriteit 2-bedrijven van een vergunning zijn voorzien, 
c.q. dat een behandeling gaande is voor het verlenen van een vergunning. Graag 
herinner ik er nog eens aan dat wij altijd zijn uitgegaan van een bepaalde periode 
van ongeveer zeven jaar die nodig zou zijn om de totale achterstand in te lopen. 
Momenteel wordt een notitie afgerond die aan de commissie voor algemene zaken 
zal worden voorgelegd, om de stand van zaken op dit moment te evalueren. Op 
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basis van die evaluatie zal worden voorgesteld een aantal uitgangspunten aan te 
scherpen en aan te passen; het geldt zowel de volgorde als de keuze in bepaalde 
projecten en het beleid met betrekking tot de legesheffing, in relatie met het in 
behandeling nemen van de aanvragen voor gebruiksvergunningen. Ik ga ervan uit 
dat hierop nader kan worden ingegaan in de decembervergadering van de com-
missie.  

Pact’97 heeft gezegd ervan uit te gaan dat wij de aanbevelingen van de commissie 
Alders zullen volgen bij de aanpak van de gebruiksvergunningen. Naar verwach-
ting zal al volgende maand in de commissie voor algemene zaken een notitie kun-
nen worden aangekondigd waarin de stand van zaken met betrekking tot de aan-
bevelingen in Weert op een rijtje zal worden gezet. De aanbevelingen uit het 9-
stappenplan van Alders blijken in vergaande mate in Weert te zijn uitgevoerd, c.q. 
in behandeling te zijn. Het plan bevat weliswaar nog meer aanbevelingen, maar de 
eerste prioriteit wordt gelegd bij de gebruiksvergunningen. Ook ten aanzien van 
de overige aanbevelingen zal de notitie het een en ander te zien geven. Al met al 
meen ik als portefeuillehouder te kunnen stellen dat we behoorlijk op de goede 
weg zijn. Het betekent niet dat er niet nog behoorlijke wensen zijn; dat is ook wel 
gebleken uit de bijdragen van de verschillende fracties.  

De CDA-fractie heeft gevraagd wat de bedoeling is van de extra fte die het colle-
ge voorstelt. De notitie ‘Project versterking brandweer’, die de raad bekend is, zal 
zorgvuldig moeten worden uitgeplust als de raad heeft besloten de extra formatie-
plaats toe te kennen. Zoals bekend, is in het project versterking brandweer norma-
tief en kwantitatief aangegeven wat de workload is en wat daarop het tekort is; het 
gaat daarbij om proactie, preventie, repressie, nazorg rampenbestrijding, regionaal 
overleg, etc. Het beeld is gevarieerd en terzake zullen in samenspraak met de 
commissie prioriteiten gesteld en keuzen gemaakt moeten worden, ook weer af-
hankelijk van de soort uitbreiding die wij kunnen bewerkstelligen. 

De heer Weekers heeft opgemerkt dat hiermee pas een begin wordt gemaakt met 
het inlopen van de achterstand en erop aangedrongen een tandje meer bij te zetten. 
Hij pleit ervoor het bedrag van � 18.000 dat hij met behulp van anderen heeft ge-
vonden allereerst in te zetten voor een extra impuls. Ik stel vast dat daarmee dan 
op zeer vergaande wijze tegemoet wordt gekomen aan de berekeningen die in het 
project versterking brandweer zijn aangegeven. Ik herinner eraan dat door het 
college ook wordt voorgesteld de bezuinigingstaakstelling van 0,5 fte die een aan-
tal jaren geleden werd opgelegd kwijt te schelden, waarmee de facto alsnog een 
halve formatieplaats is geformaliseerd in de formatie van de brandweer. Het col-
lege heeft er geen bezwaar tegen genoemd bedrag van � 18.000 toe te voegen aan 
de maatregelen die worden voorgesteld. De heer Weekers heeft in het verlengde 
hiervan voorgesteld het geheel nog eens op te plussen als de Tweede Kamer het 
kabinet over de streep heeft getrokken en substantiële extra middelen voor met 
name het veiligheidsbeleid beschikbaar worden gesteld. Het doet mij denken aan 
de discussie die wij eerder hebben gevoerd vanuit de veronderstelling dat substan-
tiële geoormerkte bedragen voor veiligheid, onderwijs en zorg beschikbaar zou-
den worden gesteld. Wij hebben toen moeten vaststellen dat het in feite sigaren uit 
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eigen doos waren. Als een helder besluit volgt voor wat betreft de toekenning van 
extra rijksmiddelen, zullen wij daarover hernieuwd een discussie kunnen voeren, 
maar daarop vooruit lopen zou neerkomen op Sinterklaas spelen op verdacht en 
dat doen we nooit.  

Het andere voorstel dat de heer Weekers heeft gedaan, namelijk om het SAVE-
rapport te actualiseren, sluit aan op de suggestie van Pact’97 om de door het col-
lege gekozen prioritering te wijzigen. Wij onderkennen dat het noodzakelijk is 
voor de brandweer een extra inspanning aan den dag te leggen en menen dat dat 
ook substantieel gebeurt, in de eerste plaats door het kwijtschelden van de taak-
stellende bezuiniging, in de tweede plaats door het toevoegen van een exttra for-
matieplaats en in de derde plaats door in te stemmen met het voorstel van de 
VVD-fractie inzake het bedrag van � 18.000. Voorts is het realiseren van een ade-
quate huisvesting voor de brandweerkazerne als een van de drie majeure projecten 
aangewezen. Een verschuiving daarin door het realiseren van een derde post aan 
de noordkant van de gemeente naar voren te trekken, wordt door het college ont-
raden. Afgesproken is dat dit onderwerp nadrukkelijk onder ogen zal worden ge-
zien in de planontwikkeling van Laarveld, mede tegen de achtergrond van een 
nadere actualisering, voor zover nodig, van de bevindingen uit het SAVE-rapport. 
Ik wijs er nog eens op dat het SAVE-rapport feitelijk de resultante is van een 
technisch onderzoek en dat het aan de politiek is, rekening houdend met feitelijke 
gebeurtenissen en wensen met betrekking tot het veiligheidsniveau, keuzen te ma-
ken. Het college is van mening dat met het nu voorgestelde pakket een forse stap 
in de goede richting is gezet. Daarbij wil ik nog opmerken dat wij inmiddels een 
nieuwe regionale brandweer hebben voor Limburg-Noord. Wij zijn altijd uitge-
gaan van een bepaalde ontwikkeling wat betreft de bijdrage die aan die regionale 
brandweer zou moeten worden geleverd. Uit de meerjarenbegroting die nu in con-
cept is aangeboden blijkt dat de stijging van de kosten waarvan bij de regionale 
brandweer wordt uitgegaan tussen 2001 en 2005 oploopt van � 6,54 tot � 10,34, 
zijnde bijna een verdubbeling van alleen al de kosten die gemoeid zijn met de 
regionale brandweer. In Nederlandse guldens komt het erop neer dat de regio er 
op dit moment van uitgaat dat in 2005 grosso modo ƒ 1 miljoen beschikbaar zal 
worden gesteld voor de regionale brandweer. Ook die bijdrage moet geacht wor-
den in het belang te zijn van het niveau van de brandweerzorg in onze stad.  
 
De heer Van den Akker: Wij hebben het niet over het realiseren van die twee 
uitrukcentra, maar over een onderzoek.  
 
De voorzitter: Dat onderzoek komt er, maar voor wat betreft de fasering kiest het 
college ervoor allereerst een nader onderzoek te verrichten naar het realiseren van 
een nieuwe kazerne, het programma van eisen, de optimale plaats en zaken die 
daarmee verband houden, ook rekening houdend met een formele opdrachtver-
strekking, waarover wat mij betreft ook de commissie haar licht zal kunnen laten 
schijnen. Naar onze opvatting is dit een project van grotere prioriteit en ik kan 
eraan toevoegen dat de commandant van de brandweer die opvatting deelt. 
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De heer Van den Akker: Maar hij heeft ook andere opmerkingen gemaakt! 
 
De voorzitter: Zeker, hij heeft een stuk van ongeveer 30 pagina’s het licht doen 
zien, maar op een gegeven moment moet wel een keuze worden gemaakt 
 
De heer Van den Akker: Maar dat heb ik wel gelezen! 
 
De voorzitter: Daar ben ik van overtuigd, maar ik stel vast dat u voorlopig tot een 
andere keuze komt en ik licht toe waarom het college zijn keuze heeft gemaakt. 
 
De heer Weekers: Ik ben u alvast erkentelijk voor de wijze van beantwoording en 
de toezegging, maar begrijp ik nu goed dat u zich in de loop van het komend jaar 
wilt buigen over de verbouwing, c.q. verplaatsing van de brandweerkazerne, en 
dat, als daarover meer duidelijkheid is ontstaan, een actualisering van het SAVE-
rapport zal worden uitgevoerd?  
 
De voorzitter: Er wordt gekeken naar eventuele alternatieve plaatsen voor de 
brandweerkazerne, maar gelet op het belang van een snelle aanrijtijd van de vrij-
willigers gaan wij ervan uit dat de brandweerkazerne, als ze al niet op de huidige 
plaats zal worden gerealiseerd, in die omgeving een plaats zal krijgen. Wat betreft 
de derde brandweerpost, is in het college afgesproken dat zodra helderheid bestaat 
over de planontwikkeling Laarveld in dat kader zal worden bezien hoe voor het 
noordelijke deel van de stad kan worden voorzien in een adequate derde brand-
weerpost. 

De gedachte van Pact’97 aan een jeugdbrandweerkorps is op zichzelf heel sympa-
thiek, maar zal staan of vallen met de blijvende bereidheid van mensen om daarin 
veel energie te steken. Op dat punt blijken steeds grote problemen te bestaan en dan 
kan het eerder negatief dan positief uitwerken voor de good will van de brandweer. 
Bovendien is er minder aanleiding hiertoe over te gaan, omdat mag worden vastge-
steld dat er nog altijd een wachtlijst bestaat van kandidaten om toe te treden tot de 
brandweer.  

Over het tweede thema, de rampenbestrijding, heeft de fractie van de Werkne-
merspartij een zeer breed geformuleerde vraag gesteld. Met het oog op de tijd wil 
ik daarop thans maar kort ingaan. Zowel wat betreft de rampenbestrijdingsplannen 
als wat betreft het maken van een risicokaart, het herzien van het rampenplan, het 
opstellen van een oefen- en opleidingsschema en het opstellen van de ongeveer 30 
instructies die voor de diverse deelprocessen van het rampenplan nodig zijn is een 
programma in voorbereiding, dat ertoe moet leiden dat in 2002 en 2003 de ram-
penbestrijdingsplannen conform de nieuwe aanwijzingen worden geëffectueerd. 
De provincie is de eerste vergunningverlenende instantie; ons rampenbestrijdings-
plan zal daarvan moeten zijn afgeleid. De provincie is druk doende met de voor-
bereidingen voor die inventarisatie. Wij zijn inmiddels begonnen met het starten 
van overleg met onze buren, zowel de Brabantse als de Belgische, over de wijze 
waarop wij aan onze gezamenlijke verantwoordelijkheid en betrokkenheid in de-
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zen invulling kunnen geven. Voor het rampenplan geldt hetzelfde. Er is een af-
spraak gemaakt over het aantal te houden oefeningen en opleidingen. Intern is 
opdracht gegeven om van de dertig deelprocessen die moeten worden uitgewerkt 
in instructies de elf die door gemeentelijke diensten en afdelingen moeten worden 
gemaakt, te vervaardigen. Desgewenst kan ik in een komende commissievergade-
ring meer gedetailleerd op dit onderwerp terugkomen. 

Wat het drugsbeleid betreft, wil ik nog eens vaststellen dat de burgemeester een 
beleid voert binnen het beleid dat door de raad is geformuleerd. Tegen die achter-
grond heb ik gemeend de aanvrage voor een derde coffeeshop te moeten honore-
ren. Het heeft geleid tot een aanscherping van de beleidsvisie die de raad in de 
drugsnota had vastgelegd en dat heeft mijnerzijds tot de conclusie geleid dat de 
vergunning alsnog ongedaan moest worden gemaakt. Bij een eerste rechterlijke 
toetsing is dat in stand gebleven, maar daartegen bestaat nog een hoger-beroeps-
mogelijkheid. Ik stel me nog altijd op het standpunt dat in de drugsnota wordt 
uitgegaan van drie coffeeshops. De verdere discussie over de vraag of we daaraan 
moeten vasthouden, dan wel moeten terugkeren naar twee, zou ik willen laten 
afhangen van de eerder afgesproken evaluatie van de drugsnota, die voor zover ik 
me kan herinneren in de loop van het volgend zal plaatsvinden. Ik zeg dit temeer, 
omdat ook bij de politie heel duidelijke opvattingen bestaan over het belang van 
het hebben van een derde coffeeshop. De politie maakt zich zorgen over de moge-
lijkheid dat door het aangescherpte beleid dat door de raad is vastgesteld het reali-
seren van een derde coffeeshop bijna illusoir is geworden.  
 
De heer Weekers: De raad heeft het drugsbeleid niet aangescherpt, maar slechts 
verhelderd ten behoeve van de uitvoerder van het drugsbeleid, zijnde de burge-
meester. Er is een procedure lopende en de indruk mag niet worden gewekt dat de 
raad tussentijds de spelregels heeft veranderd. Ik kan me wel voorstellen dat u de 
discussie hierover wilt voeren na de evaluatie.  
 
De heer Van den Akker: Aanvullend wil ik ook iets opmerken ter verduidelijking: 
wij zijn niet tegen een derde coffeeshop, maar wel tegen een derde coffeeshop in de 
stad. 
 
De voorzitter: Dat lijkt bijna op de Venlose oplossing, waar men het op de grens 
wil leggen. Deze discussie moeten we op een later tijdstip nog maar eens voeren. 
Wel wil ik nog iets zeggen naar aanleiding van een andere opmerking die de heer 
Weekers over dit thema heeft gemaakt, verband houdend met de geloofwaardig-
heid van de politie. Ik houd staande dat het van wezenlijk belang is dat de burgers 
zelf hun verantwoordelijkheid onder ogen gaan zien. Als burgers besluiten geen 
aangifte te doen, wordt daarmee een wezenlijk element in het functioneren van de 
politie weggenomen. Ik dring er bij u op aan ook in dat opzicht uw rol als raadslid 
te vervullen en, als u daarop wordt aangesproken, burgers aan te sporen dat niet 
alleen tegen ú, maar ook tegen de politie te zeggen. Wij beschikken over zeer ge-
motiveerde mensen bij de politie, met name op het gebied van de drugsbestrijding, 
die daarmee ook aantoonbaar resultaten hebben bereikt. Vergeleken met een aan-
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tal vergelijkbare steden is de drugsoverlast in onze stad redelijk overzichtelijk te 
noemen, om het maar eens voorzichtig te formuleren. Er is natuurlijk altijd reden 
voor een verdere verbetering, maar het begint bij de sociale controle en de relatie 
tussen de bevolking en de politie…. 
 
De heer Braam: Zoals u weet was het een tijdje geleden mijn gewoonte dagelijks 
te klagen over een vergrijp wat parkeren betreft. U zult zich kunnen voorstellen 
dat ik daaraan geen behoeft meer heb, want het haalt toch niets uit. Ik ben het er 
dus mee eens dat wij op dit gebied weinig aan de politie hebben. 
 
De voorzitter: In de commissie hebben wij daarover een paar keer gediscussieerd. 
De politie heeft daarin een aantal stellingen verdedigd die uw opvattingen in ieder 
geval wat het drugsbeleid betreft nuanceren. Aan de andere kant moet ik vaststellen 
dat het een permanent spanningsveld tussen politie en politiek blijft. Op de een of 
andere manier zullen wij daaraan meer gezicht moeten geven. Wij kunnen dat niet 
alleen op basis van gevoelens doen. Gevoelens zijn belangrijk, maar de politie kan 
alleen haar werk doen op grond van concrete aanwijzingen en concrete informatie.  
 
De heer Weekers: Ik ben het met u eens dat de politie niet kan afgaan op geruch-
ten. U hebt gezegd dat ook raadsleden zich van hun verantwoordelijkheid bewust 
moeten zijn en burgers moeten aansporen aangifte te doen. U kunt ervan verze-
kerd zijn dat wij dat ook zullen doen. Raadsleden kunnen dat echter niet alleen. 
Samen met de korpschef zou u zich eens moeten buiten over een plan van aanpak 
om de aangiftebereid te vergroten, opdat meer gericht en adequater kan worden 
opgetreden en het geschokte rechtsgevoel bij de burger niet blijft hangen. 
 
De voorzitter: Hiermee kan ik meteen de overstap maken naar het vierde thema: 
de politiezorg. Een van de redenen waarom is gekozen voor een verlegging van 
prioriteiten wat betreft politiewerk naar meer gebiedsgebonden zorg heeft nu juist 
te maken met de overtuiging dat de afstand tussen politie en bevolking op die ma-
nier kleiner kan worden gemaakt. In een motie die Pact’97 daarover heeft inge-
diend wordt mij gevraagd tot een verdere uitbreiding en definiëring terzake te 
komen. Met die motie heb ik geen probleem, te minder omdat ik met de districts-
commandant in gesprek ben over het verder uitbreiden van het gebiedsgebonden 
politiewerk. Wij willen dat niet meer overlaten aan één functionaris, maar willen 
per gebied teams vormen om het draagvlak te vergroten. Daarnaast heb ik op ver-
zoek van het Regionaal College het voorzitterschap op me genomen van een com-
missie die zich gaat buigen over de vraag op welke wijze de effectiviteit van ge-
biedsgebonden werk beter inzichtelijk kan worden gemaakt. Tevens moet worden 
gedefinieerd waaruit dat zou kunnen bestaan, want dat is niet in ieder gebied ge-
lijk. De problematiek van het gebiedsgebonden werk in Stramproy is een andere 
dan in de binnenstad van Weert. Er zullen dus instrumenten moeten worden ge-
vonden om dat op een adequate manier tot uitdrukking te brengen. Dat zijn wij 
aan het voorbereiden en daarin past de motie van Pact’97.  
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Naar aanleiding van de opmerkingen die de heer Weekers heeft gemaakt over het 
Stadspark en de Tiendschuur heb ik er behoefte aan mede te delen dat de politie 
op aangeven van burgers en aandringen van mijn kant sinds de zomer een apart 
project heeft opgezet, dat aantoonbaar tot een aantal resultaten heeft geleid. Wat 
mij betreft is dat ook aanleiding om hierover aanvullende afspraken te maken op 
grond van de tussenrapportage die ik daarover begin deze week heb ontvangen en 
waaruit mij is gebleken dat de politie hierin de afgelopen maanden substantieel 
werk en tijd heeft gestopt. Het gewenste resultaat is weliswaar niet altijd bereikt, 
maar een aantal van de problemen is wel in kaart gebracht en op een aantal onder-
delen zijn ze ook teruggedrongen.  

Over het thema duale gemeente heeft de heer Van den Akker stevig uitgepakt, en 
dat was ook niet anders te verwachten, want in dit opzicht is hij ons geweten. Bij 
uitsluiting moet hij dan ook weten hoe ingewikkeld de materie is. Inmiddels is een 
aantal pilot-gemeenten aangewezen, die er allengs achter zijn gekomen dat het een 
buitengewoon grillige en lastige materie is. Ik begrijp best dat de heer Van den 
Akker ervoor pleit het platform te verbreden, maar dat is soms vrij ingewikkeld. 
Waarop moet dat dan bijvoorbeeld betrekking hebben? Om een klein voorbeeldje 
te noemen: in het college werd een voorstel behandeld voor het vergaderschema 
van de gemeenteraad en de commissies voor het komend jaar. Naar mijn mening 
kan dat niet verder lopen dan de startvergaderingen van de gemeenteraad. Daarna 
is het aan het presidium van de gemeenteraad om daarop beleid te bepalen. Het-
zelfde geldt voor het kiezen van een griffier en het formuleren van een profiel 
daarvoor. Wij ontkomen er niet aan een paar technische opmerkingen te maken en 
noties te ventileren, maar het daadwerkelijk doorknippen van knopen zullen wij 
moeten overlaten aan de raad… 
 
De heer Van den Akker: Dan hebt u goed geluisterd! 
 
De voorzitter: Ik luister altijd goed naar de raad. U hebt misschien niet altijd die 
indruk, maar ik ben altijd één en al oor! Om nog eens een ander probleempje te 
noemen: u hebt de fiolen van uw toorn uitgestort over uw collega-fractievoorzitter 
de heer Müller. In welke mate moet hij dan volgens u betrokken zijn bij een com-
missie zoals door u voorgesteld?  
 
De heer In den Kleef: Hij komt toch niet! 
 
De voorzitter: Eerder hebben we vastgesteld dat we bij elkaar het gevoel voor 
wat dualisme betekent kunnen vergroten en de essentie daarvan kunnen inscher-
pen. Ieder van ons kan zich voorbereiden op wat dat van ons vergt, en voor velen 
van ons zal het iets heel anders vergen dat wij ons misschien hebben voorgesteld. 
Voor meer dan de helft van de raad stelt het niets meer voor, omdat zij te kennen 
hebben gegeven geen raadslid meer te willen zijn… 
 
De heer Van den Akker: Waar het om gaat is dat wij ons gaan voorbereiden op 
wat wij straks moeten gaan beslissen! 
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De voorzitter: Ik reageer op wat u naar voren hebt gebracht en probeer uit te leg-
gen dat dat een kwestie is van de raad in nieuwe samenstelling. U kunt daarover 
maar heel beperkt richtinggevende uitspraken doen. Op 28 november zullen wij er 
hopelijk het een en ander aan wijsheid bij krijgen. Op die basis kunnen we dan 
misschien vaststellen dat een aantal technische zaken reeds kunnen worden voor-
bereid, maar daartoe zou ik het vooralsnog willen beperken. Ik begrijp uw onrust, 
maar u legt naar mijn gevoel de lat te hoog op een verkeerde plek. Wij spreken 
elkaar 28 november nader. 

Pact’97 heeft een vraag gesteld over het dagopvang-activiteitencentrum voor 
jeugdige verslaafden. Ik wijs er nog eens op dat wij ervoor hebben gekozen niet 
een prioriteit te leggen bij dat centrum, maar voorrang te geven aan het vinden 
van een geschikte locatie voor de Stichting Maatschappelijke Opvang. 

Bij bestuurlijke vernieuwing staat de communicatie met wijk- en dorpsraden nog 
open. Ik stel vast dat wij daarover regelmatig pittige discussies voeren, zowel in 
de commissie als in de raad. De toonzetting waarin sommigen van u zich hebben 
uitgelaten over de wijze waarop we met elkaar omgaan en met elkaar communice-
ren vind ik eerlijk gezegd erg negatief en zwart aangezet, en ook niet in overeen-
stemming met andere signalen die wij net zo goed ook krijgen. Op tal van manie-
ren en momenten is door tal van vertegenwoordigers van wijk- en dorpsraden bui-
tengewoon positief gesproken over de ontwikkeling van het wijk- en dorpsraden-
bestel. Wat overblijft is een fundamenteel verschil van opvatting over de positie 
van de wijk- en dorpsraden. Ik houd vooralsnog vast aan de opvatting dat wijk- en 
dorpsraden een buitengewoon waardevol en nauwelijks meer weg te denken as-
pect zijn in het gemeentelijk functioneren, maar zonder dat ze dat doen vanuit een 
democratische legitimatie en dus zonder dat ze daarop zouden moeten worden 
gefaciliteerd of aangesproken. Op het moment dat we dat zouden doen, vrees ik 
dat het met zoveel energie opgebouwde wijk- en dorpsradenbestel volledig ont-
halsd zou worden, en dat zou ik ontzettend jammer vinden. Als er signalen komen 
dat we het een keer niet goed hebben gedaan, en die komen, moeten we per geval 
bekijken hoe dat komt, wat we verkeerd hebben gedaan en wat eraan moet worden 
gedaan om dat alsnog te repareren, c.q. een volgende keer te voorkomen. Daarmee 
zijn we buitengewoon enthousiast bezig en dat enthousiasme dragen we nog 
steeds vol uit. Als we dat niet zouden doen, zouden beslist niet zoveel mensen uit 
het wijk- en dorpsradenbestel bereid kunnen worden gevonden om op een politie-
ke wijze betrokkenheid ten aanzien van de gemeente te ontwikkelen.  
 
De heer In den Kleef: Als springplank voor de raad! 
 
De voorzitter: En wat is daar mis mee? Het is toch fantastisch als het dat effect 
blijkt te hebben? 
 
De heer In den Kleef: Ik constateer het alleen maar! 
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De voorzitter: U constateert dat met zo’n blijde glimlach, dat ik ervan uitga dat u 
weer gaat toetreden tot de dorpsraad van Stramproy om daarna weer réculer pour 
mieux sauter terug te keren in deze gemeenteraad. Het lijkt me geweldig en daar 
verheug ik me al op! 
 
De heer In den Kleef: Ik zou niet weten welke aanleiding ik u heb gegeven om 
die conclusie te trekken! 
 
De voorzitter: Als u een grapje maakt, mag ik er ook wel één maken!  
 
De heer In den Kleef: Dan zitten we op hetzelfde niveau! 
 
De voorzitter: Dat probeer ik ook altijd! 

In de opmerkingen van de heer Van den Akker over het Horecabeleidsplan be-
speur ik enige ambivalentie. Enerzijds wordt aangedrongen op grote voortvarend-
heid en snelheid, anderzijds op een grote mate van zoeken naar maatschappelijk 
draagvlak. Bij het Horecabeleidsplan is sprake van 132 items waarover we het 
allemaal eens zijn, maar er zijn er een paar waarbij de samenleving zeer haaks op 
elkaar staat. Het streven is erop gericht te proberen in een zo groot mogelijke mate 
van consensus tot een aanvaardbare oplossing te komen. Vanavond nog is door 
een aantal medewerkers van de gemeente met een aantal andere betrokken partijen 
een nadere inspanning vastgelegd, om te bezien of dat rond kan worden gekregen. 
Het ligt echter buitengewoon gevoelig, aan alle kanten, en vergt buitengewoon 
veel tijd en inspanning. Ik ben de stellige opvatting toegedaan dat de gemeente in 
de sfeer van toezicht een belangrijke rol vervult, maar dat de horeca-ondernemers 
zelf een eerste verantwoordelijkheid hebben te vervullen in de sfeer van orde, met 
name op de Oelemarkt. 

Wat betreft het bestuurskrachtprofiel mag ik zeggen dat mijn slechte bui door het 
vlijmende betoog van de heer Sijben al grotendeels is verdwenen. Ik wil er nog op 
wijzen dat de visitatiecommissie een rapport afscheidt en dat het aan deze ge-
meenteraad is om dat rapport van conclusies en aanbevelingen te voorzien. Het 
rapport is voortgekomen uit ontwikkelingen in de provincie, onder andere verband 
houdend met het besluit van de gemeenteraad van Hunsel om zijn voortbestaan ter 
discussie te stellen, waarop deze gemeenteraad positief heeft gereageerd toen hem 
de vraag werd gesteld of hij bereid was in dit kader als gesprekspartner op te tre-
den. Wij hebben dat gedaan, voortbordurend op de gedachtegang die destijds in de 
nota ‘Het Land van Weert’ is neergelegd, in de overtuiging dat het best wel een 
lastige vraag is voor een kleine gemeente, maar ook in de overtuiging dat wij 
daarop een adequaat antwoord zouden kunnen geven, gegeven het resultaat van de 
beantwoording van de vraag die eerder door de gemeenteraad van Stramproy was 
gesteld. Wij menen dat er wat dat betreft best wel wat vertrouwen mag zijn. Wij 
willen ons echter niet opdringen, en dat heb ik ook naar voren gebracht tijdens de 
discussie met de visitatiecommissie. Wij hebben er bewust voor gekozen terug-
houdend te zijn in de wijze waarop we met onze buren omgaan en dat vind ik nog 
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altijd, ook in mijn ervaring als burgemeester in kleinere gemeenten in de buurt 
van een centrumgemeente, een buitengewoon prijzenswaardige benadering. De 
heer Weekers heeft wat dat betreft een aantal duidelijke handreikingen gedaan. 
Wij hoeven niet zo nodig te fuseren. Waar het om gaat is dat wij op een goede 
manier met elkaar samenwerken. Wat dat betreft kan uit de reacties van buurge-
meenten naar aanleiding van het rapport van de visitatiecommissie een nuancering 
worden aangebracht aangaande de nogal absolute uitspraken die op dat punt door 
de visitatiecommissie zijn gedaan. Wat mij betreft zal dat nog wat verder worden 
uitgewerkt in het voorstel dat wij de raad op een later tijdstip zullen voorleggen. 
Zowel Cranendonck als Hunsel en Nederweert hebben zich heel duidelijk in posi-
tieve zin uitgelaten over onze samenwerkingsbereidheid, en terecht, want we doén 
dat op een groot aantal fronten. Het is zeker nog voor verdieping vatbaar. De ko-
mende maand praten wij successievelijk nog met onze buurgemeenten en zullen 
dat als thema opvoeren. Wij zullen hen vragen op welke punten zij een meer ac-
tieve leading rol van de gemeente Weert op prijs zullen stellen. Wij zoeken die 
echter niet bij voorbaat, wij nodigen hén uit om dat in voorkomend geval te doen, 
zoals we dat bijvoorbeeld ook met het cultuurbeleid hebben gedaan, waarbij wij 
de collega van Thorn hebben gevraagd het voorzitterschap op zich te nemen. Ik 
heb mij bijzonder gestoord aan de nogal wijsneuzige stelling dat wij onvoldoende 
zouden scoren bij gebrek aan een strategische visie. Ik vind dat een heel bedenke-
lijke benadering en ben zo vrij geweest bij de gemeenten van een aantal leden van 
de visitatiecommissie na te gaan waaruit de strategische visie van die gemeenten 
bestond. Ik kan u zeggen dat de gemeente Schijndel een stadsvisie heeft tot 2020, 
maar bij nadere lezing bestaat uit een aantal opvattingen die te maken hebben met 
het op orde brengen van de gemeentelijke administratie. Met een visie heeft dat 
dus niets te maken. De gemeente Tilburg heeft een stadsprogramma dat loopt van 
2000 tot 2003, de gemeente Raalte heeft geen strategische visie en de gemeente 
Breda heeft een routeplanner voor de komende tien à vijftien jaar en een stadsvi-
sie die loopt tot 2005. Kortom, er is, zoals wij al hadden gezegd, geen enkele aan-
leiding te proberen in de toekomst te kijken over een periode van twintig jaar… 
 
De heer In den Kleef: Die gemeenten zijn door de visitatiecommissie nog niet 
bezocht! 
 
De voorzitter: Inderdaad, daar hadden de leden van de visitatiecommissie geen 
tijd voor omdat ze bij ons moesten zijn! Dezelfde leden van de commissie hebben 
tegen ons gezegd dat wij tekort schoten omdat wij geen strategische visie hadden. 
Wij hebben uitgelegd wat onze keuzen zijn. Volgens de spelregels van de visita-
tiecommissie had men moeten onderzoeken of wij die keuzen op een geloofwaar-
dige wijze waarmaken of niet. Vooruit lopend op de discussie die wij terzake nog 
zullen voeren, wil ik nog één ander aspect belichten. Wat mij geweldig heeft ge-
stoord, is dat de visitatiecommissie niet bereid was expliciet aan te geven, mét 
afzenders, welke opvattingen bij wie in het maatschappelijk middenveld beston-
den ten aanzien van het wel of niet, of beperkt functioneren. Op deze manier zijn 
het allemaal anonieme brieven geworden. Anonieme brieven zijn onsympathiek, 
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maar kunnen bovendien niet geoperationaliseerd worden. Als ik spreek met verte-
genwoordigers van het maatschappelijk middenveld, van wie ik weet dat ze ge-
sprekspartner zijn geweest van de visitatiecommissie, krijg ik heel andere signa-
len. Op deze wijze is het dus niet operationeel te maken en dat vind ik buitenge-
woon te betreuren. Ook in het college heb ik het tegen wat cynische opvattingen 
van sommige leden van het college in – bij u ook bekend – bepleit en staande ge-
houden: wij hebben er belang bij om er op een adequate en volwaardige manier 
aan mee te werken. Dat hebben wij gedaan en het blijkt dat wij het over het alge-
meen zo slecht nog niet doen. Laten we dat nog maar eens goed tegen elkaar zeg-
gen, met alle begrip voor het feit dat het ook nog voor verbetering vatbaar is en 
dat er politiek verschillend over kan worden gedacht.  

Met uw goedvinden gaan wij hiermee morgen verder. De snelste tijd van het col-
lege heb ik niet gehaald, maar ik ben volgens mij wel in de buurt gekomen! Ik 
schors thans de vergadering tot morgenmiddag half twee. (23.45 uur). 
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De voorzitter heropent te 13.30 uur de vergadering en heet een ieder van harte 
welkom. Hij deelt mede dat de heer Berdsfah heeft laten weten verhinderd te zijn 
deze vergadering bijeen te wonen en dat de heer Weekers later ter vergadering zal 
komen.  
 
De heer Kirkels: Hij zit al in de trein! 
 
De voorzitter: Maar dat zegt niets! Nu moeten we ons pas echt zorgen maken! 
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Voortzetting van de behandeling van de begroting 2002 van de gemeente 
Weert. 
 
Repliek. 
 

De heer Braam: Mijnheer de voorzitter. In deze termijn hebben wij de onderwer-
pen in onze fractie wat verdeeld. Ik zal de aftrap doen en wil dan met uw goed-
vinden na mij mevrouw Sonneville, de heer Coolen en de heer Janssen het woord 
geven. 

Zelf wil ik nog wat verduidelijking vragen over enkele onderwerpen de brandweer 
aangaande, in de eerste plaats over de uitbreiding van de formatie. Mijn fractie 
herinnert zich dat wij een jaar of vier geleden uitbreiding van formatie hebben 
toegekend, onder andere met de bedoeling gebruiksvergunningen te gaan afgeven. 
Daarvoor is toen zelfs een soort convenant afgesloten. Wie schetst onze verbazing 
dat er twee jaar later weer een schema lag, omdat de zaak niet haalbaar was ge-
bleken? Opnieuw zijn toen allerlei afspraken gemaakt, volgens welke in zes jaar 
tijd alle achterstanden zouden worden ingehaald en zelfs nog herijkingen op afge-
geven gebruiksvergunningen zouden worden uitgevoerd. Als het nodig is, hebben 
wij geen bezwaar tegen opnieuw een uitbreiding van de formatie, maar welke ga-
rantie hebben we dat het nu wel goed zal gaan? Bovendien moet er een aantal re-
giotaken vervuld worden, hebben wij uit uw woorden begrepen. Wat zijn precies 
die regiotaken?  

Wat de nieuwe kazerne betreft, heb ik er in de commissie regelmatig voor gepleit 
te proberen door een slimme plaats te kiezen twee vliegen in een één klap te slaan 
en daardoor te bereiken dat geen uitrukplaats in Weert-noord behoeft te worden 
gebouwd. De brandweercommandant bracht daartegen in dat zijn mensen dan op 
een te grote afstand van de kazerne zouden komen te wonen. Als dat inderdaad de 
reden is, moet ik constateren dat het recruteren van vrijwillige brandweerlieden in 
Weert ernstig onder druk komt te staan, omdat dan in feite alleen gezocht zou 
kunnen worden binnen de cirkel waar de mensen nu vandaan komen. Bovendien 
zou ik die cirkel wel eens willen zien. Zet eens een passer op de Dr. Schaepman-
straat en laat eens zien op welke afstand de mensen nu van de kazerne af wonen, 
ga vervolgens naar de door ons gedachte plaats aan de Houtstraat en trek die cir-
kel nog eens, zodat we kunnen nagaan of dat onoverbrugbare problemen met zich 
zou brengen. Bovendien menen wij dat, nu heel Weert zo langzamerhand een 30 
km-zone wordt, het uitrijden uit de Dr. Schaepmanstraat best eens een belemme-
ring zou kunnen opleveren vergeleken met de slimme plaats die wij voorstellen en 
waarbij overigens niet alleen aan de Houtstraat behoeft te worden gedacht. Kort-
om, wij willen daarover graag wat duidelijker geïnformeerd worden voordat we 
allerlei beslissingen nemen waarvan we de gevolgen niet kennen. 

 
Mevrouw Sonneville-Stassen: Mijnheer de voorzitter. Met betrekking tot de 
fietstunnel aan de Suffolkweg zijn gisteren heel wat miljoenen over ons uitgestort. 
Inmiddels kost die tunnel al ƒ 5,8 miljoen en wij dringen erop aan hiermee nu snel 
te beginnen, want uit de berekening blijkt dat het bedrag met ƒ 1 miljoen per jaar 
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groeit. Voor de veiligheid van de fietser is het bovendien van groot belang en be-
gin er daarom asjeblieft snel mee. Het college zou in dezen te rade kunnen gaan 
bij burgemeester Majoor, die in zijn vorige leven in Meerssen door Angela Groot-
huizen een tunnel heeft laten aanleggen en ik neem aan dat die geen ƒ 5,8 miljoen 
heeft gekost! Misschien is er dus ergens geld te verdienen. 

 
De voorzitter: Drie ton! 

 
De heer Peeters: Kunnen wij misschien beleggen in die tunnel!? 

 
Mevrouw Sonneville-Stassen: De toezegging dat bij Sluis 16 attentiewaardever-
hogende maatregelen genomen kunnen worden stemt ons tevreden, want die kun-
nen zeker preventief werken totdat de rotonde gerealiseerd is. 

Het doet ons eveneens genoegen dat het college de gevolgen van verkeersrem-
mende maatregelen gaat evalueren. Op welke termijn denkt u hierover uitsluitsel 
te kunnen geven? 

Al jaren spreken wij over de gewichtsbeperking van het verkeer op de promenade. 
De Beekstraat en de Muntpromenade zijn er een levend bewijs van dat alles ka-
potgereden wordt.  

 
De heer Coolen: Een dood bewijs! 

 
Mevrouw Sonneville-Stassen: Voor mij lévend! Je brengt me van mijn à propos! 

 
De heer Kirkels: Zijn dit onderlinge debatten? 

 
De heer In den Kleef: Gaan we met kapotte tegels gooien of zo!? 

 
De voorzitter: De heer Coolen is in verwarring geraakt omdat mevrouw Sonne-
ville zo opvallend in het rood is gekleed! 

 
Mevrouw Sonneville-Stassen: Er zijn in ieder geval nog geen oplossingen voor 
aangedragen en daarom willen wij dat eerst maatregelen worden genomen om het 
verkeer van de promenades te weren voordat we met de revitalisering verder gaan. 

 
De heer Coolen: Mijnheer de voorzitter. In onze schriftelijke reactie zijn wij kort 
ingegaan op de initiatieven van de dorpsraden Swartbroek en Tungelroy om de 
leefbaarheid in hun dorpen een flinke impuls te geven. In het algemeen kan ge-
steld worden dat mensen snel in actie komen als de kwaliteit van hun leven en 
wonen in gevaar komt. Met betrekking tot het initiatief in Swartbroek kan worden 
gesteld dat het verdwijnen van een voorziening de aanleiding was om zaken inte-
graal én met visie aan te pakken. Ook in Tungelroy is men, uitgaande van de aan-
vankelijke plannen voor renovatie van de Piuszaal, gaan bezien of binnen de aan-
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pak van dat project en de opkomende ontwikkeling van de bredere school nog 
andere kansen aanwezig waren om een kwaliteitsimpuls te geven aan de leefbaar-
heid binnen de financiële randvoorwaarden die wij hadden gesteld. Dat een en 
ander tot tijdverlies leidt – ik zou het overigens tijdwinst willen noemen – is on-
ontkoombaar, maar wij vinden dat goed werk die tijd ook nodig heeft. Bij dit soort 
initiatieven doet zich steeds weer de wurggreep van de financiën gevoelen, en dat 
speelt nu ook in Tungelroy, en misschien ook straks in Swartbroek, een rol. Toch 
is het CDA van mening dat alles in het werk moet worden gesteld om deze initia-
tieven tot een goed eindresultaat te brengen. Daarbij mag wat ons betreft niet 
meteen een relatie worden gelegd tussen het inwonertal en de hoogte van de kos-
ten van een project. Weliswaar is niet alles mogelijk, maar wij moeten het aan-
gaan vanuit de kans die zich voordoet en niet vanuit de dreiging van een tekort. 
Wij moeten ons afvragen wat het oplost voor de gemeenschap en hoeveel jaar wij 
er dan weer blij mee zijn. Daarmee is – ik zei het al – niet gezegd dat alles moet 
kunnen. Het is een gevleugelde uitdrukking in deze tijd en soms hoor je die in de 
raad ook wel eens, maar bij ons is dat niet het geval. Volgens onze informatie 
staat een substantieel tekort de realisering van het project in Tungelroy in de weg. 
De doorwerking voor Swartbroek hebben we nog niet gezien, maar de eerste ge-
luiden daarover zijn heel wat positiever, ook omdat het een omvangrijker plan is. 
Misschien is het een goede suggestie ook in Tungelroy eens te bezien of het plan 
niet wat breder moet worden aangezet, zodat met een andere kijk op de zaak mis-
schien inventief wat geld kan worden gegenereerd om het substantiële tekort dat 
er nu nog is op te lossen. Uitgangspunt moet volgens onze fractie in ieder geval 
zijn dat het zo mogelijk met de beschikbare middelen moet kunnen en dat, waar 
dat niet mogelijk is, geprobeerd moet worden het mogelijk te maken. Ook de pro-
vincie heeft zich gerealiseerd dat de vitaliteit van de kleine kernen flink onder 
druk staat en met kracht moet worden bevorderd. Provinciale staten hebben in mei 
op initiatief van de CDA-statenfractie een aanzet gegeven om een soort vitaliteits-
fonds in het leven te roepen om de vitaliteit van vooral kleine kernen op peil te 
houden en daar waar mogelijk te verbeteren. Voorwaarde daarbij is wel dat ook de 
gemeente een substantiële bijdrage levert. Terzake dienen wij thans de volgende 
motie in: 
 

“De raad van de gemeente Weert, 
in vergadering bijeen op 1 november 2001; 
overwegende dat: 
- het van groot belang is de wijken en kerkdorpen vitaal en aantrek-

kelijk te houden; 
- hiervoor voorzieningen nodig zijn die gerealiseerd, aangepast en in 

stand gehouden moeten worden; 
- er plannen zijn zoals o.a. Keent Kiest Kwaliteit, herstructurering 

Stationsstraat, renovatie Kerkplein Stramproy, plan ‘Swartbroek’, 
plan ‘Tungelroy’; 

- daarvoor bestemde en geoormerkte gelden niet toereikend blijken 
te zijn; 
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verzoekt de CDA-fractie het college van burgemeester en wethouders:  
- de reserve verkoop Nutsbedrijven z.s.m. vrij beschikbaar te maken; 
- dientengevolge in de komende jaren structurele dekking op te ne-

men voor financiering van het ‘loongebouw’ ; 
- de reserve verkoop Nutsbedrijven beschikbaar te houden voor vita-

liseringsprojecten in wijken en kerkdorpen; 
- bij de provincie de projecten ‘Swartbroek’ en ‘Tungelroy’ voor te 

dragen in aanmerking te komen voor een bijdrage uit het voor 2002 
ingestelde fonds ‘leefbaarheid kleine kernen;  

en gaat over tot de orde van de dag.”  (motie nr. 6) 
 

De heer Janssen: Mijnheer de voorzitter. Omslag van beleid is geen stilstand. 
Daarom is de CDA-fractie blij met de geluiden die zij heeft gehoord van verschil-
lende fracties dat zij voorstander zijn van bouwen op Leuken, Keent en de kerk-
dorpen. Dat opgeteld bij de grote inbreidings-, c.q. renovatieprojecten als Beek-
poort, Stationsstraat, Kerkplein Stramproy en andere, betekent het dat er steun is 
voor kleinschalige projecten in wijken en kerkdorpen. De wethouder zei reeds dat 
dit neigt naar decentraal bouwen in plaats van telkens grote uitleggebieden in te 
richten. Dat is in onze ogen zo en wij zijn daar een groot voorstander van. Wij 
hebben daarvoor dan ook al jaren gepleit. Dit is een omslag van beleid en in onze 
ogen is het absoluut een verbetering. Sterker nog: dit is kwaliteit vóór kwantiteit, 
kwaliteit in woningen, variatie en aanpasbaarheid, kwaliteit in omgeving, geen 
slechte plekken, mooie inrichting, kwaliteit in bevolkingsopbouw, alle leeftijden 
en alle culturen. Dat alles geeft kwaliteit in leefbaarheid en daarvoor moet een 
zichzelf respecterende raad gaan. 

 
De heer Geurts: Mijnheer de voorzitter. Net als gisteren verzoek ik u na mij mijn 
collega’s het woord te geven.  

Zelf wil ik beginnen met een reactie op de opmerkingen die zijn gemaakt over 
sociale activering. De wethouder heeft er gisteren aan herinnerd dat Weert al een 
sluitende aanpak kende avant la lettre en wij dringen erop aan ook voor deze ca-
tegorie te komen met een opzet voor een sluitende aanpak. In 2002 zal een en an-
der duidelijk worden. Wij verwachten dat de inventarisatie van de 300 personen 
die nog zijn aangewezen op een ABW-uitkering zal uitwijzen wat hun mogelijk-
heden en perspectieven zijn. Mocht blijken dat voor een bepaalde categorie die 
perspectieven, jammer maar helaas, niet meer aanwezig zijn, dan is ook sociale 
activering – in het woord ‘activering’ is immers actie besloten – naar onze mening 
niet meer op haar plaats en zullen wij daarin, hoe spijtig ook, moeten berusten.  

Een ander onderwerp waaraan ik aandacht wil schenken is het dualisme, en met 
name datgene wat Pact’97 daarover naar voren heeft gebracht. Workshops zijn 
prima en moeten er zeker komen. Wat dat betreft willen wij de insteek maken 
naar het werken met bestuursopdrachten, zoals gisteren door de VVD-fractie naar 
voren is gebracht. Naar onze mening wordt daarmee heel goed aangesloten op de 
geest en de bedoeling van de wet waarin het dualisme wordt geregeld. Wij ver-
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zoeken u dan ook in de workshops met name ook aan dat aspect aandacht te be-
steden. Het lijkt ons het goede leermoment om de verhoudingen te bepalen tussen 
de raad en het college van burgemeester en wethouders. 

Andere fracties hebben gisteren een terugblik geworpen op de raadsperiode die 
bijna achter ons ligt en wij doen dat vandaag. Op economisch terrein zijn de doel-
stellingen die wij hebben geformuleerd gehaald. De taakstelling die wij onszelf 
hadden opgelegd met betrekking tot de uitgifte van bedrijventerreinen hebben wij 
zelfs overtroffen met het aantal hectaren per jaar dat is uitgegeven. De werkloos-
heid is tot 0 gedaald en in feite zelfs meer dan dat, want we hebben te maken met 
1.200 vacatures, zodat de werkloosheid zou kunnen worden uitgedrukt als -4. Het 
is een goede score, maar tegelijk vervult die ons ook met zorgen, zoals gisteren al 
tot uitdrukking is gekomen. Op sociaal gebied is een goed minimabeleid neerge-
zet. De sluitende aanpak die ik zojuist memoreerde is heel succesvol geweest. 
Niet voor niets heeft de gemeente wat dat betreft waardering gekregen van de 
FNV. In maatschappelijk opzicht heeft datgene wat wij in deze periode met wijk- 
en dorpsraden op poten hebben gezet een impuls gekregen. Wij hebben een stap 
voorwaarts gemaakt en we kunnen concluderen dat de relatie, het samenwerken 
en het inspelen op elkaar steeds beter lukt. Bij ‘Keent kies kwaliteit’ hebben we 
na een lange voorbereidingsperiode het tempo een beetje te pakken. Gisteren nog 
hebben wij een aantal knopen doorgehakt ten aanzien van dit belangrijke, majeure 
project dat voor de wijk Keent een stukje toekomst garandeert. De binnenstad is 
een ander voorbeeld. De revitalisering vordert, weliswaar in een vertraagd tempo, 
maar de reden daarvoor is bekend: gebrek aan financiën. Wij pakken dit op en 
gaan het op een goede manier afsluiten. De Nieuwe Markt ziet er geweldig uit en 
kan zeker een visitekaartje worden genoemd. Anderzijds delen wij ook de zorgen 
die de CDA-fractie heeft uitgesproken: het mag niet binnen de kortste tijd finaal 
kapot worden gereden. Het is iets waarvoor wij al bij de eerste planvoorbereiding 
gewaarschuwd hebben, maar helaas is het anders uitgepakt. Ook op het terrein van 
woningbouw en economische activiteit hebben wij het een en ander gerealiseerd. 
Ik ben het geheel eens met degenen die erop hebben gewezen dat hiervoor al in de 
vorige periode de bakens waren uitgezet, maar rijdend vanaf Nederweert kom je 
nu in ieder geval langs het industrieterrein Kampershoek dat er mag zijn, Molen-
akker, Centrum-Noord en Vrakker-West. Als ik gasten zou krijgen die onbekend 
zijn in Weert zou ik hen langs deze route leiden om hen te laten zien wat Weert de 
afgelopen jaren heeft gepresteerd.  

Met het opsommen van dit rijtje wil ik niet zeggen dat wij tevreden zijn en nu 
achterover kunnen gaan hangen. Er zijn opdrachten en uitdagingen voor de toe-
komst en die zouden wij als volgt willen formuleren: hoe houden wij onze sterke 
sociale cohesie in Weert in stand? Wij kunnen ons zorgen maken over het kader, 
de vrijwilligers, de terugloop bij verenigingen, stichtingen en instellingen van 
mensen die zich pro deo en belangeloos willen inzetten. De relatie tussen alloch-
tone en autochtone Weertenaren in bepaalde wijken verdient absoluut aandacht, 
maar ook de ouderen en de vergrijzing die in Weert versneld doorzet. Voorts zal 
aandacht moeten worden besteed aan regionale samenwerking op een breed ter-
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rein, of het nu marketing of promotie dan wel economische samenwerking betreft. 
Iedereen die dat in het verleden heeft bepleit heeft daarin volkomen gelijk, on-
danks de positieve reacties van onze buurgemeenten waar het betreft de wijze van 
samenwerken en de relatie tussen centrumgemeenten en omliggende gemeenten. 
Wij moeten ook realistisch zijn. De positie van onze meerjarenbegroting en van 
onze reserves is niet van dien aard dat er reden is om de vlag uit te hangen. Het is 
duidelijk dat wij niet alle majeure projecten kunnen uitvoeren en daarom zullen 
wij voorzichtige keuzen moeten maken. Wij pleiten ervoor vooral in te zetten op 
de sociale cohesie. Als mensen dat niet meer op vrijwillige basis willen doen, zul-
len wij hiervoor waarschijnlijk professionals moeten inzetten, wat betekent dat we 
moeten investeren in voorzieningen en instellingen die de taak kunnen overnemen 
die vroeger op een natuurlijke wijze door vrijwilligers werd aangepakt. Die uitda-
ging zullen wij de komende tijd ook in ons programma uitdragen. 

 
De heer Heuvelmans: Mijnheer de voorzitter. De vragen die wij op financieel 
gebied hebben gesteld zijn naar voldoening beantwoord in de context waarin dat 
in een raadsvergadering mogelijk is. Een aantal zaken zal zeker voor nadere be-
spreking terugkomen in de commissie voor financiën. 

Het antwoord dat het college heeft gegeven op de vragen die over Swartbroek 
waren gesteld was helder. Ik ga ervan uit dat de vaart er nu inderdaad in zal ko-
men. De dorpsraad heeft een brief gestuurd, ook aan de raad, omdat hij vond dat 
het wel erg lang duurde; dat is althans de interpretatie die ik daaraan heb gegeven. 
Duidelijkheid verschaffen aan mensen over hoe het traject zal verlopen en hoe 
lang het duurt, is altijd verstandig, omdat dan ongeduld kan worden voorkomen. 
Een zekere actie is in ieder geval nodig, gegeven het sluiten van zaal Derks. 

Niet helemaal tevreden zijn wij met het antwoord dat is gegeven op de vragen die 
zijn gesteld over het multifunctioneel sportcomplex. In onze schriftelijke tekst 
hebben wij aangegeven dat het plan-Gordijn ons langzamerhand in een wurggreep 
houdt. Wij zijn er zelf verantwoordelijk voor en laten ons dus in feite door Gor-
dijn in een wurggreep nemen. Wij accepteren dat noodzakelijke verbouwingen bij 
het Bisschoppelijk College worden uitgesteld in afwachting van het plan; het is 
niet juist om dat zomaar aan te zien…. 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Er is geen planning voor de verbouwing van 
het Bisschoppelijk College! 

 
De heer Heuvelmans: Maar er is wel een noodzaak…. 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Niet in de prioritering die wij hebben aange-
geven! 

 
De heer Heuvelmans: Dan zullen wij daarover nog een discussie moeten voeren. 
Er zijn in ieder geval wel aanvragen en die worden uitgesteld in afwachting van 
het plan dat maar steeds niet wil komen. Door het college is het een complexe 
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materie genoemd, maar ik heb in de afgelopen tijd geleerd, niet alleen in deze 
raad, maar ook elders, dat niets complex is, behalve wanneer je het zelf complex 
maakt. De neiging om zaken complex te maken ligt in de mens besloten. Als iets 
te complex is geworden, moet je je afvragen of je te veel met elkaar in verband 
hebt willen brengen. Als dat zo is, moet je gaan ontrafelen en dan worden com-
plexe zaken plotseling minder complex en gemakkelijker beheersbaar. Laten wij 
duidelijk zijn: het is niet onze taak om het plan te realiseren en haalbaar te maken, 
maar de taak van een ontwikkelaar, die dat graag wil. Hij zal ook tot overeen-
stemming moeten komen met alle partijen die hierbij betrokken zijn. De gemeente 
heeft daarin geen rol te spelen. Wij kunnen alleen medewerking verlenen als wij 
het een goed initiatief vinden, of niét, als wij het geen goed initiatief vinden. Ook 
bij het beheer van zo’n complex spelen wij geen enkele rol, want het is een zake-
lijke onderneming. De enige beheersfunctie die ik mij voor de gemeente kan 
voorstellen, is dat zij voor de verenigingen die er zaalruimte willen huren de re-
gierol op zich neemt en daarover onderhandelingen aangaat met de eigenaar van 
het complex. Méér dan dat lijkt mij echter onzinnig. Wij moeten het één strikt 
gescheiden houden van het ander, om te voorkomen dat er ook gemeentelijke be-
langen een rol gaan spelen die eerlijke onderhandelingen tussen bijvoorbeeld La-
mershof en Gordijn onmogelijk maken…. 

 
De heer Braam: Maar het is wel de bedoeling dat verenigingen die zaalruimte 
nodig hebben hetzelfde bedrag betalen, en dát lijkt mij de voornaamste rol voor de 
gemeente! 

 
De heer Heuvelmans: Dan treden wij als intermediair op. Wij kunnen dan een 
hoeveelheid zaalruimte inhuren voor een bepaalde periode en die vervolgens ver-
delen. In dat geval treden wij als huurder op en niet als beheerder. De haalbaar-
heid van een plan hangt niet alleen af van de vraag of het voor de ontwikkelaar 
financieel haalbaar is, maar ook van de vraag of hij tot tevredenheid van de andere 
partijen die erbij zijn betrokken tot overeenstemming kan komen. Als hij niet tot 
overeenstemming kan komen met het college, of met Lamershof, kan een deel van 
het plan, of misschien wel het hele plan, geen doorgang vinden.  

In het kader van de majeure projecten is gisteren gesproken over de brandweerka-
zerne en het gemeentehuis. Een gemeentehuis hoeft geen prestigeproject te zijn; 
daarmee hoeven wij Weert niet op de kaart te zetten. Wij moeten echter wel onze 
verantwoordelijkheid nemen. Als een gebouw niet voldoet aan Arbo-eisen en niet 
over een gebruiksvergunning beschikt omdat het niet voldoende brandveilig is, 
moéten wij dat op orde brengen. Met welk gezag kunnen wij ondernemers in onze 
stad verplichten te investeren in hun pand om in aanmerking te komen voor een 
gebruiksvergunning, als wij zelf de knip op de beurs houden omdat wij het te duur 
vinden? Ook wij moeten ervoor zorgen dat onze zaken op orde zijn. Ook ik heb 
moeten slikken van het gigantische bedrag dat ermee gemoeid is – en daarnaar 
zullen we overigens nog kritisch moeten kijken –, maar wij moeten ons wel hou-
den aan de regels die er zijn, ook vanuit onze verantwoordelijkheid jegens ons 
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eigen personeel. Waarom mogen mensen in het bedrijfsleven wel in kantoorruim-
ten verblijven die aan Arbo-eisen voldoen en waarom zou dat voor onze ambtena-
ren niet nodig zijn? Ik vind dat wij dat ook tegen onze burgers moeten zeggen, 
want wij hebben een verantwoordelijkheid voor de veiligheid in onze gebouwen 
en voor de werkatmosfeer van onze eigen mensen. Wat het dan moet kosten, dat 
kost het; daarover mogen we niet zeuren, want elders vindt u dat ook heel ge-
woon. 

 
De heer Van Heugten: Mijnheer de voorzitter. Gisteren heeft de wethouder in 
reactie op vragen die door andere fracties zijn gesteld over de sporthal Leuken, 
waarover ik trouwens in het verleden ook regelmatig het woord heb gevoerd in de 
commissie, het idee geopperd om bij het verdwijnen van de sporthal op de huidige 
locatie een koppeling te leggen met de Maaslandlaan. Die mogelijkheid bestaat 
inderdaad. In ieder geval zijn wij van mening dat de sporthal ergens een plaats 
moet krijgen in het gebied Groenewoud-Leuken. Wij willen zelfs nog een stapje 
verder gaan, want wij menen dat ook de atletiekbaan op een andere plek in Weert 
kan worden neergelegd, en dat hoeft niet specifiek in Leuken te zijn. De plaats 
waar de beide accommodaties nu zijn gelegen is naar onze mening namelijk uit-
stekend geschikt voor woningbouw. Hier ligt een geweldige kans, die wij met 
beide handen moeten aangrijpen. 

Met het antwoord dat de wethouder gisteren heeft gegeven ten aanzien van Keent 
zijn wij honderd procent tevreden. Nu zal echter ook actie moeten volgen. Als wij 
de school op de locatie-Fordgarage willen realiseren, zullen wij zo snel mogelijk 
met de eigenaar in onderhandeling moeten treden, want het is immers de bedoe-
ling dat de school er in 2004 staat…. 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Dat traject is al ingezet! 

 
De heer Van Heugten: Prima. Er is maar één eigenaar en daarom zal het wellicht 
wat minder problemen opleveren in verband met verplaatsing. 

Over de moskee hebben we het college nog een vraag te stellen. Als straks in het 
plan Keent de Sutjensstraat wordt aangepakt, is het heel gemakkelijk bedrijven te 
verplaatsen naar het bedrijventerrein, maar de moskee ligt er ook nog. De mensen 
die gebruik maken van de moskee vragen zich af wat daarmee straks gaat gebeu-
ren. Misschien kan ze naar het Kerkplein worden verplaatst, maar er zal in ieder 
geval iets moeten gebeuren. Wellicht kan de wethouder daarover iets meer vertel-
len. 

Voorts hebben wij vernomen dat in Keent initiatieven zijn ontwikkeld om het ac-
tiviteitenaanbod in het IKC, waarvan verschillende allochtone groepen gebruik 
maken, te vergroten. Het kan leiden tot een heel goede versterking van het vereni-
gingsleven. Wij verzoeken het Punt Welzijn en de gemeente om dit initiatief, dat 
van de allochtonen zelf afkomstig is, te ondersteunen. 
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Met betrekking tot de scholen in het centrum heeft het college de optie 3+1 als de 
beste aangewezen. Wij zijn het ermee eens dat dat een reële optie is. In ieder ge-
val is zo het doek gevallen voor de Martinusschool…. 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Voor de goede orde: het schoolbestuur vraagt 
aan en beslist en terzake is onze mening gevraagd. 

 
De heer Van Heugten: Dat weet ik, en nu geef ik onze mening. Wij hebben altijd 
geopteerd voor een 2-2-situatie, maar de cruciale vraag is dan natuurlijk waar je 
de leerlingen vanaf moet halen. Buiten de leerlingen van Fatima moeten we in het 
voedingsgebied gaan kijken en dan wordt het aan deze kant van de singel heel 
moeilijk om dat te realiseren. Wij zijn altijd uitgegaan van het behoud van een 
school in Fatima met acht groepen, en dat zal ook ons uitgangspunt blijven. Die 
school zal dan wel een stevige basis moeten hebben, het mag geen sterfhuiscon-
structie worden. Ik ben zelfs van mening dat wij een school in Fatima op dezelfde 
wijze moeten benaderen als een school in een kerkdorp. Met alle respect voor het 
schoolbestuur zijn wij van mening dat de 3+1-optie reëel is en dat daarover duide-
lijkheid moet komen in de richting van de ouders, want die zullen uiteindelijk met 
hun kinderen naar die school toe moeten. 

 
De voorzitter: Ik deel de raad mede dat de heer Van Heugten de vergadering di-
rect wegens privé-redenen een paar uur zal moeten verlaten. 

 
De heer Litjens: Mijnheer de voorzitter. Graag willen wij de rollen vandaag op 
dezelfde manier verdelen als gisteravond. Ik verzoek u dan ook na mij de heer 
Berckmans het woord te geven. 

Met onze opmerkingen over de duale gemeente hebben wij alleen duidelijk willen 
maken dat spoed betracht moet worden met de voorbereidingen en dat wij ons 
dienen te beraden over de invulling van een ander in maart volgend jaar. De 
strekking van de motie van Pact’97 spreekt ons bijzonder aan, maar wij zijn het 
met u eens dat ze te ver gaat in dezen. Wij menen overigens dat Pact’97 en u het-
zelfde bedoelen. Ik ga ervan uit dat wij daarover direct nog wel iets zullen verne-
men van de heer Van den Akker… 

 
De heer Van den Akker: U kunt gerust zijn! 
 
De heer Litjens: Overigens kunnen wij de opmerking van Pact’97 dat wij geen 
interesse zouden hebben in het duale verhaal niet plaatsen. Van het begin af aan 
hebben wij ons hiervoor geïnteresseerd, maar ik moet wel toegeven dat die inte-
resse bij Pact’97 veel verder is gegaan. 

Ten aanzien van de brandweer zijn wij het eens met uw antwoorden. Ook de toe-
zegging die u aan de VVD-fractie hebt gedaan over het bedrag van � 18.000 kan 
onze goedkeuring wegdragen. 
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Door uw uitgebreide antwoord over het rampenbestrijdingsplan kregen wij het 
idee dat er iets aan de hand moest zijn. Wij hebben alleen de vraag gesteld – en 
die hebt u niet beantwoord – of wij een inhaalslag moeten maken, of dat wij onze 
plannen moeten optimaliseren. Wij kunnen er overigens mee instemmen dat u op 
de details terugkomt in de commissie AZ. 

Wat het drugsbeleid betreft, zijn wij het met u eens dat wij als leden van de raad 
de mensen behoren te stimuleren aangifte te doen als zich op dit gebied overlast 
voordoet. Onze opmerking over de derde coffeeshop was ingegeven door het feit 
dat na de onmogelijkheid om een derde coffeeshop in de Beekstraat te realiseren 
daarmee eigenlijk de binnenstad dicht zat. De aansporing van de heer Van den 
Akker om een derde coffeeshop niet in het centrum te plaatsen kunnen wij, gezien 
de kaders die wij als raad hebben aangegeven, al helemaal niet plaatsen. Wij stel-
len vast dat er geen ruimte meer is voor een derde coffeeshop. Of er wel behoefte 
aan is, weten we niet, maar er komt een evaluatie en dan zal dat daaruit wel blij-
ken.  

De omgeving die wij bedoelden waarin zich overlast voordoet is dezelfde die de 
VVD-fractie gisteravond noemde. Ook wij zijn daarover benaderd en wij verzoe-
ken u daarnaar toch eens te laten kijken, ongeacht of er wel of niet aangifte is ge-
daan bij de politie. U hebt gezegd dat er adequaat gereageerd behoort te worden 
als door de burger aangifte wordt gedaan bij de politie, maar ons bereiken signa-
len dat dat niet in alle gevallen gebeurt. 

Het verheugt ons dat inmiddels contact bestaat met Cranendonck over het verleg-
gen van de route voor gevaarlijke stoffen, zeker gelet op de bebouwing op de hui-
dige route. 

De wethouder heeft uitgelegd waarom het onderzoek naar het zichtgroen nog niet 
is afgerond. Wij gaan ervan uit dat alles bij de aanvang van het nieuwe groeisei-
zoen in orde zal zijn. De motie die Pact’97 hierover heeft ingediend lijkt me dan 
overbodig. 

Dat het multifunctionele gebouw in Tungelroy er moet komen staat ook voor ons 
buiten kijf. Nu hierover zoveel heen en weer wordt geschreven, plannen worden 
ingediend en weer teruggenomen, enz., vragen wij ons af of het niet mogelijk is 
hierover opnieuw met elkaar aan tafel te gaan zitten. De knelpunten die er zijn 
zijn bekend en beoordeeld moet worden of die reëel zijn. Als Tungelroy een zaal 
wil waarin één keer per jaar 2.000 mensen kunnen verblijven, vinden wij dat irre-
eel. Wij willen kunnen beoordelen wat wel reëel is. Stel daarom een plan van ei-
sen op, met inbegrip van een financieel ‘plaatje’, en leg dat aan de raad voor, zo-
dat wij ja of nee kunnen zeggen. Als we zó bezig blijven, garandeer ik u dat er 
over drie jaar nog niets is gerealiseerd in Tungelroy. 

Het initiatief in Swartbroek wordt door iedereen toegejuicht, maar toen werd het 
stil. Wij hadden verwacht dat de wethouder voor welzijn hierop nader zou zijn 
ingegaan en had uitgelegd dat per 1-1-2002 een acuut probleem ontstaat. In 
Swartbroek is dan namelijk geen zaal meer voorhanden. Wij verwachten nu van 
het college dat het op zeer korte termijn contact opneemt met de zaalhouder, om 



1 november 2001 109 

na te gaan of het mogelijk is die zaal te huren, c.q. te kopen for the time being. 
Ook de PvdA-fractie en de CDA-fractie heb ik zojuist horen zeggen dat er in 
Swartbroek iets zal moeten gebeuren, maar laten we reëel zijn: dat is plantech-
nisch en financieel niet het komend jaar te realiseren, want er is niets voor in de 
begroting opgenomen. In Laar hebben we daarvoor een andere constructie be-
dacht en ook bij de Poort van Limburg is bemoeienis van de gemeente zeer wen-
selijk geweest. Ga daarom met de eigenaar praten en zorg ervoor dat de mensen 
for the time being vooruit kunnen. 

Wat de speeltuin betreft, houden wij de wethouder aan de gedane toezegging. Wij 
gaan ervan uit dat de zaak voor de heer Hermans vóór 1 januari geregeld zal zijn. 
Aan alles wat zich daarom heen beweegt hebben wij op dit moment geen bood-
schap. De man wacht nu al lang genoeg. Ik zeg niet dat het de schuld is van het 
college, maar het college kan in dit opzicht wel iets betekenen. 
Blij zijn wij met de toezegging dat er alles aan zal worden gedaan om de skate-
boardbaan open te houden. Wij realiseren ons dat dat een tijdelijke situatie zal zijn 
en hebben daarom ook gevraagd hoe het daarmee verder moet. Bent u bereid met 
deze mensen mee te denken over een andere locatie? 

 
De heer Berckmans: Mijnheer de voorzitter. De fractie van de Werknemerspartij 
is van mening dat door het voeren van een eigen grondpolitiek sturing kan worden 
gegeven aan de bouw van sociale huur- en sociale-koopwoningen. Welke actie 
kunnen wij in dezen van u tegemoet zien? Daar door de raad is besloten het ex-
ploitatieplan Laarveld in de raad te behandelen, verzoeken wij u gelijktijdig een 
melange van woningbouw aan te bieden, waarin ook sociale huur- en sociale-
koopwoningen zoveel mogelijk vertegenwoordigd zijn. 

Benieuwd zijn wij of in het Regionaal Volkshuisvestingsplan meteen het woning-
behoefteplan van Weert zal worden betrokken. Zo ja, op welk moment kan dit dan 
worden aangeleverd? De datum 31 januari 2002 is voor ons heilig.  

Het verbaast de fractie van de Werknemerspartij dat een wethouder die inmiddels 
vier jaar in functie is de woningbehoefte in Weert niet kent. Om een goed beleid 
te kunnen voeren had dit al lang op een rij moeten staan. Het verheugt ons overi-
gens dat de wethouder ook wil meedenken over een woningbouwproject op de 
atletiekbaan. De wethouder kon gisteren zelfs al zeggen dat er appartementen ge-
bouwd kunnen worden. Het terrein is zo groot dat wij van mening zijn dat ook 
hier een melange van woningbouw kan plaatsvinden, zowel gestapelde bouw als 
grondgebonden woningen, waarbij sociale-woningbouw voor ons opnieuw hoog 
in het vaandel staat. Als de wethouder nu al weet dat er appartementen gebouwd 
zullen worden, moet hij ook over een plan beschikken. Wanneer kunnen wij dat 
plan te zien krijgen? Ik vraag mij trouwens wel af hoe hij nu kan mededelen dat er 
appartementen zullen worden gebouwd, zonder dat de commissie of de raad daar-
over is geraadpleegd.  

 
De heer Van den Akker: Mijnheer de voorzitter. Vooraf moet ik u zeggen dat 
wij er versteld van staan dat de algemene beschouwingen niet zijn uitgezonden 
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door de Streekomroep. Wellicht kunt u ons direct uitleggen wat daarvan de reden 
is.  

Na mij zullen nog enkele andere fractieleden het woord voeren; ik zal mij thans 
beperken tot uw reacties op onze moties, uitgezonderd de motie inzake het toe-
gankelijkheids-stimuleringsfonds, waarop de heer Adriaens zal ingaan. 

Onze motie nr. 5 inzake het gebiedsmentoraat past, zoals u hebt verwoord, in de 
nieuwe aanpak, en dat doet ons goed. In de commissie AZ zullen wij hierop te-
rugkomen, liefst in het bijzijn van een vertegenwoordiger van de politie. 
Motie nr. 2 met betrekking tot het groenonderhoud trekken wij terug. Wij wachten 
uw voorstellen aangaande het nieuwe groenbeheersprogramma af. Een en ander 
neemt niet weg dat wij ons zorgen blijven maken over het groenonderhoud. 
Motie nr. 4 ten aanzien van de brandweer zullen wij aanhouden en niet in stem-
ming laten brengen. Het in het vooruitzicht gestelde onderzoek wachten wij ver-
der af. 
Tenslotte kom ik bij onze emotievolle motie nr. 1 ten aanzien van het duale ge-
beuren. Na de late discussie na afloop van de vergadering kunnen wij daarover 
thans kort zijn. Wij blijven de lat hoog leggen, maar willen haar wel op een ande-
re manier neerleggen, vandaar dat wij de motie hebben aangepast. Zij luidt nu als 
volgt: 
 

“De raad van de gemeente Weert, 
in vergadering bijeen op 31 oktober 2001 en 1 november 2001; 
overwegende dat: 
- de Tweede Kamer op 20 september jl. voor het wetsvoorstel "Dua-

lisering gemeentebestuur" heeft gestemd; 
- bepaalde onderdelen van de wet direct na de verkiezingen van 6 

maart in werking moeten/kunnen treden; 
- de voortgang met betrekking tot de wijze van invulling van bepaal-

de onderdelen van het wetsvoorstel in de commissie Algemene Za-
ken en Volksgezondheid om diverse redenen niet optimaal ver-
loopt; 

- het zeer gewenst is dat de kennisoverdracht terzake een impuls en 
verdieping krijgt; 

- daarvoor met name de bij de gemeenteraad betrokkenen een grotere 
inspanning leveren; 

stelt PACT '97 het college van burgemeester en wethouders voor dat 
de commissie AZ, aangevuld met de secretaris, activiteiten gaat ont-
wikkelen met betrekking tot Dualisering Gemeentebestuur en deze tij-
dens enkele werkvergaderingen de raad voor te leggen, zodat na de in-
stallatie van de nieuwe raad snel tot besluitvorming kan worden over-
gegaan;  
en gaat over tot de orde van de dag.”  

 
Omdat ik vandaag niet meer in de gelegenheid zal zijn mijn persoonlijke mening 
kenbaar te maken wil ik tenslotte het volgende opmerken. Mocht u – en u mag dit 



1 november 2001 111 

niet zien als dreigement – ook op deze motie negatief reageren, dan trek ik daar 
mijn conclusie uit en zal ik Weert niet meer vertegenwoordigen tijdens de bijeen-
komsten van het VNG-vernieuwingsnetwerk en meld ik mij nu al af voor de bij-
eenkomst van 28 november. 

 
De voorzitter: Zoals de motie nu luidt, zou ik haar zelf geschreven kunnen heb-
ben! 
 
De heer Adriaens: Mijnheer de voorzitter. Op pagina 7 van de begroting voor 
2002 wordt medegedeeld dat de instelling van een toegankelijkheids-stimulerings-
fonds nog niet is geëffectueerd, doch in de meerjarenbegroting is gepland voor 
2003. Naar aanleiding van deze opmerking hebben wij, zoals u weet, een motie 
ingediend, om te bewerkstelligen dat een en ander toch in 2002 wordt ingevuld. 
De vraag is dus of dat in 2002 kan worden ingevuld. U hoeft maar te knikken, en 
dan trekken wij de motie in. Ten behoeve van de notulist stel ik vast dat de wet-
houder inderdaad knikt! 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Wel conform de voorwaarden die terzake op 
papier zijn gezet! 

 
De heer Adriaens: Akkoord, dan trekken wij de motie in. Een kredietvoorstel 
zien wij de komende tijd wel tegemoet. 

In eerste termijn hebben wij onze zorgen uitgesproken over de tarieven die met de 
stichtingen worden besproken in het kader van de budgetfinancieringsgesprekken. 
De wethouder heeft daarover gisteren het een en ander verteld. Er is nu wel een 
verdeling van de kosten weergegeven, maar het standpunt waarom wij vroegen is 
niet gegeven. Ik herhaal het daarom nog maar eens: indien nodig zullen ons in-
ziens extra middelen ter beschikking moeten worden gesteld om een brede toe-
gankelijkheid te garanderen voor alle lagen van de bevolking. Het mag, met ande-
re woorden, geen elitair gedoe worden.  

In het voortgezet onderwijs is het project culturele kunstzinnige vorming (CKV) 
van start gegaan en inmiddels staat een project ‘Kunst- en cultuurmenu’ in de 
steigers. Wij hebben u verzocht een coördinator te benoemen als aanspreekpunt, 
uitgaande van de een-loketgedachte, die zou moeten functioneren tussen het direc-
teurenoverleg, de instellingen en de gemeente. U hebt bevestigd dat dit provinci-
aal wordt gesubsidieerd en naar ik meen hebt u ook toegezegd dat hierop in de-
cember zal worden teruggekomen. Wij denken bij het invullen van deze post aan 
de oud-directeur van het Munttheater, die als vakman enthousiast reeds gedeelten 
van dit werk op zich heeft genomen. Momenteel wordt nog wachtgeld uitgekeerd 
en dat zou na de invulling die wij voorstellen niet meer nodig zijn. Een en ander 
dient een structureel karakter te krijgen. Vele dingen zijn dan in één keer opgelost.  

Pact’97 is van mening dat Weert als centrumgemeente een duidelijk profiel moet 
uitstralen. Weert zal zich als centrumstad moeten manifesteren door middel van 
imago en beeldvorming. Hoe denkt u dat in te vullen en hoe ziet u die taak?  
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De overige vragen die ik nog beantwoord had willen zien, zoals over het wieler-
parcours, seniorensport, kleine zalen, etc. zijn van dien aard, dat ik er met het oog 
op de tijd in de commissie op zal terugkomen. 

 
Mevrouw Frenken-Henderikx: Mijnheer de voorzitter. In onze schriftelijke be-
schouwingen hebben wij een vraag gesteld over het hoge percentage (60%) men-
sen dat afhaakt in de inburgeringscursus. Dat percentage hebben wij gehaald uit 
het jaarverslag van ROC. Op pagina 28 van dat jaarverslag wordt een totaal aantal 
deelnemers genoemd van 134, van wie er 6 zijn uitgestroomd met als reden werk-
ervaring, 6 met een vervolgopleiding, 20 wegens privé-omstandigheden, 36 die de 
opleiding hadden afgerond, terwijl voor een aantal van 66 als reden ‘onbekend’ 
wordt opgegeven. 

Pact’97 is stomverbaasd over het standpunt dat het college gisteravond heeft in-
genomen ten aanzien van de invulling van de school op Fatima. Het vorig jaar had 
het college helemaal nog geen standpunt bepaald over een centrumschool. Reeds 
jaren krijgen wij op vragen daarover van het college te horen dat het schoolbe-
stuur hierin autonoom is. Het schoolbestuur heeft in het verleden heel veel ruimte 
gekregen om samen met betrokken partijen tot een goede oplossing te komen. 
Omdat men er niet uitkwam, heeft men Deloitte & Touche ingehuurd, die op dit 
moment nog volop in discussie is met alle betrokkenen over de invulling en de 
locaties van een of meerdere centrumscholen. Vooruit lopend op het haalbaar-
heidsonderzoek komt het college nu met een standpunt naar buiten, waarin ervan 
wordt uitgegaan dat de huidige school op Fatima blijft zoals ze is. Gegeven dat 
standpunt wil Pact’97 het college nog een aantal vragen voorleggen. Wat wilt u 
eigenlijk met de wijk Fatima? Wilt u hierin nog energie steken? Zo ja, dan begrij-
pen wij niets van uw standpunt met betrekking tot de school. Wordt hiermee al-
leen invulling gegeven aan de motie die het vorig jaar is aangenomen, met de ge-
dachte dat de school op Fatima over drie jaar toch sluit? Wij willen u wijzen op de 
kansen die u hier volgens ons laat liggen. Naar onze mening is Fatima alleen maar 
gebaat met een school met een positieve uitstraling naar andere wijken van Weert. 
Een brede school zou een investering zijn in de toekomst van de wijk Fatima, zo-
als ook wordt bevestigd in het advies van Pouderoijen. Pact’97 vindt het dan ook 
onbegrijpelijk dat het college dwars tegen alle onderzoeken in nu al met een 
standpunt naar buiten komt. Dit is niet uit te leggen aan de mensen die hierover 
nog volop in discussie zijn. Gezien het belang van een brede school voor de wijk 
Fatima wil Pact’97 absoluut niet meewerken aan een politiek spel waarvan Fatima 
de dupe kan worden. 

 
De heer In den Kleef: Mijnheer de voorzitter. Eigenlijk had ik me voorgenomen 
niet meer het woord te vragen, want voor mij was het in feite gisteravond al afge-
lopen, maar toch wil ik nog enkele dingen in het midden brengen. De heer Litjens 
heeft zojuist terecht opgemerkt dat wij niet heen en weer kunnen blijven schuiven 
met plannen voor Tungelroy. De gemeente moet snel en constructief meedenken 
over mogelijkheden om die discussie af te ronden. In feite geldt dat ook voor het 
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plan-Gordijn en voor de relatie met de sporthal Leuken. In deze raad hebben wij 
indertijd de voorwaarden vastgesteld voor het plan-Gordijn. Daarna hebben wij er 
niets meer over gehoord en wordt er geschoven en geschoven. Met de sporthal 
Leuken schuiven wij niet, want die ligt nog altijd op dezelfde plek, maar wij we-
ten ook niet wat wij daarmee aan moeten. Het duurt allemaal erg lang, er wordt 
geschoven, dat kost energie en het levert niets op. Wij vinden dat jammer. 

Wat de heer Coolen over Swartbroek heeft gezegd en de motie die hij terzake 
heeft ingediend inspireerde mij het eerst om vandaag toch iets te zeggen… 

 
De heer Coolen: Daar ben ik blij om! 

 
De heer In den Kleef: U weet hoe wij hiermee samen omgaan! Het is een gewel-
dig initiatief van de wijkraad Swartbroek om een dergelijk plan op te zetten en te 
ontwikkelen. Dat het op dit moment niet sluitend is, kan ik me voorstellen, maar 
dat betekent niet dat wij niet samen met de wijkraad zouden moeten nagaan hoe 
het sluitend gemaakt zou kunnen worden. Toen wij gisteren voorstelden het vrij 
besteedbare bedrag uit de reserve Nutsbedrijven voor iets anders in te zetten, werd 
er eerst nogal bedenkelijk gekeken en toen ik nog eens navroeg, hoorde ik een 
licht gegrom in deze zaal, en ik kan me niet aan de indruk onttrekken dat dat ook 
van CDA-zijde afkomstig was…. 

 
De heer Coolen: Toen ik zojuist onze motie voorlas, meende ik ook enig gegrom 
in de zaal te horen, ongetwijfeld ook van Pact’97! 

 
De heer In den Kleef: Dat ga ik nu uitleggen. Nadat duidelijk was gemaakt dat 
het alleen naar de vrij besteedbare algemene reserve kon gaan, hebben wij onze 
motie ingetrokken. De motie van het CDA kan ik dan ook niet helemaal plaatsen. 
In onze schriftelijke beschouwing hebben wij onder het kopje ‘Majeure projecten’ 
opgemerkt dat de vrij besteedbare reserve niet alleen voor de drie majeure projec-
ten gebruikt zou kunnen worden, maar onder andere ook voor wijk- en buurtcen-
tra. Wat dat betreft denken wij er dus niet anders over dan het CDA, maar om nu 
ƒ 1 miljoen vrij te maken en blijvend in een potje te stoppen voor dit soort zaken 
en gelijktijdig natuurlijk de gewone dienst met ƒ 1 miljoen op te hogen, gaat ons 
net iets te ver, vandaar ons gegrom. 

 
De heer Schouwenaars: Mijnheer de voorzitter. Ik verzoek u achtereenvolgens 
de heren Kirkels en Peeters het woord te geven. 

 
De voorzitter: En hebt u daarmee uw tweede termijn gebruikt!? 

 
De heer Schouwenaars: We zijn nog niet aan de staart toe! 

 
De voorzitter: Goed, dan beginnen we bij de heer Kirkels! 
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De heer Kirkels: Mijnheer de voorzitter. De VVD-fractie wil graag op enkele 
interessante punten uit de eerste termijn reageren, want er zaten bepaald wel enke-
le aardige zaken tussen. 

Wethouder Heijmans heeft aangegeven dat het volgend jaar het regionaal detail-
handelsbeleid in het Land van Weert concreet gestalte zal worden gegeven. Weert 
heeft met Nederweert een taak bij de uitgifte van het toekomstige bedrijventerrein 
Pannenweg, en dat is mooi, zeker als het begin van méér. De VVD-fractie wil 
graag wat verder gaan. Weert dient het voortouw te nemen om te komen tot een 
uitgifteprogramma, tezamen met onze partners in de regio: Nederweert, Hunsel en 
Cranendonck, een gezamenlijke aanpak met één loket, en dat structureel en niet 
alleen naar aanleiding van een toevallig op de gemeentegrens gelegen terrein. De 
VVD-fractie verwacht dat dit prima zal aansluiten bij de ons overigens nog steeds 
niet bekende nota van LOZO, LWV en Kamer van Koophandel. De PvdA-fractie 
bij monde van de heer Geurts verheugde zich over een citaat uit die zelfde nota: 
‘Ongebreide acquisitie leidt tot krapte op de arbeidsmarkt’. Dat is echter nog 
geen reden om nu met de armen over elkaar te gaan zitten. Het begrip ‘ongebrei-
deld’ staat voor de VVD-fractie gelijk aan ‘zonder beleid’. Een beleid vraagt im-
mers visie en ver genoeg vooruit durven kijken, kunnen inspelen op de golfbewe-
gingen van de economie, versterken van je potentieel, zodat je kunt handelen 
wanneer dat nodig is. Erkennen van je eigen potenties is ook een kunst. Na erken-
ning iets met die potenties doen behoort onze opgave te zijn, anders laat je immers 
kansen liggen. 

Bemoedigend is de duidelijk waarneembare ontwikkeling in het standpunt met 
betrekking tot het IJzeren Rijn-dossier. Her en der zijn positieve nuanceringen 
waar te nemen. Zo sprak wethouder Verheggen over een tweesporenbeleid. In 
essentie is dat eigenlijk weinig anders dan waarvoor de VVD-fractie altijd heeft 
gepleit. Er moet echt méér zijn dan alleen nee zeggen. Je zou dit zelfs een Jericho-
dossier kunnen noemen: met kracht en overtuiging blijven blazen totdat de muren 
omvallen! Dat zelfde geldt overigens voor het onderwerp stadsdistributie, c.q. een 
toelatingsbeleid voor aanleverende vrachtwagens in de binnenstad. 

De CDA-fractie gaf bij monde van haar fractievoorzitter aan dat het ISV-rapport 
het spoorboekje is voor de komende periode. Het is nog niet zo lang geleden dat 
het bewuste rapport door het CDA met duidelijke reserve, zo niet enige tegenzin, 
is aangenomen. Vóór de uitvoering moesten we het er in de raad nog maar eens 
goed over hebben! Zo gaat dit spoorboekje wel veel lijken op het spoorboekje van 
de bekende spoorwegmaatschappij in Nederland, waarvan ook steeds minder uit-
komt van wat erin staat vermeld.  

 
De voorzitter: Dat merken we nu wel aan de heer Weekers! 

 
De heer Braam: Ik kan mij niet herinneren dat wij een voorbehoud hebben ge-
maakt ten aanzien van genoemd rapport! Wat wij ervan hebben gezegd, is dat het 
een voorbeeld was van de manier waarop op basis van een zeer brede inspraak tot 
beleid kon worden gekomen en dat wij er altijd achter hebben gestaan. 
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De heer Kirkels: Het in mijn betoog verwerkte citaat is mij heel goed bijgeble-
ven!  

Al met al is Weert achterop gesukkeld met de woningbouwplannen. Er zijn veel 
vraagtekens, kennelijk ook bij wethouder Sijben, die zich afvroeg: bouwen voor 
wie en hoeveel? Kijk, dat is de kortst denkbare motivatie om de noodzaak te on-
derbouwen voor het houden van een woningbehoefteonderzoek in Weert en in 
onze regio. Daarin ligt ook het begin van een goed regionaal woningbouwbeleid. 
De wethouder voegde er nog aan toe dat het steeds complexer wordt. Daarbij zij 
dan nog maar eens aangetekend dat de kentering eigenlijk pas echt is gekomen 
toen de toenmalige staatssecretaris Heerma het subsidieloos bouwen invoerde. 
Hierbij komt nu toch echt de taakstelling van organisaties als Balans in zicht. 
Overigens is de fractie van de VVD van mening dat Balans een rol moet kunnen 
vervullen bij de mogelijke ontwikkeling van het sportcomplex Leuken; dat is zeer 
in het belang van de huurders van Weert.  

Het jaar 2001 is het jaar van een aantal mooie plannen, plannen nu eens niet uit de 
koker van een of ander bureau, maar plannen van de burger zelf. Neem nu het 
plan van de dorpsraad Swartbroek, waarvan de kwaliteiten van het initiatief al 
eerder zijn geroemd. Wethouder Sijben heeft te kennen gegeven begin 2002 tot 
besluiten te zullen komen. Tegelijkertijd schermt hij alvast met mogelijke finan-
cieringstekorten en exploitatiekosten van accommodaties. Er zijn toch nog vele 
aanvullende financieringsmogelijkheden denkbaar, bijvoorbeeld op het gebied van 
sport, wijkaccommodaties, provinciale middelen voor dorpsvernieuwing etc. Nee, 
dan bekruipt je toch het gevoel dat hier al de argumenten worden aangedragen om 
er straks maar niets mee te doen. De VVD-fractie vraagt in dezen om duidelijk-
heid en actie. Reden om met de volgende motie te komen: 
 

“De raad van de gemeente Weert,  
in vergadering bijeen op 31 oktober en 1 november 2001;  
gehoord de beraadslagingen tijdens de begrotingsbehandeling; 
van mening dat het ingediende plan van de dorpsraad van Swartbroek 
alom waardering verdient; 
overwegende, 
• dat het plan getuigt van een gedegen voorbereiding en een hoge 

kwaliteit; 
• dat dit plan voorziet in een oplossing van verschillende problemen; 
• dat uitvoering van dit plan invulling geeft aan het oplossen van een 

deel van de vergrijzingsproblematiek; 
• dat de dorpsraad in staat is geweest een goed draagvlak in de 

gemeenschap te creëren; 
• dat de kosten van het plan verrassend laag uitvallen; 
• dat het initiatief van de dorpsraad ondersteuning verdient van de 

raad om het plan tot uitvoering te brengen; 
• dat uitvoering geruime tijd nodig heeft om alle procedures te 

doorlopen; 
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draagt het college op om in 2002 alle voorbereidingen te treffen om 
mogelijk al in 2003 tot realisatie van het plan te komen, zodat in elk 
geval geen verdere voorbereidingstijd verloren gaat; 
en gaat over tot de orde van de dag.”  (motie nr. 7) 

 

Andere burgerinitiatieven verdienen het overigens ook om met dezelfde aandacht, 
waardering en een positieve houding te worden behandeld. Daarbij noemen we 
nog maar eens de initiatieven van en over Fatima, en ook de Biest en Molenakker. 
Het geldt evenzo voor verzoeken van Weerter instituten die hun behoefte aan uit-
breiding kenbaar maken. Wij doelen hierbij meer specifiek op de KMS, een on-
derwijsinstituut met MBO-status dat weer aan betekenis wint. Hieraan zijn in de 
eerste termijn al een aantal opmerkingen gewijd. Reden voor de VVD-fractie om 
ook hieraan een motie te wijden, met de volgende tekst: 
 

“De raad van de gemeente Weert,  
in vergadering bijeen op 1 november 2001;  
gehoord de beraadslagingen; 
van mening dat verzoeken tot uitbreiding van in Weert gevestigde in-
stituten met een positieve grondhouding benaderd dienen te worden; 
overwegende: 
• dat een dergelijk verzoek, te weten van de kazerne van de Konink-

lijke Landmacht, bekend is; 
• dat in de onmiddellijke omgeving sprake is van voorgenomen plan-

ontwikkeling; 
• dat de regie bij toekomstige ruimtelijke invulling bij de gemeente 

Weert dient te berusten en niet bij enige marktpartijen; 
draagt het college op om het verzoek zoals voornoemd te betrekken 
bij de planontwikkeling ter plaatse, bekend onder de naam Theunis-
hof; 
en gaat over tot de orde van de dag.”  (motie nr. 8) 

 

Wij hebben gedurende de eerste termijn ook nog kans gezien een beetje te letten op 
woordgebruik en woordkeuze. Opvallend was het vele gebruik van de woorden 
‘als’, ‘kan’, ‘kunnen’ en ‘mogelijk’, waarbij wethouder Sijben als onbetwist record-
houder tevoorschijn kwam. Hoe vaak?, vraagt u. Wij zijn op een gegeven moment 
maar gestopt met turven! Wij vonden het heel illustratief. Zo blijft alles in een gor-
dijn van vaagheid, met dank aan de heer Heuvelmans voor het citaat!  

Via de heer Heuvelmans zijn we met een kleine sprong weer bij PvdA-wethouder 
Heijmans voor twee opmerkingen ten besluit. De wethouder gaf uitleg over een 
actiepunt aangaande het arbeidsmarktbeleid: de mobilisatie van het stille arbeids-
potentieel onder de niet-uitkeringsontvangers. Een goede zaak, maar er zal ook 
een passend traject van opleiding en scholing bij moeten. 

Tenslotte nog een opmerking over de veelbesproken armoedeval. Ervan uitgaan 
dat maatregelen door de Tweede Kamer genomen die armoedeval hebben wegge-
nomen, is iets te gemakkelijk. Die regelingen zijn niet gemaakt om de vergroting 
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van de armoedeval, veroorzaakt door gemeentelijk beleid te compenseren; die zit 
besloten in het minima- en kwijtscheldingsbeleid van de gemeente Weert, hoe 
nobel deze ook bedoeld moge zijn.  

Als allerlaatste een zeer persoonlijke opmerking. Het houden van algemene be-
schouwingen op dagen als deze, Allerheiligen en Allerzielen, vinden wij niet zo’n 
gunstig gekozen moment. 

 
De heer Peeters: Mijnheer de voorzitter. Er waren vele vragen, zóveel zelfs dat 
honderd wijzen daarop geen volledig antwoord zouden kunnen geven. In het ka-
der van de communicatie hebben wij een aantal vragen gesteld in onze algemene 
beschouwingen, maar daarop is eigenlijk niet ingegaan. Ook tijdens deze algeme-
ne beschouwingen bleek weer dat wij plotseling moesten vernemen dat het tech-
nisch onderwijs naar Roermond is gegaan. Hadden wij daar als raad niets aan 
kunnen doen? 
 
De heer Coolen: Ik heb begrepen dat het tijdelijk naar Roermond is gegaan! 
 
De heer Peeters: Het is maar de vraag of dat tijdelijk ook wérkelijk tijdelijk is! 
 
De heer Coolen: Zo lust ik er nog wel één! 
 
De heer Peeters: Ik ook. In onze algemene beschouwingen hebben wij u aanbe-
volen eens wat matrixen en stroomschema’s te maken waarin die communicatie 
wordt vastgelegd. Heel simpel: hoe lang moet iemand wachten op een rijbewijs, 
op een paspoort, een bouwvergunning? Welke termijnen staan daar voor? Geef de 
burger daar gewoon inzicht in en maak ook communicatiematrixen voor wié u 
moet benaderen en met wie u moet praten als bepaalde aanvragen binnenkomen. 
Het blijkt ook nu maar weer dat besloten vergaderingen niet zo besloten zijn als ze 
geacht werden te zijn, maar daarop kom ik straks nog terug. In dat kader zou het 
misschien ook aan te bevelen zijn de deuren hier open te zetten als er algemene 
beschouwingen worden gehouden en dat niet te doen achter gesloten deuren. Ook 
dat speelt een rol in het kader van het dualisme. Wij zijn er ook voorstander van 
dat de invoering van het dualisme, qua processen etc., nu al wordt voorbereid, 
zodat we zo snel mogelijk na de verkiezingen van het volgend jaar kunnen starten 
met de uitvoering ervan.  

Wat wij ons naar aanleiding van deze algemene beschouwingen ook eens moeten 
afvragen, is of het geen aanbeveling verdient dat de schriftelijk ingediende be-
schouwingen worden gevolgd door een schriftelijk stuk van het college. Het kan 
voorkomen dat wij tijdens de discussie een heleboel opsommingen te horen krij-
gen van bedragen, van instellingen die allemaal budgetsubsidiëring ontvangen, 
etc. Zet dat even op papier en geeft het ons vóór de raadsvergadering…. 

 
De heer Heuvelmans: U kunt ook vragen in commissieverband stellen; dat helpt 
ook! Dan hoeft het niet schriftelijk en kost het ook geen tijd en geld. 
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De heer Peeters: Daar ben ik helemaal voor; daarom hebben wij ook andere be-
schouwingen gehouden. 

Over de bestuursopdrachten is inmiddels al iets gezegd. De VVD-fractie is vóór 
bestuursopdrachten. Formuleer ze duidelijk, verbind er ook de projectbudgetten 
aan die erbij horen en maak de begroting op die manier veel inzichtelijker.  

Zo’n project is ook het zwembad. De heer Sijben heeft eindelijk een langetermijn-
visie aangekondigd; de VVD-fractie heeft er al vaak genoeg naar gevraagd. Hope-
lijk zal in het kader van die langetermijnvisie het rustige water van de heer Sijben 
niet ook het rustige water in het golfslagbad worden, want dan hebben we wel een 
probleem. De wethouder heeft duidelijk gemaakt dat er mogelijk een bruidsschat 
mee moet als we budgetfinanciering gaan invoeren bij het zwembad. Dat brengt 
mij op de gedachte dat voor de andere organisaties, die nog geen budgetfinancie-
ring hebben, een onderbouwing zal moeten komen voor dat budget. Het wil overi-
gens niet zeggen dat de huidige begrotingen 1 op 1 moeten worden overgezet: er 
moet een visie, een onderbouwing achter liggen.  

Sprekend over visies, kom ik bij de stadsvisie, waarom wij al langer vragen. In de 
opdracht van de provincie was een stadsvisie begrepen. U kunt dan vinden dat de 
visitatiecommissie daarover te wijsneuzerig heeft gedaan, maar het was gewoon 
een van de criteria. Als u een bureau opdraagt de neuzen in deze zaal te tellen, zal 
het niet de neuzen op straat gaan tellen, maar die in deze zaal. Zo gaat het daar 
ook. Het lijkt er een beetje op alsof uw reactie door frustratie was ingegeven, en 
dat zouden wij jammer vinden, maar misschien is het ook wel een vorm van zelf-
kennis. U weet ook dat iemand die lelijk is minder vaak in de spiegel kijkt dan 
iemand die knap is. U kunt het echter ook positief benaderen, want zesjes trekken 
alleen maar vijfjes aan. 

Wat de centrumschool betreft, moet ik u zeggen dat de VVD-fractie zwaar teleur-
gesteld is, en ik zal u uitleggen waarom. In de commissie waarin dit onderwerp 
werd behandeld was het advies: 3+1 en 4+1. In diezelfde commissievergadering 
werd gevraagd: waarom niet 2+2? Het antwoord luidde: ambtelijk kan dat niet, er 
is geen ruimte voor….. 
 
De heer Coolen: Volgens mij is in de commissie helemaal niet gezegd dat 2+2 
ambtelijk niet mogelijk zou zijn! 
 
De heer Peeters: Er was een ruimtelijke visie, waaruit bleek dat 2+2 niet haalbaar 
was. 
 
De heer Coolen: Dat is iets anders! 
 
De heer Peeters: Uit het advies dat Pouderoijen op 22 september heeft uitgebracht 
blijkt dat er geen probleem is om ruimtelijk een 2+2-variant uit te voeren…. 
 
De heer Coolen: En de wethouder heeft in de commissie toegezegd dat ze dat zou 
laten uitzoeken! 
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De heer Peeters: Ik vind het vreemd dat wij niet eerst zelf kennis hebben kunnen 
nemen van die brief. Ook dit is weer een kwestie van communicatie. Het is ge-
woon niet chic. Het is zelfs de vraag of het schoolbestuur van deze brief op de 
hoogte was en of het dan misschien niet een heel ander besluit zou hebben geno-
men dan het nu kennelijk heeft gedaan. Hoe het ook zij, voor de VVD-fractie is de 
optie 3+1, en dan met name die 1, een te zwakke basis. Wij vragen ons af of dit 
niet gewoon een woningschooltje zal worden, dat over twee of drie jaar totaal niet 
levensvatbaar zal blijken te zijn. Probeer er dan liever een andere onderwijssoort 
bij te betrekken en maak er 3+2 van.  

Wethouder Verheggen heeft het gisteravond over vermogensvorming gehad, een 
mooi woord! Ik ben inderdaad van mening dat dat de hoofdzaak is als wij het 
hebben over financiering van een publiek orgaan als de gemeente. Wij moeten de 
vraag stellen of de gemeente aan vermogensvorming moet doen. Op dit moment 
gebeurt dat, en daaruit komt ook de motie van het CDA voort, maar wij moeten 
ons afvragen of de gemeente wel ƒ 66 miljoen op de plank moet hebben en of het 
niet beter is álles te begroten binnen de begroting en daarvoor naar een andere 
financiering te zoeken. Het gevaar dat nu weer dreigt is dat wij wijk- en dorpshui-
zen en weet-ik-wat-nog-meer uit de reserves gaan financieren en dat over een jaar 
of vijftien, als wij hier waarschijnlijk niet meer zitten, allerlei projecten boven 
tafel komen die totaal geen dekking hebben. Ik ben van mening dat dit eens deug-
delijk besproken moet worden in een denktank-commissie. Laten we de commis-
sie voor financiën maar afschaffen en daarvan een denktank-commissie maken. 

Sprekend over het gemeentehuis is ons verweten dat wij daarover in de commissie 
maar vragen hadden moeten stellen. In de commissie voor financiën was toege-
zegd dat onderzocht zou worden wat renovatie van de oudbouw, met aanpassing 
aan normen etc., zou kosten, wat nieuwbouw zou kosten én wat de locatie van het 
huidige gemeentehuis mogelijk zou kunnen opleveren in relatie tot de ontwikke-
ling van een nieuw gemeentehuis. Daarover is ons tot nu toe geen enkele informa-
tie verstrekt. Gaan we wel of niet uit van flexibele werkplekken, moeten we in het 
gemeentehuis überhaupt wel alles stoppen wat er nu in zit? De publieksfuncties 
zouden bijvoorbeeld elders in de stad kunnen worden ondergebracht, meer geori-
enteerd in het centrum, en het beleidsmatige deel, inclusief het college, in een 
beleidstoren elders in Weert. Wij kunnen ons niet voorstellen dat voor een bedrag 
van ƒ 36 miljoen niet meer kan worden gerealiseerd in de sfeer van nieuwbouw. 

Voor zover ik weet, hebben wij ‘Keent kiest kwaliteit’ en de locatie van de school 
en de wijkaccommodatie besproken in een besloten vergadering. Ik vind het niet 
kies dat daarover in algemene beschouwingen dan toch uitspraken worden ge-
daan. Afgesproken was dat eerst het college een uitspraak zou doen en dat wij er 
dan pas over zouden communiceren. Het tijdstip voor de uitspraak van het college 
was gisteravond. Zoals u weet, waren wij er voorstander van om de school te situ-
eren waar ze nu komt en de wijkaccommodatie op het Kerkplein. Wat wij wel 
willen vragen is of het Kerkplein niet als kostendrager voor een gedeelte van het 
project kan worden meegenomen. Met andere woorden: kunnen daar niet én be-
drijven én woningen worden gevestigd, waardoor het draagvlak van het plan ver-
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beterd zou worden? Overigens heb ik nog gevraagd of de hoek Kerkstraat/Pastoor 
Fransenstraat onderzocht zou kunnen worden, maar daarover heb ik nog niets ge-
hoord.  

Buiten de accommodaties gaat het met name om de sociale structuur. Een sociale 
structuur wijzig je onder andere door de sfeer en door de woningbouw te wijzi-
gen: woningen door te amoveren, te slopen en te renoveren, door nieuwbouw en 
kwaliteit in te brengen. Die kwaliteit moet wel betaalbaar en ook weer sociaal 
zijn.  

Mevrouw Gresnigt heeft gezegd dat er bij de kinderopvang geen wachtlijsten zijn. 
Onze informatie is dat er in Swartbroek wel een wachtlijst is, wat verband zou 
houden met het verhogen van de leeftijd. Daardoor is bij ons de vraag gerezen of 
er niet een scheiding kan worden gemaakt tussen de kinderopvang in het centrum 
en in de wijken. Wellicht kunnen zo wat knelpunten worden opgelost. 

Van de verkoop van de panden zijn wij voorstander, als dat gebeurt tegen markt-
conforme prijzen. Een toegankelijkheidsfonds mag er wat ons betreft komen, 
waarbij wij extra aandacht willen vragen voor de eigen gebouwen. 

Ook mijn fractie heeft de indruk dat Tungelroy aan het lijntje wordt gehouden. 
Komt er nu wel of niet een voorstel aan de raad? De relatie tussen inwonertal en 
kosten vond ik trouwens wel een goede, alhoewel dat niet in zijn algemeenheid 
opgaat; in het plan van Swartbroek wordt immers meer gerealiseerd dan in het 
plan van Tungelroy. Wij hebben er kennis van genomen dat mogelijk aanspraak 
kan worden gemaakt op provinciale subsidies, maar misschien zijn er ook nog 
mogelijkheden in het kader van stads- en dorpsvernieuwingsgelden.  

 
De heer Coolen: Neemt u nu afstand van de stelling dat de investering afhanke-
lijk zou moeten worden gesteld van het aantal inwoners? 

 
De voorzitter: Ik verzoek de heer Peeters hierop kórt te antwoorden. Het was de 
intentie dat iedere fractie ongeveer twintig minuten zou spreken, maar ik moet 
vaststellen dat uw fractie zich daaraan absoluut niet houdt.  

 
De heer Peeters: Akkoord. Het plan is in die zin niet vergelijkbaar, dat hierbij 
meerdere facetten aan de orde zijn, zoals onder andere woningbouw. Als de op-
brengsten van de woningbouw worden teruggeploegd naar het creëren van een 
wijkaccommodatie, moet dat anders worden beoordeeld dan in het andere geval. 

 
De heer Coolen: Dus u onderschrijft mijn betoog…. 

 
De voorzitter: Neen, meneer Coolen, er komt nog voldoende gelegenheid om 
over dit onderwerp door te praten. Ik verzoek de heer Peeters nu dringend zijn 
betoog af te ronden. 

 
De heer Peeters: Ik ben er, voorzitter; dank u wel! 
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De voorzitter schorst te 15.08 uur de vergadering voor collegeberaad. 
 
Schorsing 

 
(Tijdens de schorsing is de heer Weekers ter vergadering gekomen en heeft de 
heer Van Heugten de vergadering verlaten.) 

 
De voorzitter heropent te 15.48 uur de vergadering. 

 
Repliek. 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Mijnheer de voorzitter. In tweede instantie 
zijn enkele items opnieuw aan bod gekomen en ik wil graag beginnen met onder-
wijs. 

Wat betreft de opmerkingen die zijn gemaakt over St. Theunishof en het opont-
houd dat zou worden veroorzaakt bij het Bisschoppelijk College, herinner ik aan 
de afspraken die wij hebben gemaakt met het VOL, het overkoepelend bestuur 
van het voortgezet onderwijs in het Weertse, in het kader van onze meerjaren-
huisvestingsplannen: eerst investeren in het speciaal onderwijs en het voorberei-
dend beroepsonderwijs. De eerste resultaten daarvan zijn al zichtbaar, want gis-
termiddag heb ik bij het Kwadrant een prachtige kas en een afdeling handel mo-
gen openen. Iedereen die nu door het Kwadrant loopt en een blik naar binnen kan 
werpen op het moment dat zich daar leerlingen bevinden, zal zich alleen maar 
kunnen verheugen over het feit dat hier weer zoveel honderden leerlingen rondlo-
pen dankzij de impulsen die in het samenwerkingstraject met het voortgezet on-
derwijs en in goed overleg met de gemeente Weert zijn gegeven. De prioriteiten 
waren in goed overleg met het voortgezet onderwijs dus gelegd bij het speciaal 
onderwijs en het voorbereidend beroepsonderwijs, waarna de Philips van Horne-
scholengemeenschap aan bod zou komen en in laatste instantie het Bisschoppelijk 
College. Toen bleek dat St. Theunishof niet de vaart had die was verwacht, heeft 
het Bisschoppelijk College wel laten weten dat het formeel in het meerjarenhuis-
vestingsplan wilde worden opgenomen; die kanttekening is erbij gemaakt. Aan 
alles waarop het Bisschoppelijk College of enige andere school recht heeft wordt 
conform de verordening voldaan. Daarnaast wordt in het kader van de gebruiks-
vergunning met de twee scholen voor voortgezet onderwijs nagegaan of via een 
noodprocedure verschillende maatregelen kunnen worden genomen.  

Met betrekking tot de scholen voor Weert-centrum was in het kader van het com-
municatiesysteem dat door het betrokken schoolbestuur is ingericht afgesproken 
dat de commissie WOP regelmatig zou worden geïnformeerd over de voortgang 
terzake. Tijdens de laatste informatieronde in de commissie bleek bij de commis-
sieleden behoefte te bestaan zich ook een mening te vormen over de 2+2-optie. 
Het schoolbestuur is gevraagd daarover een mening te vormen, vandaar dat het 
college daarover nu een mening heeft gevormd. Gisteren heb ik medegedeeld dat 
hierover op 9 november in de commissie zal worden gesproken. Een besluit zal 
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pas worden genomen nadat het schoolbestuur een definitieve aanvrage heeft inge-
diend, wat normaal gesproken vóór 1 februari van het volgend jaar zal gebeuren. 
De besluitvorming zal dan eind volgend jaar plaatsvinden, maar gegeven de hui-
dige inzichten en feiten mag niet worden verwacht dat onze mening op dat mo-
ment ingrijpend anders zal zijn.  

 
Mevrouw Frenken-Henderikx: U loopt dus vooruit op de uitslag van het haal-
baarheidsonderzoek? 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Neen. U hebt er zelf bij gezeten toen de com-
missie vroeg ook een uitspraak te doen over de 2+2-variant, vandaar dat het colle-
ge die mening nu geeft. Als die mening niet was gevraagd, hadden wij die ook 
niet gegeven. 

 
De heer In den Kleef: Maar wel vooraf, voordat alle onderzoeken ter tafel lig-
gen! 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Neen…. 

 
Mevrouw Frenken-Henderikx: Afgelopen dinsdag is er nog een hele discussie 
over gevoerd! 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Ja, en voordien hebben wij alles op alles 
gezet om de commissie WOP te informeren over de mening van het college, en 
die is afgelopen dinsdagavond door de heer Van Geleuken medegedeeld… 

 
Mevrouw Frenken-Henderikx: Wij zouden schriftelijk worden geïnformeerd 
voordat die bijeenkomst begon, want ik was dinsdagavond verhinderd! 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Dan had u die informatie voor die avond 
waarschijnlijk ook niet nodig… 

 
Mevrouw Frenken-Henderikx: Wie bepaalt dat!? 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: De bedoeling was dat u die avond zou weten 
wat het standpunt van het college was en dat is die avond meteen door de heer 
Van Geleuken medegedeeld. Ik had inderdaad toegezegd dat die informatie schrif-
telijk zou worden verstrekt, maar dat zat er wegens tijdgebrek niet in… 

 
De heer Peeters: Maar dat weten wij toch niet? Hoe moet ik daar achter komen? 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Het was alleen van belang voor degenen die 
dinsdagavond die conferentie bijwoonden. Verder voeren wij de discussie gewoon 
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in de reguliere commissievergadering van 9 november, precies zoals wij hebben 
afgesproken. 

 
Mevrouw Frenken-Henderikx: Na de besloten vergadering over ‘Keent kiest 
voor kwaliteit’ hebt u ons toegezegd dat wij vóór dinsdag schriftelijk in kennis 
zouden worden gesteld van de gang van zaken, en dat is niet gebeurd. 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Neen, dat was niet haalbaar en daarom is het 
die avond mondeling medegedeeld door de heer Van Geleuken. 

 
Mevrouw Frenken-Henderikx: Maar de mensen die daar niet aanwezig zijn ge-
weest, weten van niks! 

 
De voorzitter: Ik verzoek wethouder Gresnigt nu haar betoog te vervolgen, want 
het is over en weer voldoende toegelicht. U kunt er op 9 november in de commis-
sie nog een keer pittig met elkaar over praten.  

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: De commissievergadering is overigens op 13 
november. De discussie blijft in ieder geval gevoerd worden. 

Gevraagd is wat de voorkeur die het college heeft voor de 3+1-variant betekent 
voor Fatima. Ik ben het ermee eens dat het heel wezenlijk is ernaar te streven die 
school de volledige achtklassige school te laten zijn die ze zou moeten zijn. De 
peuterspeelzaal is letterlijk op een steenworp afstand van de school gevestigd en 
ik neem aan dat daarin geen wijzigingen zullen optreden. Het vol blijven van de 
school is mede een verantwoordelijkheid van de ouders. Er is nu een groep ouders 
die zich sterk maakt voor de leefbaarheid van Keent in relatie met het hebben van 
een basisschool en die geest zal behouden moeten blijven. Hetzelfde geldt straks 
voor de kerkdorpen: als daar een beweging ontstaat om niet in de kerkdorpen naar 
school te gaan, maar elders, loopt de school een risico wat het voortbestaan be-
treft. Er moet dus een inzet zijn van de ouders uit de eigen wijk en daarnaast stre-
ven wij er samen met de schoolbesturen naar de 95%-regeling positief uit te wer-
ken. 

 
De heer Van den Akker: Ook de schoolleiding en de docenten hebben daarin een 
verantwoordelijkheid. 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Ja, de uitstraling die een school heeft zal 
mede bepalen of ouders hun kinderen daarvoor willen aanmelden, maar daarop 
hebben wij geen invloed. 
De heer Peeters heeft er in tweede termijn op aangedrongen ten aanzien van Keent 
ook nadrukkelijk aandacht te schenken aan de functies op het Kerkplein. Ik kan 
hem verzekeren dat dat zal gebeuren. Dat de besloten werkvergadering van de 
commissies WOP en VSRM geen zin zou hebben gehad, ben ik niet met hem 
eens. Zij heeft in zoverre zin gehad, dat wij de mening van de commissieleden 
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kenden zonder dat er een officiële commissievergadering was geweest. Op basis 
daarvan zal het college een voorstel doen aan de raad en aangezien tijdens deze 
begrotingsvergadering door alle fracties vragen zijn gesteld over de locatiekeuze 
op Keent, behalve dan de fractie van de Werknemerspartij merk ik…. 
 
De heer Litjens: Neen, en wat die beslotenheid betreft sluit ik mij bij de heer Pee-
ters aan! 
 
De heer Peeters: Ja, u moet stoppen met die besloten vergaderingen; dat heeft 
helemaal geen zin! 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: De aanbevelingen die in die besloten werk-
vergadering zijn gedaan zijn gerapporteerd aan het college en op basis daarvan 
heeft het college een besluit genomen, waarvan ik melding heb gemaakt. Het zou 
ook bijzonder merkwaardig zijn als de raad volgende week kennis zou nemen van 
dat besluit zonder dat ik daarvan nu melding had gemaakt. 
 
De heer Peeters: Daar gaat het niet om. Het gaat mij om het feit dat in de alge-
mene beschouwingen de resultaten waren terug te vinden van die besloten verga-
dering. 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Die resultaten heb ik helemaal niet gemeld... 
 
De heer Peeters: In de schriftelijke beschouwingen van bepaalde partijen wel! 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Sorry, dat is een misverstand mijnerzijds… 
 
De heer Peeters: Communicatie! 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Daarom proberen wij die besluitvorming 
ook zo snel mogelijk aan u mede te delen. 

De kwaliteit van Keent is in tweede termijn nog eens benadrukt en voor die kwali-
teit willen wij met z’n allen gaan. Geoormerkte middelen zijn er niet voor Keent 
en er zijn evenmin bepaalde opbrengsten die ergens uit gegenereerd worden om 
ter beschikking te stellen van Keent. Wij maken gewoon gebruik van de middelen 
die er zijn en die eventueel aangevuld kunnen worden met provinciale subsidies. 
Het kan betekenen dat wij in de toekomst een integrale afweging moeten maken 
die tot een ander besluit kan leiden, maar op dit moment is daar nog geen sprake 
van.  

De heer Adriaens is in tweede termijn teruggekomen op het toegankelijkheids-
stimuleringsfonds. Afgelopen donderdag hebben wij in de raad afgesproken dat, 
als in de nog te revitaliseren gebieden inpandig een verbouwing nodig is voor de 
ondernemers, de gemeente maximaal 25% in de kosten zal bijdragen tot een maxi-
mum van � 3.500.  

 



1 november 2001 125 

De heer Adriaens: Daarmee zijn wij tevreden! 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Gelukkig! 

Over Tungelroy kan ik voorts nog het volgende mededelen. Het vorig jaar hebben 
wij Tungelroy meteen na de begroting laten weten wat de randvoorwaarden wa-
ren. Vlak voor de zomervakantie ontvingen wij een eerste aanbieding waarmee de 
randvoorwaarden in financiële zin met ongeveer 100% werden overschreden. Be-
gin oktober hebben wij een tweede aanbieding ontvangen en toen is afgesproken 
dat de gemeente daarover nog snel een blik zou laten gaan, wat inmiddels is ge-
beurd. Als de initiatiefnemers daarvoor willen gaan, is het aan de raad daarop ja of 
nee te zeggen.  

Door de CDA-fractie is ervoor gepleit de plannen voor renovatie van de Piuszaal 
in Tungelroy breder te trekken. Ik neem aan dat daarmee is bedoeld dat er wonin-
gen, appartementen e.d. omheen zouden kunnen worden gezet die als kostendra-
ger kunnen fungeren. Aan die suggestie zal nader aandacht worden geschonken in 
het aanstaande overleg met de drie partners. Overigens zal ook uitdrukkelijk wor-
den nagegaan welke mogelijkheden er zijn voor provinciale subsidies, en dat geldt 
dan misschien ook voor de andere kleine kernen. 

 
De heer Coolen: Niet misschien, zeker! 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Als ze aan de randvoorwaarden voldoen… 

 
De heer Coolen: Het zijn kleine kernen en die moét je aandragen! 

 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Als aan de randvoorwaarden wordt voldaan 
zal dat geen punt zijn. 

Eén vraag ten aanzien van Keent heb ik nog over het hoofd gezien, namelijk die 
van de PvdA-fractie over de moskee. Wij zijn ons ervan bewust dat in die ruimte 
de moskee als zodanig ‘uitgeoefend’ wordt, om het zo maar eens te noemen, en 
wij weten dat dit in de hele ontwikkeling van Keent een rol speelt. 

Tenslotte heeft de PvdA-fractie ervoor gepleit met een positieve blik te kijken 
naar datgene wat momenteel bij het IKC gaande is. Zoals bekend, gaan de Turkse 
en Marokkaanse groepering daar niet ideaal samen op. Wij hebben besloten daar-
op samen met het Punt Welzijn een intensief programma te zetten, in de hoop dat 
er vóór 1 januari zowel bestuurlijk als beheersmatig wat positiever tegenaan kan 
worden gekeken dan momenteel het geval is. De initiatieven die er zijn zullen 
moeten passen binnen de randvoorwaarden.  

 
Wethouder Heijmans: Mijnheer de voorzitter. Mijn antwoord in tweede termijn 
wil ik beginnen met de opmerkingen die door de heren Geurts en Kirkels zijn ge-
maakt over het arbeidsmarktbeleid. Ten behoeve van de categorie uitkeringsge-
rechtigden zonder perspectief op de arbeidsmarkt gaan wij in de loop van 2002 
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met gezwinde spoed aan de slag, om een individueel antwoord te kunnen geven 
aan deze categorie cliënten, en dat individuele antwoord is iets anders dan een 
individuele oplossing, waarmee kan worden aangegeven welke mogelijkheden er 
zijn voor de arbeidsmarkt, dan wel voor sociale activering. Een individueel ant-
woord kan ook betekenen dat, gegeven persoonlijke omstandigheden, medische 
achtergrond of psychische aspecten, besloten wordt de mensen niet te zeer te be-
lasten vanuit de sociale dienst. Er zal overigens een heel traject moeten worden 
gevolgd om alle 300 uitkeringsgerechtigden op dezelfde wijze in beeld te brengen, 
met antwoorden, zoals bij andere categorieën met scholings- of arbeidsmarktver-
plichtingen aan de orde is. Ik neem aan dat wij in de loop van 2002, maar dat zal 
dan wel eind 2002 zijn, een uitvoerige rapportage terzake kunnen uitbrengen. 
Daartoe beperkt de taakstelling van de sociale dienst zich echter niet. De gemeen-
ten worden ook verantwoordelijk voor de categorie niet-uitkeringsgerechtigde 
werkzoekenden, oftewel, met een vreselijke afkorting: de nuggers. Een groot aan-
tal daarvan bestaat uit herintredende vrouwen die niet afhankelijk zijn van een 
uitkering, maar wel geïnteresseerd zijn in de arbeidsmarkt. Die extra klus krijgen 
de gemeenten opgelegd boven de andere taakstellingen waarmee de sociale dien-
sten worden geconfronteerd. In dat verband noem ik alleen maar de ontwikkeling 
van een Centrum voor werk en inkomen en de herziening van de werkprocessen 
die als gevolg daarvan tot stand moet worden gebracht. Wat er in dat opzicht zoal 
te verhapstukken valt is in de aanbiedingsbrief uitvoerig uiteengezet. 

De heer Kirkels heeft een vraag gesteld over passende trajecten voor bijstandsge-
rechtigden dan wel andere categorieën. Daarvoor is een uitvoerig instrumentarium 
voorhanden, vanaf gesubsidieerde arbeid tot en met scholing, werkervaring en wat 
dies meer zij. Alle instrumenten worden ingezet om een passend antwoord te ge-
ven ten behoeve van de cliënten. 

De armoedeval kunnen wij plaatselijk niet oplossen. Voor dit doel zijn landelijk 
fiscale maatregelen in het leven geroepen en er is ook een uitstroompremie voor 
bedacht. Op die manier wordt gepoogd ervoor te zorgen dat mensen die vanuit een 
uitkeringssituatie betaald werk aanvaarden er financieel niet op achteruit gaan 
vanwege het wegvallen van een aantal subsidies en andere handreikingen. 

 
De heer Weekers: U zegt nogal gemakkelijk dat de armoedeval plaatselijk niet is 
op te lossen. Wij kunnen plaatselijk niet álles oplossen, zeker niet waar het betreft 
landelijke regelingen als huursubsidie e.d., maar wij kunnen wél wat doen in het 
kader van het kwijtscheldingsbeleid. Daarin zou bijvoorbeeld een glijdende schaal 
kunnen worden ingebouwd. Onze fractie dringt erop aan daarnaar eens te kijken, 
of anderszins naar lokale maatregelen om hiervoor een oplossing te bedenken. 

 
Wethouder Heijmans: Misschien kan collega Verheggen hierop straks nog te-
rugkomen, maar bij mijn weten is het kwijtscheldingsbeleid ten aanzien van loka-
le heffingen en belastingen aan zeer strakke regels gebonden. In hoeverre daarin 
een glijdende schaal mogelijk is, kan ik niet overzien. 
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Pact’97 heeft een vraag gesteld over de resultaten van de inburgeringscursus. Ik 
zal hierop het jaarverslag van ROC naslaan, maar ik zal daarnaast vragen hoe deze 
gegevens precies moeten worden geïnterpreteerd. Het is bijvoorbeeld best moge-
lijk dat bij een geval waarbij ‘uitstroom onbekend’ is vermeld een goed vervolg is 
geweest op de desbetreffende inburgeringscursus, zonder dat dat is teruggekop-
peld naar het ROC. De gemeente Weert heeft de betrokken mensen compleet in 
beeld. Met hen zijn individueel contracten afgesloten en zij worden nadrukkelijk 
gevolgd én aangesproken op hun gedrag als dat afwijkt van het contract. Het lijkt 
mij het beste hierop een schriftelijk antwoord te formuleren, aangezien mevrouw 
Frenken geen zitting heeft in mijn commissie. 

Dat de kwestie met de overdekte speeltuin en de buitenspeeltuin vóór 1 januari 
volgend jaar geregeld zal zijn, kan ik niet toezeggen, maar wel dat in de komende 
commissievergaderingen steeds opnieuw de stand van zaken zal worden bespro-
ken. Wellicht zal dat gedeeltelijk in beslotenheid moeten gebeuren, omdat wij in 
onderhandeling zijn met de Stichting St. Jozef over de aankoop van de gronden. 

Gisteren heb ik al aangegeven dat voor wat betreft het imago van de binnenstad 
van Weert een bijzondere rol is weggelegd voor de Stichting Centrummanage-
ment Weert, waarin het bedrijfsleven samen met de overheid gestalte geeft aan de 
verdere ontwikkeling van de Weerter binnenstad. Het voortouw ligt bij die stich-
ting en ze heeft dat trouwens ook al genomen door het verstrekken van een op-
dracht aan het ETIL voor het opstellen van een marketingstrategie en een promo-
tieplan. Een en ander zal, zoals de stichting het zelf formuleert, moeten leiden tot 
een gebundelde promotie-aanpak en tot concrete actiepunten. Ik laat het graag aan 
de stichting zelf over om de rapportage naar buiten te brengen. In de commissie 
midden- en kleinbedrijf was ik zo enthousiast om de conceptnota daar al te be-
spreken, maar daarmee liep ik wat voor de muziek uit; ook dat gebeurt wel eens in 
Weert! 

 
De heer Weekers: Gebeurde dat maar eens wat vaker! 

 
Wethouder Heijmans: Gisteren heb ik andere geluiden gehoord! 

Op het gebied van de economische ontwikkelingen heeft de heer Geurts zorg uit-
gesproken over de krapte op de arbeidsmarkt. Ik heb de stand van zaken verschaft 
van medio dit jaar en inmiddels heb ik nog een ander aardig cijfer. Er zijn in 
Weert liefst 120 openstaande vacatures ten opzichte van 100 werkzoekenden, 
‘rijp’ en ‘groen’ door elkaar, d.w.z. zowel direct beschikbaar als moeilijk plaats-
baar. Het Limburgse gemiddelde is 44 vacatures per 100 niet-werkende werkzoe-
kenden. In zekere zin hadden wij midden van dit jaar dus een riante positie op de 
arbeidsmarkt, maar momenteel proef ik bij de ondernemers enige onzekerheid. De 
toeleveringsindustrie merkt bijvoorbeeld duidelijk een vermindering in het aantal 
opdrachten. Hoe dit zich verder zal ontwikkelen, is onduidelijk, maar dat neemt 
niet weg dat wij onverkort moeten vasthouden aan ons economisch beleid. De 
Pannenweg is een belangrijk industrieterrein als voorloper van Kampershoek-
Noord. De regionale ontwikkeling als centrumstad impliceert ook dat beschikt 
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moet kunnen worden over industrieterreinen. Zeker zo belangrijk is het intensive-
ren van het overleg met het bedrijfsleven en de sociale partners. Wij zijn voorne-
mens dat te doen aan de hand van het roemruchte rapport van LOZO, Kamer van 
Koophandel, enz. Via het instellen van een sociaal-economisch platform in het 
Land van Weert, waarin het bedrijfsleven, de Kamer van Koophandel, de betrok-
ken gemeenten, de UVI’s en Arbeidsvoorziening gezamenlijk aan tafel zitten, 
willen wij niet alleen overleggen over industrieterreinen en toewijzing van bedrij-
vigheid, maar ook over de aanbodzijde van de arbeidsmarkt. Ik neem aan dat dan 
direct zaken kunnen worden gedaan in confrontatie met deze partijen. 

Over de uitgifte van het bedrijventerrein Pannenweg zitten wij aan tafel met Ne-
derweert. De manier waarop wij in dat opzicht omgaan met de collega’s in Ne-
derweert luistert tamelijk nauw, want wij hebben altijd de autonomie van onze 
buurgemeente te respecteren. Ik heb er echter vertrouwen in dat wij groeiender-
wijs tot een gezamenlijk beleid kunnen komen. Ook op andere terreinen is dat 
onze ervaring. 
 
De heer Van den Akker: Dat geeft hoop voor de toekomst! 
 
Wethouder Heijmans: Ik heb geleerd om mijn mond niet altijd te ver open te 
doen in Nederweert. 
 
De voorzitter: Althans als hij voor de muziek uitloopt!  
 
Wethouder Heijmans: Ja, dat heb ik wel eens gedaan en toen kreeg ik het bericht 
terug: hij kan de pot op!  

 
Wethouder Verheggen: Mijnheer de voorzitter. Mevrouw Sonneville heeft met 
enige schrik geconstateerd dat de kosten voor de tunnel aan de Suffolkweg fors 
stijgen. Die schrik heeft ook ons bevangen en in overleg met de provincie, met 
wie wij samen de kosten moeten ophoesten, is afgesproken dat nog eens heel na-
drukkelijk zal worden nagegaan of de kosten deze stijging wel moeten ondergaan. 
Probleem is echter dat niet wij die tunnel aanleggen, en ook de provincie niet, 
maar de Nederlandse Spoorwegen. Wij kunnen dus de begrotingen, de aanbeste-
dingen en de rekeningen wel bekijken, maar sturend optreden kunnen wij niet en 
ook de kwaliteitseisen die aan de tunnel worden gesteld worden niet door ons ge-
steld, maar door Rail Infrabeheer. Dat er snel mee moet worden begonnen, ben ik 
geheel met mevrouw Sonneville eens, maar ik moet zeggen dat de hele zaak is 
vertraagd door een andere procedure, die te maken heeft met de vraag of de land-
hoofden al dan niet als monumentaal moeten worden aangemerkt. Of de minister 
daarover inmiddels al een beslissing heeft genomen, weet ik niet, maar het moge 
duidelijk zijn dat de start van de werkzaamheden mede afhangt van de afronding 
van de gestarte procedures, zowel in planologische zin als in het kader van de be-
scherming van het bouwwerk op grond van het monumentale beleid. Zelf hoop ik 
dat begin volgend jaar zal kunnen worden gestart en dat de tunnel eind 2002 ge-
reed zal zijn. 
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Mevrouw Sonneville heeft zich akkoord verklaard met het treffen van attentiever-
hogende maatregelen. In dit verband is het vermeldenswaard dat bij het aanbieden 
van de handtekeningen door de leerlingen van Budel door een ambtenaar van de 
provincie is toegezegd dat van die zijde zal worden meegewerkt aan het aanbren-
gen van die attentieverhogende maatregelen. Het zal de kunst zijn om dat ook zo 
snel mogelijk rond te krijgen, want soms lopen die dingen heel langzaam. 

Over alternatieven voor de vertikale snelheidsremmende maatregelen in de 30 
km-zones hoop ik in het eerste kwartaal van 2002 aan de hand van aanvullende 
voorstellen van de wijken waarin nog moet worden begonnen van gedachten te 
kunnen wisselen in de commissie.  

Dat vóór de revitalisering van de Langstraat geprobeerd zal moeten worden hel-
derheid te verkrijgen over de maatregelen die genomen moeten worden met be-
trekking tot de bevoorrading in de binnenstad, kan ik geheel onderschrijven. Zoals 
ik gisteren al heb medegedeeld, is de opdracht uitgezet om na te gaan hoe dit soort 
zaken elders geregeld zijn. Zelf vind ik het van belang te onderzoeken hoe de 
voorwaarden dusdanig kunnen worden geformuleerd, dat ze ook te handhaven 
zijn. Op dit moment geldt de bepaling dat een auto niet langer mag zijn dan een 
bepaalde lengte, en dat is door een boa of politieagent heel eenvoudig te meten 
met een lint, of door stappen af te zetten. Het wordt echter moeilijker als het om 
het gewicht gaat. Aan de buitenkant kan hooguit worden ingeschat dat een auto 
veel meer heeft geladen dan het toegestane gewicht. Het komt heel vaak voor dat 
wagens veel zwaarder zijn dan toegestaan, maar dat kan ter plekke alleen worden 
geconstateerd met een weegbrug. Er wordt daarom gesproken over de mogelijk-
heid om hiervoor het criterium wieldruk of asdruk te hanteren. 

 
De heer Kirkels: De ontwikkeling van mobiele en eenvoudige aslastweeginstalla-
ties – en ‘installatie’ is dan al een groot woord – gaat heel snel. Rijkwaterstaat legt 
er momenteel half Nederland mee vol op de autosnelwegen. Misschien is dat ook 
een idee. 

 
Wethouder Verheggen: In de revitaliseringsplannen is er geen rekening mee 
gehouden dat bij elke poort ook nog een weegbrug moet worden neergelegd. 

 
De heer Kirkels: Wat ik bedoel is iets heel anders dan een weegbrug! 

 
De heer Braam: Maar je hoeft toch niet alleen te kijken naar het gewicht op het 
moment dat zo’n auto er staat? Je kunt toch afgaan op het toegelaten gewicht dat 
op het kenteken staat en daaraan een restrictie stellen? 

 
Wethouder Verheggen: In onze verbodsbepaling wordt niet gesproken over het 
toegelaten gewicht, maar gewoon over ‘gewicht’. Er zal daarom een verbodsbepa-
ling moeten komen die heel eenvoudig te controleren is, en dan komen we bij de 
maximale wieldruk die is toegestaan. De vraag is dan niet meer wat er geladen is, 
maar wat geladen mag worden. 
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De heer Weekers: Mogen wij er dan van uitgaan dat u met een gewijzigde veror-
dening komt? 

 
Wethouder Verheggen: Het betekent inderdaad dat de verordening gewijzigd 
zou moeten worden. Een vraag die daar ook bij hoort is of de huidige venstertij-
den moeten worden gehandhaafd of niet. Aansluitend bij wat de heer Kirkels over 
de muren van Jericho zei zou ik willen opmerken dat ik het alleszins de moeite 
waard vind om te blijven nagaan wat in het kader van de stadsdistributie tot de 
mogelijkheden behoort, maar op dit moment moeten we vaststellen dat er onvol-
doende draagvlak is voor het invoeren van stadsdistributie, maar dat wil nog niet 
zeggen dat we het tot in lengte van jaren moeten uitsluiten. Wij leven in een dy-
namische maatschappij en wat vandaag niet kan zal bij wijze van spreken over 
twee, drie of vijf jaar wel kunnen. Wij zullen de ontwikkelingen daarom blijven 
volgen, in het streven de kwaliteit van onze bestrating optimaal te houden.  

De heer Heuvelmans heeft volkomen gelijk dat de zaken in dit gemeentehuis op 
orde moeten worden gebracht. Wij zullen moeten voldoen, alleen al vanuit onze 
voorbeeldfunctie, aan de normen van brandveiligheid en aan de Arbo-eisen. Die 
kosten zullen dus moeten worden gemaakt, maar tegelijkertijd moeten wij probe-
ren die zo laag mogelijk te houden. Het hoeft geen luxe tempel te worden, wel een 
functioneel geheel, waarin zowel de burger op een adequate wijze kan worden 
geholpen als de ambtenaar op een goede wijze gehuisvest is. Verder moet er ook 
enige groeipotentie in zitten, om te voorkomen dat we hierover over drie jaar op-
nieuw een discussie moeten gaan voeren.  

De zorg bij Pact’97 over het groenonderhoud heb ik kennelijk niet kunnen weg-
nemen, maar wel de motie die zij terzake heeft ingediend. Ik verwacht dat in de 
commissievergadering van februari nadere informatie zal kunnen worden ver-
strekt over de wijze van aanpak van de kwaliteitsverbetering van het groen.  

De heer Kirkels heeft eraan herinnerd dat de VVD-fractie met betrekking tot de 
IJzeren Rijn altijd voorstandster is geweest van een tweesporenbeleid. Op zichzelf 
is dat juist, al was de inhoud van het beleid dat zij destijds formuleerde iets anders 
dan ik heb aangegeven. Wij mogen echter vaststellen dat wij in dit opzicht steeds 
dichter bij elkaar komen. Wellicht zullen de ontwikkelingen in de toekomst ons 
nog dichter bij elkaar brengen.  

De heer Peeters heeft ingehaakt op het begrip ‘vermogensvorming’ dat ik gisteren 
heb gebezigd. Ik vind het best interessant met elkaar een discussie aan te gaan 
over de vraag of de gemeente aan vermogensvorming moet doen. Met de heer 
Peeters behoor ik tot de mensen die dat niet nodig vinden. De gemeente behoeft 
geen vermogen te hebben om haar taken uit te oefenen en zou al haar uitgaven 
moeten kunnen bekostigen uit de lopende begroting. Als dat zou kunnen, zou het 
prachtig zijn. Er moet dan echter wel aan een aantal voorwaarden worden voldaan 
en dat is nu niet het geval. Ik loop al heel lang in deze raad mee en heb burge-
meester Van Grunsven nog meegemaakt, die ik heb leren kennen als een zuinige, 
spaarzame man. Daarna kregen we burgemeester Breekpot, de man die de ge-
spaarde centen een goede bestemming gaf…. 
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De heer Kirkels: Wat zegt u dat netjes! 

 
Wethouder Verheggen: De gespaarde centen werden gebruikt voor een zeer for-
se investering, die in één keer werd afgeschreven, waardoor de problematiek ont-
stond van de vervangingsinvesteringen. Dat probleem slepen wij nu mee. Acade-
misch, theoretisch en boekhoudkundig heeft de heer Peeters volkomen gelijk, 
maar zoals altijd is de praktijk harder dan de leer. Wij moeten altijd roeien met de 
riemen die we hebben en dat betekent in concreto dat, als we aan majeure projec-
ten toe willen komen en daarvoor niet de ruimte aanwezig is in de normale exploi-
tatie, óf schulden zullen moeten worden gemaakt, die we dan misschien niet kun-
nen betalen – wat me niet verstandig lijkt –, óf gespaard zal moeten worden.  

 
De heer In den Kleef: Dus nu hebben we weer een wethouder die spaart! 

 
Wethouder Verheggen: Ja, maar die het óók uitgeeft! 

 
De voorzitter: Alleen ons spaart hij niet! 

 
Wethouder Verheggen: Wij zullen steeds meer moeten proberen zoveel moge-
lijk afschrijvingen zichtbaar te laten zijn in de exploitatie, waardoor ook nieuwe 
investeringen kunnen worden gedaan, maar dat is een proces dat jaren kan duren 

 
De heer Peeters: Het is inderdaad een proces van jaren om te komen tot een goe-
de financiële structuur waarin zaken inzichtelijk worden gemaakt die nu niet 
zichtbaar zijn omdat ze eenmalig zijn weggepoetst. 

 
Wethouder Verheggen: Akkoord. Toen ik het gisteren over het gemeentehuis 
had, heb ik absoluut geen verwijt willen maken. Ik heb ook gisteren verteld dat er 
geen sprake was van een concreet voorstel. In de begroting heeft men kunnen le-
zen dat het college van mening is dat de overschotten in de vrij besteedbare reser-
ve zoveel mogelijk gespaard moeten worden om majeure uitgaven te kunnen 
doen. Ik heb er gisteren aan toegevoegd dat wij op 18 december alle gelegenheid 
krijgen om daarover te praten. 

 
De heer Weekers: Het is nu eenmaal gelopen zoals het is gelopen en daarover 
zullen wij op 18 december inderdaad nog uitgebreid komen te praten, maar het 
had wel voor de hand gelegen dat u alvorens een vervolgopdracht te geven een 
bestuursopdracht terzake in de raad had besproken. Dat hebben wij ook bedoeld 
met onze opmerking over bestuursopdrachten. 

 
Wethouder Verheggen: Voor zover ik weet, is ten minste in twee commissies 
mededeling gedaan van het gegeven dat het onderzoek dat had plaatsgevonden 
naar de huisvesting van het ambtelijk personeel een dusdanige uitkomst had opge-
leverd dat wij het nodig vonden een minder vergaande variant te bestuderen. 



1 november 2001 132 

Voorts is ook ten aanzien van de basisopdracht geen sprake geweest van een be-
stuursopdracht. 
 
De heer Weekers: Maar wel is beloofd dat de raad hierbij nadrukkelijk zou wor-
den betrokken. Een enkele mededeling in de commissie vind ik dan wel erg ma-
gertjes. 
 
Wethouder Verheggen: Het is niet alleen een mededeling geweest. Zowel in de 
commissie WOP als in de commissie voor financiën is uitgelegd dat er een vertra-
ging was opgetreden, dat een aanvullend onderzoek zou plaatsvinden en dat de 
raad onmiddellijk daarna over een en ander zou worden geïnformeerd. Als wij 
gekozen zouden hebben voor een bestuursopdracht, zou ook voor de vervolgop-
dracht, die overigens binnen het bestaande budget kan worden uitgevoerd, ge-
vraagd zijn om een eigen bestuursopdracht; daar hebt u wel gelijk in. Die weg is 
echter ook in de beginfase niet gevolgd. 

Collega Heijmans heeft een vraag met betrekking tot het kwijtscheldingsbeleid 
naar mij verwezen en ik kan bevestigen dat wat de VVD-fractie in dat opzicht zou 
willen niet blijkt te kunnen. Het vorig jaar heb ik laten nagaan of wij de norm 
voor kwijtschelding zouden kunnen verhogen van 100% van het bijstandsniveau 
naar 110%, om daarmee aansluiting te zoeken bij het minimabeleid. Dat blijkt 
echter niet te zijn toegestaan, omdat er landelijke regelgeving is die bepaalt hoe 
groot de kwijtscheldingsruimte is. Wij mogen wel mínder doen dan wat landelijk 
is toegestaan, maar niet méér. Wat ik wel de moeite waard vind – en dat heeft 
alles met de armoedeval te maken – is te bezien hoe kan worden voorkomen dat 
iemands betalingscapaciteit drie keer moet worden aangewend, d.w.z. dat iemand 
die net boven het niveau zit en enige betalingscapaciteit heeft die capaciteit niet 
zou behoeven aan te wenden voor én de gemeente én het waterschap én het zuive-
ringschap, wat nu wél praktijk is. Bovendien wijs ik erop dat voor iemand die 
boven het bijstandsniveau zit ook nog een partiële kwijtschelding mogelijk is. 
Diens betalingscapaciteit boven het bijstandsniveau kan minder groot zijn dan de 
last die wordt opgelegd en op grond daarvan kan een partiële kwijtschelding 
plaatsvinden. 
 
De heer Weekers: Met een glijdende schaal doelen wij ook op een partiële beta-
lingscapaciteit. Door de wetgever is het inderdaad in principe gemaximeerd op 
100% van de bijstandsnorm en oprekking daarvan zou de armoedeval alleen maar 
groter maken, maar wij zouden ook kunnen nagaan of ónder het niveau van 100% 
niet een paar treden kunnen worden ingebouwd. 
 
Wethouder Verheggen: Iedereen die een inkomen heeft gelijk aan 100% van de 
bijstandsnorm krijgt volledige kwijtschelding. 
 
De heer Weekers: Dat snap ik, maar iemand die vanuit de bijstand een baantje 
accepteert met een inkomen dat net iets hoger ligt, raakt het voordeeltje van de 
kwijtschelding kwijt…. 
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Wethouder Verheggen: Gedeeltelijk, want voor het inkomen dat boven het bij-
standsniveau ligt wordt niet 100% ingeleverd, maar slechts een gedeelte. Het lijkt 
mij goed de hele berekeningswijze nog eens in de commissie uit te leggen. 
 
De heer Heuvelmans: Om te beginnen wijs ik erop dat de gemeente geen inko-
mensbeleid mag voeren en in de tweede plaats leid ik uit de woorden van de 
VVD-fractie af dat zij een versobering nastreeft van het huidige kwijtscheldings-
beleid.  
 
De heer Weekers: Het gaat ons helemaal niet om een versobering. Wij dringen 
alleen op creativiteit aan om de armoedeval te voorkomen en ik begrijp dat dat in 
de praktijk tot op zekere hoogte al wordt gedaan.  
 
Wethouder Verheggen: Mijn betoog in deze termijn afrondend kom ik bij de 
motie van het CDA. Het is een heel vriendelijke motie, want er wordt alleen een 
verzoek in gedaan, maar desondanks moet ik de raad adviseren deze motie niet 
aan te nemen. In de motie wordt ervan uitgegaan dat de reserve verkoop Nutsbe-
drijven zo spoedig mogelijk vrijgemaakt zou kunnen worden en dat beeld heb ik 
niet. Als al een verruiming zou plaatsvinden van de uitkering uit het gemeente-
fonds, is die vaak niet structureel, doch eenmalig. In de mogelijkheid dat die mid-
delen vrij zouden komen geloven wij dan ook niet. Als we ze echt vrij zouden 
moeten maken, zouden we een bedrag van ƒ 1.250.000,- elders moeten vinden en 
aangezien dat structurele middelen zijn, zou ik geen andere oplossing weten dan 
een extra verhoging van de OZB met zo'n 8%. Verder zou ik het ook niet juist 
vinden om op middelen waarvan het aan de raad is om ze in de toekomst op basis 
van prioriteitsstelling aan te wenden nu al bij voorbaat een claim te leggen voor 
een bepaald gedeelte. Gisteren was ik het met het CDA eens dat de majeure pro-
jecten niet ten koste mogen gaan van de leefbaarheid in wijken en dorpen. Ander-
zijds mag de leefbaarheid in wijken en dorpen ook niet ten koste gaan van andere 
noodzakelijke dingen die moeten gebeuren. Wij moeten bij de aanwending van 
middelen steeds afwegen wat prioriteit heeft en wat nog even kan wachten… 
 
De heer Coolen: Dat is ook de strekking van de motie! 
 
Wethouder Verheggen: Bovendien zal er iets moeten gebeuren aan de majeure 
projecten: aan het gemeentehuis, aan de sporthal Leuken en aan de brandweerka-
zerne, terwijl er zelfs nog een tekort is op de andere majeure projecten die vanuit 
fondsen worden betaald. Daarom is het niet verstandig nu reeds claims te leggen. 
Wij moeten keurig doorwerken aan de plannen die in de diverse wijken bestaan en 
bij de normale prioriteitenafweging in enig jaar meenemen. Om die redenen moet 
ik de motie ontraden. 
 
De heer Coolen: Maar de strekking van de motie is ook dat wij ƒ 20 miljoen vast-
leggen waarmee we niets meer kunnen als we structureel acht ton inzetten voor 
het ‘loongebouw’.  
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Wethouder Verheggen: Als de centen opgaan aan het ‘loongebouw’ kunnen wij 
die middelen inderdaad niet meer inzetten, maar het probleem is dat deze raad 
zich bij de voorjaarsnota raadsbreed heeft uitgesproken voor het ‘loongebouw’ en 
dat ik op dit moment geen enkele andere structurele dekking kan bedenken dan de 
jaarlijkse renteopbrengst van de reserve verkoop Nutsbedrijven. Gisteren heb ik 
ook gezegd dat, als toch sprake zou zijn van een structurele verbetering van de 
inkomsten van de gemeente Weert uit het gemeentefonds, alle kansen bestaan om 
opnieuw over deze middelen te beschikken. 
 
De heer Coolen: Dat is allemaal duidelijk en daar staan wij achter, maar wij vin-
den het goed deze middelen vooralsnog eenmalig in te zetten en dan de discussie 
te voeren. 
 
Wethouder Verheggen: Het laatste kan nu helaas niet. 
 
De voorzitter: Tegen die achtergrond is de motie in feite een loos gebaar. 
 
De heer Coolen: Er staat nóg iets in de motie. 
 
De voorzitter: Dat is iets anders en ik neem aan dat daarop nog door wethouder 
Sijben zal worden ingegaan. 

 
Wethouder Sijben: Mijnheer de voorzitter. De planning voor het Regionaal 
Volkshuisvestingsplan voorziet erin dat het in januari van het volgend jaar in de 
commissies en de raad behandeld kan worden. Het lokale volkshuisvestingsplan, 
de beleidsvisie ‘Wonen’, wordt wat later. In december van dit jaar zal een eerste 
concept gereed zijn, maar dat plan moet ter visie worden gelegd voor inspraak en 
daarmee is een termijn van vier weken gemoeid, waarna ook de reacties nog moe-
ten worden verwerkt. Zoals nu te voorzien is, kan de behandeling van het lokale 
plan plaatsvinden in maart van het volgend jaar.  

In genoemde plannen komen nadrukkelijk ook de kwalitatieve behoeften aan de 
orde. Het gaat echt niet meer alleen om kwantiteiten, of aantallen woningen, zoals 
ik gisteren ook al heb gezegd. Juist de kwalitatieve behoefte staat voorop. Bij het 
bepalen daarvan speelt een heel grote rol dat de markt snel verandert. Om een 
voorbeeld te noemen: Amstelland voert mede overleg over Laarveld, wij hebben 
haar het door de gemeente gewenste woningbouwprogramma voorgelegd, maar 
Amstelland wil toch even een eigen woningmarktonderzoek uitvoeren. Iets derge-
lijks heeft ook 3W Vastgoed gedaan bij het onderzoek naar de behoefte aan oude-
renwoningen met zorgvoorzieningen voor het plan-Beekpoort. Ontwikkelaars 
organiseren panelbijeenkomsten met wethouders en anderen om meer inzicht te 
krijgen in de behoeften. Wij spreken makelaars ter voorbereiding van zo’n plaat-
selijk en regionaal volkshuisvestingsplan, maar makelaars komen ook niet verder 
dan de globale indicatie dat er vooral duurdere woningen moeten worden ge-
bouwd, zodat een doorstroming kan ontstaan. Bovendien wordt dan ook nog ge-
zegd dat de behoefte over drie jaar sterk afhankelijk is van de economische ont-
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wikkeling. Het geeft wel aan met hoeveel onzekerheden wij te maken hebben. De 
woningbouw is heel lang aanbodgericht geweest en er is heel snel een omslag 
gekomen, die trouwens nog gaande is, naar een vraaggerichte markt, maar in de 
woningbouw zijn nog onvoldoende mechanismen ontwikkeld om die vraag goed 
in beeld te krijgen. Het geldt voor gemeenten, maar met name ook voor marktpar-
tijen. Bij het volkshuisvestingsplan zal ook de discussie aan de orde komen over 
de vraag wáár wélke woningen zullen worden gebouwd. In de voorbereidende 
gespreksronde met de makelaars en wijk- en dorpsraden zijn daarover wensen 
naar voren gebracht en terzake zijn ook visies ontwikkeld door Companen.  

De heer Berckmans heeft gepleit voor een gemeentelijke grondpolitiek, die meer 
mogelijkheden voor de gemeente zouden doen ontstaan om te komen tot realise-
ring van sociale huur- en sociale-koopwoningen. Ambtelijk is bijna een stuk ge-
reed over gemeentelijk grondbeleid en gemeentelijkelijke  grondpolitiek. Zodra 
dat gereed is, volgt een eerste behandeling in het college. De gang van zaken in de 
onderhandelingen met Meulen over Laarveld mag ook worden beschouwd in het 
licht van de aansporing van de heer Berckmans om actiever tewerk te gaan in de 
grondpolitiek, zodat wij zelf meer kunnen sturen in exploitatie, opbrengsten en 
typen woningen die gebouwd worden.  

 
De heer Schouwenaars: Betekent dit dat u nu actiever gaat worden op dit gebied? 

 
Wethouder Sijben: Voor zover daarvoor mogelijkheden bestaan. Het is bekend 
dat ontwikkelaars de grondeigenaren afgaan en prijzen bieden en tot nu toe heb-
ben wij daaraan niet willen meedoen. Het is een van de problemen met Laarveld: 
er zijn door ontwikkelaars prijzen geboden waarvoor wij de gronden absoluut niet 
willen overnemen, omdat het gevolgen zou hebben voor het woningbouwpro-
gramma die wij niet willen dragen. Tevens moeten wij vaststellen dat het voor-
keursrecht de positie van de gemeente helaas nog te weinig versterkt. 

Ten aanzien van de sporthal Leuken heb ik gisteren willen zeggen dat het belang 
van de sport voor mij voorop staat. De heer Van Heugten – hij is er nu niet – 
draaide het om en stelde dat het belang van woningbouw op deze plaats zo groot 
is dat de sportvoorzieningen verplaatst behoren te worden. Ik wil dat enigszins 
nuanceren. Het zal naar mijn mening strikt nodig zijn om, als het komt tot ver-
plaatsing van de sporthal, de atletiekbaan en de tennisbanen, een oplossing te zoe-
ken die ook voor de sport een goede is. De ontwikkeling van sportcomplex Theu-
nishof en de bouw van een school met sportvoorzieningen op het WML-terrein 
zou zo’n oplossing kunnen zijn. 

 
De heer Heuvelmans: Het gaat altijd om én-én, niet het één of het ánder staat 
voorop, er moet een win-win-situatie worden bereikt waarvan alle partijen beter 
worden. 

 
Wethouder Sijben: Die benadering vind ik juist. Wat overigens ook nog een rol 
speelt is dat een verplaatsing, die een goede oplossing biedt voor de sport, ook in 
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financiële zin aantrekkelijk moet zijn, want de kosten van een verplaatsing zullen 
gedeeltelijk drukken op de exploitatie van het gebied. Dat is ook de reden waarom 
ik gisteren heb gezegd dat daar appartementen zullen worden gebouwd. De finan-
ciële gegevens zijn er nog niet, maar ik ga er tot nu toe vanuit dat de kosten zoda-
nig zullen zijn dat hier noodzakelijkerwijs appartementen zullen moeten worden 
gebouwd, grotendeels of helemaal, zeker als wij tegemoet willen komen aan de 
wens van de heer Berckmans om meer woningen in de sociale sector te realiseren. 

 
De heer Kirkels: Wilt u nu bespoedigen dat Balans in dezen haar rol kan vervul-
len? 

 
Wethouder Sijben: In de allereerste plaats zal de verplaatsing van de sportvoor-
ziening in financieel opzicht zó geregeld moeten worden dat er een plan uitkomt 
dat opbrengsten heeft, zodat de exploitatie onder de streep een plus heeft, anders 
is het voor Balans helemaal niet interessant. Als dit mogelijk is, geldt in het alge-
meen dat Balans een van de preferente partners van de gemeente is, omdat wij 
met Balans het belang inzien van het verwerven van inkomsten uit woningbouw, 
teneinde deze te kunnen inzetten voor bijvoorbeeld de herstructurering van Keent 
en voor renovaties op andere plaatsen. 

 
De heer Berckmans: Als ik het goed begrijp, is uw uitspraak gisteren een loze 
kreet geweest en zijn wij blij gemaakt met een dode mus. Er is namelijk geen plan 
en er is niets gebeurd, u hebt alleen ingespeeld op geruchten en uitspraken van de 
commissies. 

 
Wethouder Sijben: Ik heb gisteren gezegd dat op grond van de wens van com-
missieleden een vergelijking gemaakt zal worden tussen verschillende mogelijk-
heden van woningbouw en sportvoorzieningen en daarbij de verwachting uitge-
sproken dat op deze plaats dan appartementen zullen moeten worden gebouwd, 
gelet op de kosten van de locatie. Meer heb ik niet gezegd, ik heb zelfs niet de 
suggestie gewekt dat er een plan zou zijn. 

 
De heer Henkens: Ik vind de opmerkingen van de wethouder tamelijk retorisch. 
Ik kan er in feite geen kant mee op. Ik heb twee keer een vergadering mogen bij-
wonen van de wijk- en dorpsraden en vanuit Leuken is toen duidelijk het verzoek 
gekomen om daar te kunnen bouwen in verband met de leefbaarheid van Leuken. 
Het zou te prijzen zijn als u naar aanleiding van die opmerkingen en de opmerkin-
gen die tijdens deze algemene beschouwingen naar voren zijn gebracht iets defini-
tiefs zou kunnen zeggen over de sporthal en over de plannen die te realiseren zijn. 

 
Wethouder Sijben: Wij willen de sporthal niet verplaatsen om der wille van wo-
ningbouw. Het zal een combinatie moeten zijn. Als er mogelijkheden zijn om 
voor de sport goede oplossingen te vinden, kan ook woningbouw op dat terrein 
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gerealiseerd worden. Die oplossingen zoeken wij in de eerste plaats in samenhang 
met Theunishof en de plannen voor de school op het WML-terrein. 

 
De heer Berckmans: Dit doet me toch denken aan wat de VVD-fractie eerder 
heet gezegd over het gebruik van woorden als ‘kan’, ‘mogelijk’ etc. U laat zich 
alleen twijfelend uit en er gebeurt weer weinig of niets.  

 
Wethouder Sijben: Er is geen plan om het hele complex te verplaatsen naar de 
Achterstestraat, zoals wel eens is gesuggereerd. Het zou overigens ook járen du-
ren voordat wij daarmee iets zouden kunnen. Het is daarom beter te kijken naar 
een samenhang met enkele andere plannen die nu in voorbereiding zijn. 

Wat betreft de accommodatieproblematiek in Swartbroek, wijs ik erop dat de 
dorpsraad Swartbroek het plan niet aan de gemeenteraad heeft aangeboden omdat 
hij ontevreden zou zijn over de voortgang van de behandeling. De dorpsraad heeft 
de aandacht en de steun van de raad voor dat plan willen vragen. Het resultaat van 
die actie maken wij bij deze begrotingsbehandeling mee. Gisteren heb ik gezegd 
dat het een heel goed plan is en dat de manier waarop het tot stand is gekomen als 
bewonderenswaardig kan worden betiteld. Het is echter ook mijn verantwoorde-
lijkheid erop te wijzen dat er aspecten aan zijn verbonden die realisering bemoei-
lijken, zoals het tekort, ook de exploitatie van de zaal en zo zijn er nog enkele 
dingen. Ik zeg dat niét, zoals de heer Kirkels veronderstelde, om nu al ruimte te 
maken voor een negatief antwoord straks. Wel vind ik dat de raad er recht op 
heeft te weten waar zich knelpunten voordoen waarvoor een oplossing zal moeten 
worden gevonden. De bereidheid om het plan ten uitvoer te brengen, of onderde-
len ervan als het geheel niet mogelijk is, is er echter. Zoals toegezegd, zullen wij 
heel snel in 2002 tot besluitvorming terzake moeten komen. De motie van de 
VVD-fractie moet ik in die zin ontraden. Zij gaat ervan uit dat het plan zoals het 
nu is gepresenteerd uitvoerbaar is. Het is onverantwoord dat standpunt nu in te 
nemen, omdat de informatie over het plan nog veel te summier is.  

Met de familie Derks zal nog contact worden opgenomen over voortzetting van 
het gebruik van de zaal na 1 januari. Eerdere contacten hebben opgeleverd dat de 
familie daaraan niet wil meewerken, maar wellicht zal die bereidheid er wel zijn 
als de gemeente een rol op zich neemt in het kader van de exploitatie; dat zal nog 
moeten blijken. De grootste zorg in Swartbroek was de vraag waar in de tijd na 1 
januari de bonte avonden en het carnaval kunnen worden gehouden en daarvoor is 
een oplossing gevonden: de gymzaal is daarvoor het volgend jaar beschikbaar. 

 
De heer Schouwenaars: In onze motie verzoeken wij u niet het plan uit te voe-
ren, want het plan zelf kent zelfs nog alternatieven en ook een alternatief voor de 
terechte zorg die u hebt uitgesproken over de exploitatie van de zaal. Het enige 
wat wij willen is dat u de zaak ter hand neemt en geen verdere voorbereidingstijd 
verloren laat gaan. Als het allemaal positief is – u kunt hiervoor verschillende 
financieringsbronnen aanboren – dient u de uitvoering te bespoedigen; dat is de 
strekking van de motie.  
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Wethouder Sijben: Gisteren al heb ik de toezegging gedaan dat wij ons zullen 
inspannen om zo snel mogelijk tot besluitvorming en daarna tot uitvoering over te 
gaan. Uiteraard zijn er subsidiemogelijkheden. Wij zullen het project-Tungelroy 
onder meer voordragen bij de provincie voor een bijdrage uit wat ik gemakshalve 
maar even het vitaliseringsfonds noem. 

De heer Heuvelmans heeft opmerkingen gemaakt over de rol van de gemeente bij 
het sportcentrum Theunishof. Als wij niet méér zouden doen dan het huren van de 
accommodatie voor de huidige gebruikers van gemeentelijke sportvoorzieningen, 
kunnen wij volstaan met het bepalen van de kwalitatieve behoeften, de hoeveel-
heid geld die wij daarvoor beschikbaar willen stellen en de juridische vorm waarin 
dat moet gebeuren. Wij hebben echter ook een verantwoordelijkheid voor die 
sportvoorzieningen, niet alleen voor nu, maar ook voor de langere termijn. In de 
huidige constructie, met gemeentelijke accommodaties, hebben wij mogelijkhe-
den om in te spelen op veranderende behoeften, bijvoorbeeld als er problemen 
zijn met vrijwilligers en het kader, of als zich een verschuiving voordoet als ge-
volg van de vergrijzing van de bevolking. Als wij gebruik gaan maken van de 
voorziening van een particuliere onderneming, moeten we die verantwoordelijk-
heid ook op langere termijn voor onze sportverenigingen en andere gebruikers 
nemen; dat zullen we ook in een of andere vorm zeker moeten stellen. Als wij een 
eenmalige bijdrage moeten leveren voor het complex, is dat in zekere zin een een-
voudige zaak, en dat geldt ook als er een structurele bijdrage wordt gevraagd. Ook 
als wij bestaande gemeentelijke accommodaties moeten slopen om daar iets an-
ders te bouwen, is dat een betrekkelijk eenvoudige zaak: het verplaatsen van hoc-
keyvelden is betrekkelijk eenvoudig en ook het verplaatsen van de voetbalvelden 
van Megacles. Het geheel in zijn samenhang is echter wel degelijk behoorlijk 
complex, zeker gelet op de zekerheid die wij willen hebben dat ook voor de lange-
re termijn de belangen van onze sportverenigingen en de Weertenaren die willen 
sporten veilig worden gesteld. In die zin gaat de gemeentelijke rol verder dan al-
leen het simpel huren van een deel van de accommodatie. 

 
De heer Heuvelmans: Maar de facto komt het daar wel op neer, al ben ik het vol-
ledig met u eens dat wij de door u genoemde belangen moeten waarborgen. 

 
Wethouder Sijben: In december zal een rapportage verschijnen naar aanleiding 
van het voorstel dat de initiatiefnemer heeft ingediend en zullen wij er verder over 
spreken. 

De VVD-fractie heeft een motie ingediend, met het verzoek de uitbreidingsbe-
hoefte van de KMS te betrekken in de planontwikkeling. Het college is bereid 
daaraan tegemoet te komen en de uitbreidingsbehoefte van de KMS te betrekken 
bij de planontwikkeling. 

De fractie van de Werknemerspartij heeft gevraagd of de gemeente bereid is mee 
te denken met de initiatiefnemers over een permanente voorziening voor de skate-
baan. Wij zijn daartoe bereid, maar dan zal het wel gaan om het beschikbaar stel-
len van ruimte voor de bouw van zo’n voorziening. Wij willen niet participeren in 
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een skatebaan. Een vergelijking met het sportcentrum wil ik niet maken, maar wel 
met voorzieningen als een klimwand e.d. Het zijn voorzieningen waaraan een be-
paalde behoefte ontstaat, die ook weer heel snel kan veranderen. De gemeente is 
niet toegerust om zoiets op te zetten en te exploiteren; daarvoor is een commercië-
le exploitant nodig. Dat is het verschil met een traditionele sporthal of een voet-
balveld: daar verandert heel weinig aan. De lijnen voor een volleybalveld en een 
basketbalveld blijven redelijk liggen en ook bij de groei van het gras komen we 
zelden of nooit voor verrassingen te staan. Dat kunnen we in de hand houden, 
maar van een voorziening die veel meer gebonden is aan tijdelijke behoeften moe-
ten we afblijven.  

 
De voorzitter: Dames en heren. De heer Braam heeft in tweede termijn nog enke-
le vragen gesteld over de brandweer. Inderdaad is vier jaar geleden een eerste im-
puls gegeven om met name in de sfeer van preventie een kwalitatief tandje bij te 
zetten, en twee jaar geleden is dat nogmaals gebeurd na een uitvoerige evaluatie. 
Toen al hebben we onder ogen gezien dat dat wellicht toch niet tot het gewenste 
resultaat zou leiden, reden waarom wij periodiek de vinger aan de pols houden 
door middel van evaluatierapporten. Inmiddels is, zoals bekend, in de commissie 
het project versterking brandweer besproken, waarin op basis van een aantal com-
ponenten een berekening is gemaakt van de benodigde formatie. Aan de hand 
daarvan hebben we moeten vaststellen dat weliswaar een inhaalslag is gemaakt, 
maar dat die nog niet is afgerond. Met het voorstel van het college hieraan één 
formatieplaats toe te voegen waren we al een flink eind op streek, door het hono-
reren van het voorstel van de VVD-fractie om daaraan nog � 18.000 toe te voegen 
gaan we daarin nog wat verder. In goede samenspraak met de commandant van de 
brandweer en zijn mensen zullen wij bezien op welke wijze deze toegevoegde 
formatie het beste kan worden ingezet. 

 
De heer Braam: Gaat u ons dan ook vertellen welke regiotaken daarin zullen 
worden behartigd? 

 
De voorzitter: Daar wilde ik net aan toekomen. Ik breng in herinnering dat terza-
ke een takenbesluit is vastgesteld, waarin met name een versterking is voorzien in 
de sfeer van het aanschaffen en bieden van materiaal en materieel waarvan de 
kosten de individuele draagkracht van gemeenten verre overschrijden. Verder zal 
de kwalitatieve slag met name worden gemaakt in verbindingscapaciteit, over-
head, professionalisering en de mogelijkheid om grotere vakbekwaamheid in te 
schakelen voor bepaalde taken, waarbij te denken valt aan opleidingen en aan 
rampenbestrijding.  

Wat nu allereerst van belang is, is dat het realiseren van een nieuwe kazerne in de 
studie wordt meegenomen, en dat zeg ik graag toe. De passerpunten die de heer 
Braam heeft gesuggereerd zullen wij zeker op de kaart zetten om daarin inzicht te 
verschaffen. De Houtstraat is dan een van de mogelijke uitgangspunten. 
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De heren Geurts en Litjens hebben aangegeven het eens te zijn met de strekking 
van motie nr. 1 van Pact’97. Ik stel vast dat weer eens is gebleken dat het heel 
zinvol is een nazit te houden, om daarin te proberen dichter bij elkaar te komen, 
zonder dat er direct politieke weegschalen aan te pas behoeven te komen. Het 
heeft geresulteerd in een motie die volledig aansluit bij datgene wat de heer Van 
den Akker eerder als gewaardeerd voorzitter van de werkgroep dualisme naar vo-
ren had gebracht. Wij zijn zeker bereid op basis van die motie met elkaar aan de 
slag te gaan. Na 18 november, de datum die kan worden gezien als een soort 
startbijeenkomst, zullen wij hieraan met elkaar nader invulling geven. 

In eerste termijn ben ik inderdaad uitgebreid ingegaan op het rampenplan, maar 
dat komt ongetwijfeld omdat we er zo actief mee bezig zijn. Momenteel zijn wij 
met name bezig met een actualisering.  

Wat het drugsbeleid betreft, kan ik mededelen dat het de bedoeling is medio 2002 
een evaluatie uit te voeren, waarbij ook de problematiek – want dat is het langza-
merhand wel geworden – van het wel of niet vestigen van een derde coffeeshop en 
waar dan wel – in ieder geval toch in het centrum – aan de orde zal komen.  

Gisteren al heb ik uiteengezet dat gerichte acties zijn voorzien op een aantal over-
lastplekken. In de volgende commissievergadering kunnen wij daarover in aanwe-
zigheid van politiefunctionarissen doorpraten. Dat het in Stramproy nog steeds 
onvoldoende gebeurt, weet ik, maar dat is telkens weer een afweging van be-
schikbare capaciteit. Dat is ook een van de redenen waarom het de bedoeling is 
het gebiedsgebonden werk een versterking te geven, zodat het niet op de schou-
ders van één man, en dan ook nog in een parttime-functie, wordt neergelegd, maar 
breder wordt weggezet. Ik ben van mening dat bij dit soort problematiek ook de 
buurt, de omgeving en de bekende ouders van jeugdigen die problemen opleveren 
een rol dienen te vervullen. 

Dat er niet altijd een adequate reactie komt bij aangiften, ben ik met de heer 
Litjens eens. Op gezette tijden kom ik dat ook in mutaties tegen. Toevallig heb ik 
er vanochtend nog met de chef basiseenheid over gesproken. Als dat soort signa-
len uit mutaties naar voren komen, behoort dat voor de gebiedsgebonden functio-
naris aanleiding te zijn om alsnog met terugwerkende kracht contact op te nemen 
met degenen die de aangifte hebben gedaan, teneinde een en ander nader wederke-
ring te kunnen toelichten. De chef basiseenheid heeft mij toegezegd dat men daar-
op alert zal zijn en ik zal dat van mijn kant ook zijn. 

De heer Van den Akker heeft gevraagd waarom de algemene beschouwingen niet 
zijn uitgezonden door de Streekomroep. Gelukkig zitten een aantal hulpvaardige 
mensen op de publieke tribune, die deze vraag kennelijk heel goed hebben ge-
hoord, want zij hebben mij geholpen bij de beantwoording van die vraag. Het is 
nog altijd zo, schrijft de heer Oerlemans, dat de omroep afhankelijk is van vrijwil-
ligers – en het laatste woord is dik onderstreept, en terecht. Wij mogen wel weer 
eens waardering uitspreken voor de inzet van die vrijwilligers. Ze zijn echter niet 
altijd in staat de uitzendingen hier te verzorgen. Op donderdagavond heeft men 
het goed kunnen regelen, maar als wij op andere tijdstippen vergaderen kan het 
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wel eens problematisch zijn, en dat was bijvoorbeeld deze keer het geval. Onze 
voorlichter tekent daarbij nog aan dat hij vanavond – ik neem aan op uitnodiging 
van Weert TV – een impressie zal geven van de zitting van gisteren en die van 
vandaag, voor zover dat nodig is, want Weert TV is nu heel prominent en herken-
baar aanwezig.  
 
De heer Henkens: De Streekomroep! 
 
De voorzitter: Neem me niet kwalijk, de Streekomroep, inderdaad. 
 
De heer Peeters: Hebt u geen kabel? 
 
De voorzitter: Jazeker, en ik betaal er zelfs voor! 
 
De heer Kirkels: Het zal wel een sleepkabel zijn! 
 
De voorzitter: De heer Litjens kan natuurlijk nooit helemaal afstand nemen van 
zijn beroepsmatige activiteiten, sorry: de heer Kirkels! U brengt mij helemaal in 
verwarring! 
 
De heer Schouwenaars: U moet oppassen met namen, dat weet u! 
 
De heer Van den Akker: U moet het ‘s avonds niet meer zo laat maken, voorzitter! 
 
De voorzitter: Ja, ik ga met verkeerd gezelschap om!  
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Zo kan ‘ie wel weer! 
 
De voorzitter: Inderdaad! 

Naar aanleiding van de motie van Pact’97 inzake de politie is reeds afgesproken 
dat wij daarover in de commissie nader van gedachten zullen wisselen. De motie 
over het dualisme wordt door het college van harte omarmd. 

De semantische analyse van de heer Kirkels vond ik buitengewoon interessant. De 
volgende keer zal ik me daarin ook eens wat verder verdiepen en letten op de 
prominente woordkeuze van sommigen uwer. Ik denk dat er best interessante ge-
dachten uit kunnen komen. Wat mij in ieder geval opviel was dat de heer Peeters 
een paar leuke spreuken uit de kast had gehaald, die ik niet allemaal kende, zoals 
de uitdrukking dat zesjes vijfjes aantrekken. Ik kan u nu zeggen dat wij genegen 
zijn daarop acht te slaan… 
 
De heer Kirkels: De uitdrukking schijnt afkomstig te zijn van uw collega-burge-
meester Brokx. 
 
De voorzitter: Dan begrijp ik waarom de heer Peeters hem citeert! Nog mooier 
vond ik de uitdrukking: wie lelijk is kijkt minder vaak in de spiegel. U weet dat 
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bij mij op de kamer twee spiegels hangen, dus voel ik mij hierdoor absoluut niet 
aangesproken!  
 
De heer Schouwenaars: U scheert zich wel minder dan wij! 
 
De voorzitter: Maar niet wég!  

Wat de stadsvisie betreft, ben ik absoluut niet gefrustreerd. Ik stel vast dat wij een 
vrij pittige discussie hebben gevoerd over de manier waarop naar dit fenomeen 
zou moeten worden gekeken. Volgens mij zijn de 100.000+-gemeenten gehouden 
een stadsvisie te hebben. Bij navraag is gebleken dat de gemeenten Tilburg en 
Breda, beide 100.000+gemeenten, inderdaad een stadsvisie hebben. Wij zijn ech-
ter bevestigd in onze opvatting dat het hebben van een strategische visie die meer 
dan ongeveer vier jaar bestrijkt eigenlijk niet zinvol is, en dat blijkt ook in Tilburg 
en Breda zo gevonden te worden. Als het definitieve rapport van de visitatiecom-
missie bekend is, zullen wij hierover ongetwijfeld nog verder doorpraten. 

Ik heb het gevoel dat ik hiermee mijn best heb gedaan, afgezien van een paar ver-
velende foutjes. Ik stel u voor thans tot afronding over te gaan. 
 
De heer Weekers: Mijnheer de voorzitter. Wij missen nog een duidelijke reactie 
op de vraag inzake de bestuursopdrachten. Wethouder Verheggen is er weliswaar 
op ingegaan op het specifieke terrein van het stadhuis, maar wij hebben hierover 
in zijn algemeenheid een opmerking gemaakt. In de aanbiedingsbrief constateert u 
dat jammer genoeg weinig gebruik is gemaakt van de bestuursopdracht. Wij heb-
ben gevraagd in dat opzicht beterschap te beloven en er vanaf nu mee te werken. 
 
De voorzitter: Ja! 
 
De heer Weekers: Dat is een mooie toezegging! 
 
De voorzitter: Wij zijn ons ervan bewust dat de wijze waarop hieraan invulling 
zal worden gegeven op gezette tijden onderwerp van discussie zal zijn en daar 
verheugen wij ons nu al op! 
 
De heer Adriaens: Mijnheer de voorzitter. Via de bode heb ik eerder nog twee 
vragen onder de aandacht van wethouder Gresnigt gebracht die zij vergeten had te 
beantwoorden. Kunt u daarvoor nu gelegenheid geven? 
 
De heer Weekers: Is dat een alternatief circuit!? 
 
De voorzitter: Zo zou je het kunnen opvatten, ja! Het biedt mogelijkheden, dat 
begrijp ik! Ik denk dat veel mensen naar de behandeling in de Tweede Kamer 
kijken, want daar gebeurt dat heel regelmatig volgens mij! 
 
Wethouder Gresnigt-Raemaekers: Mijnheer de voorzitter. De goede luisteraar 
zal hebben gemerkt dat niet alle vragen expliciet aan bod zijn gekomen en dat ik 
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mijn antwoord in thema’s heb samengevat. De ene vraag van de heer Adriaens 
had overigens betrekking op personen en daarover gaan we in deze raadsvergade-
ring ‘sowieso’ niet spreken. De andere vraag betrof ons standpunt aangaande extra 
middelen voor de tarieven bij de instellingen. Het is aan de raad om daarover een 
oordeel uit te spreken. Als dat tot een standpunt van de raad leidt, zal het college 
met een advies komen. 
 
De heer Adriaens: De reactie van de wethouder over de vraag die betrekking had 
op personen kan ik mij voorstellen, maar ik meen een goed voorstel terzake te 
hebben gedaan, dat het wachtgeld zou kunnen doen verdwijnen. Ik hoop dat het 
college hieraan nader aandacht zal schenken. 
 
De algemene beschouwingen worden gesloten. 

 
 2 a.  Instemmen met de voorgestelde wijzigingen van de legesverordening en 

de verordening en normbedragen zoals aangegeven in de ter inzage lig-
gende concept-verzamelbesluiten e.e.a. conform de begroting 2002 en 
omzetting in eurobedragen; 

b. kennis nemen van de thans niet aangepaste tarieven die alleen worden 
omgezet in eurobedragen zoals aangegeven in de ter inzage liggende bij-
lagen, behorende bij dit voorstel en overgaan tot afronding van de voor-
komende bedragen zodra het tarief wordt aangepast (01 10 166) 

 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming wordt conform het voorstel 
van burgemeester en wethouders besloten.  
 

3. Vaststellen van de ‘Verordening tot wijziging van de Verordening onroere-
dendezaakbelastingen 1998’ (01 10 168)  
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming wordt conform het voorstel 
van burgemeester en wethouders besloten.  
 

4.  Vaststellen van de begroting 2002 van de gemeente Weert (01 10 169) 
 
De voorzitter: Aan de orde is de besluitvorming over de moties. 
 
Aan de orde is motie nr. 1 (herzien) van Pact ’97. 
 
De motie wordt zonder hoofdelijke stemming met algemene stemmen aanvaard. 
 
Motie nr. 2 van Pact’97 is ingetrokken. 
 
Motie nr. 3 van Pact’97 is ingetrokken. 
 
Motie nr. 4 van Pact’97 is ingetrokken. 
 
Aan de orde is motie nr. 5 van Pact ’97. 
 
De motie wordt zonder hoofdelijke stemming met algemene stemmen aanvaard. 
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Aan de orde is motie nr. 6 van de CDA-fractie.  
 
De heer Braam: Mijnheer de voorzitter. Gehoord de discussie en gelet op het 
antwoord van wethouder Verheggen, zien wij ervan af deze motie in stemming te 
laten brengen. Wij hebben in ieder geval van de complete raad begrepen dat het 
idee dat erachter zit, bevordening van de leefbaarheid in de kerkdorpen, wordt 
ondersteund, maar dat men daarvoor niet op dit moment de financiële middelen 
wil bestemmen. Tegen die achtergrond nemen wij deze motie terug.  
 
Aan de orde is motie nr. 7 van de VVD-fractie. 
 
De heer Weekers: Mijnheer de voorzitter. Van wethouder Sijben heb ik begrepen 
dat hij zich kon vinden in de nadere uitleg van collega Schouwenaars en dat hij 
van plan is de zaak onmiddellijk op de rails te zetten, zij het dat hij zich uiteraard 
nog niet op de uitkomsten wil vastleggen. Als dat juist is, hebben wij er geen be-
hoefte aan deze motie in stemming te laten brengen. 
 
De voorzitter: Dat hebt u goed begrepen. 
 
Aan de orde is motie nr. 8 van de VVD-fractie. 
 
De heer Weekers: Mijnheer de voorzitter. Na de gedane toezegging wordt deze 
motie ingetrokken. 
 
Zonder hoofdelijke stemming wordt vervolgens conform het voorstel van burge-
meester en wethouders besloten.  
 

5. a.  Kennis nemen van de circulaire van 30 mei 2001 en 18 september 2001 
van de minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties inzake 
de algemene uitkering uit het gemeentefonds en de daaruit voortvloei-
ende gevolgen voor de jaren 1999, 2001 en 2002; 

b. vaststellen van de 1e wijziging van de begroting 2002 (01 10 170) 
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming wordt conform het voorstel 
van burgemeester en wethouders besloten.  
 

6. Vaststellen van de 2e wijziging van de begroting 2002 in verband met het 
beschikbaar gestelde krediet ad ƒƒƒƒ 70.000,- ten behoeve van investeringen 
voor de verbetering van de verkeersveiligheid op de route Molenakker-
Basisschool De Biest v.v. (01 10 171)   
 
De heer In den Kleef: Mijnheer de voorzitter. Ten behoeve van de duidelijkheid 
merk ik op dat Pact’97 tegen het krediet heeft gestemd, maar zal moeten instem-
men met deze begrotingswijziging. 

 
Zonder hoofdelijke stemming wordt hierna conform het voorstel van burgemees-
ter en wethouders besloten.  
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7. Ingekomen stukken (01 10 172). 
 
Overzicht beïnvloeding onvoorziene lasten 2002 
Overzicht begrotingsuitkomsten 2002 
Overzicht reserves en voorzieningen 
 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming worden deze stukken voor 
kennisgeving aangenomen.  
 
De voorzitter: Dames en heren. Aan het einde van deze tweedaagse vergadering 
mag ik vaststellen dat op open en constructieve wijze met elkaar is gediscussieerd 
over deze begroting. Namens het college zeg ik u dank voor het vertrouwen en de 
welwillendheid waarmee u ons grosso modo bent tegemoet getreden. Wij be-
schouwen het als een aansporing om op basis van deze begroting in 2002 weer 
stevig aan de slag te gaan. Ik dank ook allen die een grote bijdrage hebben gele-
verd om het mogelijk te maken deze begroting te behandelen en vast te stellen.  
 

* 
 
De voorzitter sluit te 17.25 uur de vergadering met gebed. 
 
De secretaris,  De voorzitter,  
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